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Slovenska vlada se je 
kadrovsko okrepila tudi s 
strokovnjaki iz Posavja

Krško - Na zadnji seji Vlade Republike Slovenije so njeni člani 
sprejeli tudi nekaj potrditev oziroma zamenjav na položajih dr
žavnih sekretarjev v posameznih ministrstvih. Kot smo že poročali, 
so novi ministri od skupno 55 odstopnih izjav dosedanjih državnih 
sekretarjev sprejeli kar 45, 10 pa so jih kot neutemeljene zavrnili.

Tako je nova vlada potrdila 10 dosedanjih in 21 novih državnih 
sekretarjev, med njimi sta tudi dva iz Posavja, in sicer mag. An
drej Vizjak iz Brežic in Mitja Drobnič iz Krškega.

Andrej Vizjak, ki je bil doslej republiški inšpektor za delo in je 
tudi brežiški podžupan, je postal državni sekretar v ministrstvu za 
delo, družino in socialne zadeve. Ob imenovanju je povedal, da je 
to zanj velik izziv in priložnost. Deloval bo zlasti na področju za
poslovanja, na katerem ima že dolgoletne izkušnje. Njegovo delo 
bo usmerjeno predvsem v uresničevanje programov zmanjševanja 
brezposelnosti ter spodbujanja perspektivnih in dolgoročnih de
lovnih mest, zlasti na področju neposredne proizvodnje.

Mitja Drobnič, ki je bil imenovan za državnega sekretarja na 
ministrstvu za zunanje zadeve, vse do konca naše redakcije ni bil 
dosegljiv. Oba, Drobnič in Vizjak, sta do izida časopisa SavaGlas 
že prevzela položaja državnih sekretarjev. D. K.
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Juhuhu, poletje je tu !
al prav rečna.
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Pozdrav prvih bolj vročih dni čast izjemam. Vendar, pozor! Lani ktorat, ki nadzoruje vodo v vseh

nas predrami iz zaspanosti s san- je Republiški zdravstveni inšpe- omenjenih kopališčih, odsvetov- 
jami o dopustih. Ker pa je do njih 
še vedno daleč, julija in avgusta, 
ali pa v družinskih proračunih ni 
tako obsežnega kupčka, si vroči
no poletnih dni hladimo v bližnjih 
kopališčih. Vprašanje je, za kate
re se odločiti?

Ali skomercializirana kopali
ška središča, posamezne bazene 
v domačih krajih, ali pa bo prete
htala avtentična divjina rečnih 
brežin. Odločilnih kriterijev je 
več, še vedno pomembno vpliva
jo predvideni stroški, saj si pov
prečna tričlanska slovenska dru
žina težko privošči redne teden
ske obiske kopališč. Posamezni 
bazeni so bolj pusti in ponavadi 
vsaj za otroke ne ponujajo veli
ko, prevladuje pa tudi mnenje, da 
so manj higiensko vzdrževani. §
Rečna kopališča so le redkokje a 
toliko urejena, da bi pritegnila še k
koga drugega kot najstnike. Vsa Miss Posavja Tina Urbančič (levo) v Klunovih Toplicah

Letošnja žetev 
je pred vrati!
Žitna polja že spreminjajo barvo 

in napovedujejo žetev nekoliko prej. 
Smo letos nanjo bolje pripravljeni? 
Na Ministrstvu za kmetijstvo zatr
jujejo, da je tržni red bil sprejet do
volj zgodaj, večjih odstopanj od lani 
ni, na Skali d.o.o., ki upravlja z žit
nimi silosi v Brežini, prav tako zatr
jujejo, da so na prevzem dobro pri
pravljeni.

Zadružna kmetijska družba, za 
katero bodo pšenico poleg Skale 
prevzemale tudi Kmečke zadruge, 
bo odkupila vso pšenico, tudi tisto, 
ki ne bo ustrezala zahtevanim po
gojem in bo za krmo. Torej, prosi
mo le še za lepo vreme v času že
tve.

... na strani 6
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Največja letalska predstava v Sloveniji iz vsebine...

Pod lupoCerklje ob Krki - Ob koncu tudi letalstvo NATO. Kot najbolj ne eskadrilje našega letalstva in ob 
tedna, 24. in 25. junija, bo tukaj- zanimivo ob posameznih letalih pestrosti letal in plovil na sploh tu- DdcivliC YICL C€StO tlllCl V 1Tl€StO? 
šnje vojaško letališče gostilo eno naj bi bile vojaške akrobatske sku- di atrakcije v civilnem delu mitin- * ^

Pilatusi PC 9

največjih letalskih prireditev letos 
v Evropi, ne samo v naši državi. 
V programih, ki bodo potekali od 
jutra do večera, se bo predstavilo 
15 držav in blizu 70 vojaških le
tal in helikopterjev iz tujine, ena
ko število še dodatno v sloven
skem delu.

Ob celostni predstavitvi slov
enskega letalstva in vojnih letal
stev naših sosedov bo nastopilo

...stran 2
Gospodarstvo
Napetosti v Rudniku Senovo.

...stran 4
Zdravstvo
Dr. Rugelj v Kostanjevici... 

...stran 7
Glasba
Z lojtrco pod okence...
J, ...stran 9
Kronika
Mejni incident...

...stran 11
pine, Frecce tricolori iz Italije in 
Ruski vitezi s suhoji SU 27, ki so 
največja in najtežja letala, ki lete 
v akro skupinah. Organizator Mi
nistrstvo RS za obrambo obljubl
ja bogat spremljevalni del, z vo
jaškimi paradami in izložbami ter 
s civilnimi nastopi.

Poveljnik 15. brigadg vojaške
ga letalstva polkovnik Gabriel 
Možina napoveduje prelet meša-

ga, kjer upa na državni rekord v sku
pinskem skoku padalcev. S.V. ČESTITAMO OB DNEVU DRŽAVNOSTI
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Brežiški obrat Jutranjke in dijaški dom ostajata brez rešitve

“Ne vemo, kako se bodo zadeve razpletle”
Brežice - Izredna seja občinskega sveta ni dovolj, da bi se rešilo vprašanje zapiranja brežiškega obrata Jutranjke in naselitve 
tujcev v dijaški dom, menijo svetniki, čeprav pozdravljajo obravnavo omenjene problematike. Tako na sestanku niso našli 
odgovorov, še več, pojavili so se novi zapleti in grožnja, da bo ministrstvo 1. julija tujce res naselilo v dom.

Svetniki so se strinjali le v tem, 
da v zvezi z obema vprašanjema 
poznajo premalo dejstev za resen 
pogovor. Po direktorjevih bese
dah je vse čista igra, tako pri Ju
tranjki zaradi zaveze nadzornemu 
odboru ob skrivnem sanacijskem 
programu kot pri lastniku dija
škega doma podjetju SGP Posa
vje Sevnica.

Delovnih mest ne damo
Ob predvidenem zapiranju 

brežiškega obrata Jutranjke bi s 
prodajo nepremičnin nekoliko 
zmanjšali izgubo 1,5 milijona ma
rk. A je na seji prišlo do preobra
ta, občinske službe so izbrskale 
pogodbo iz leta 1971, s katero je 
občina Brežice kot lastnica nepre
mičnin na območju brežiškega 
obrata tega dala neodplačno v na
jem Jutranjki z varovalko, da se 
proizvodnja ne sme preseliti z

ga dogovor obeh strani, s tem da 
bi uprava Jutranjke morala po
pustiti, občina pa ji v zameno ne
kaj ponuditi.

Kot je zatrjevala direktorica 
Jutranjke, ne gre za odpuščanje 
150 zaposlenih v Brežicah, tem
več preselitev njihovih delovnih 
mest v Sevnico, ob tem da bi im
eli zagotovljen avtobusni prevoz. 
A temu delavke nasprotujejo. 
Opozarjajo, da bi ob že tako tež
kih delovnih razmerah, slabi plači 
in nemogočem delovnem času 
vožnja materam odvzela ves čas, 
ki naj bi ga preživele z družino, 
ravno tako ne verjamejo, da bi 
podjetje res dolgo držalo obljubo 
o organiziranem prevozu.

Protest občine proti tujcem 

v dijaškem domu
Na govorice, da so dom pro

dali Ministrstvu za notranje zade-

brežiškega območja. Torej ostaja 
vprašanje, kdo lahko obrat proda.

Direktorica sevniške Jutranjke 
Zdenka Marčič, ki je to mesto 
prevzela decembra lani, zagotav
lja, da je bilo lastninjenje podjet
ja pred leti zakonito in so nepre
mičnine njihove. Medtem pa žu
pan Vlado Deržič meni, daje po
godba zavezujoča in da je lastni
ca občina Brežice. Zaplet naj bi 
rešili do prihodnje seje zadnje dni 
junija. Kot opozarja sekretar ob
močne zveze svobodnih sindika
tov Slovenije Marjan Urbanč, bi 
sodni spor najverjetneje trajal ne
kaj let v škodo obeh strani. Kot 
najbolj racionalno rešitev predla-

ve RS kot prehodni dom za tujce, 
se je najprej z ostrim protestom 
odzvala krajevna skupnost Breži
ce. Župan Deržič, ki so ga svetni
ki na izredni seji podprli v priza
devanjih, napoveduje državljan
sko nepokorščino, tudi z zaporo 
cest, če ne prevlada razum. Iz kr
ške policijske uprave je prejel le 
ustno obvestilo, da bodo s I. ju
lijem v domu nastanili prve tujce, 
medtem ko z ministrstva ni dobil 
jasnega odgovora.

Direktor SGP Posavje Sevni
ca Branko Musar je kot lastnik 
doma naklonjen lokalni skupno
sti in gaje v prvem trimesečju le
tos ugodno ponudil občini, a ta

zanj nima denarja. Kot poudarja 
občinski tajnik Ferdo Pinterič, na 
dijaški dom vsa ta leta niso poza
bili, iskali so konkretne vsebine,

proti tujcem v mestu ob srednji 
šoli, knjižnici, prosvetnem domu 
in zdravstvenem centru, kjer se 
vsak dan giblje veliko ljudi. Za-

toda neuspešno, ker ne izpolnjuje 
ustreznih tehničnih normativov.

Zdaj se lastnik z ministrstvom 
dogovarja le za kratkoročni najem 
in ne za prodajo. Občinski prora
čun ne bi prenesel morebitnega 
nakupa, tudi če bi najeli posojilo, 
zato se župan, kot je pojasnil, ni 
odločil zanj.

Svetnikom je tako preostalo le, 
da z ostrim protestom, ki so ga 
naslovili na vse pristojne državne 
ustanove, poskušajo dobiti bitko

vezali so se, da se bodo s pristojn
imi ministrstvi poskušali dogo
voriti vsaj za obšolski center in 
invalidske delavnice, kjer že po
tekajo dogovori. Dom bi lahko bil 
namenjen še marsičemu, med 
drugim naj bi rabil kot menza za 
srednješolce, v njem bi lahko bili 
dodatni knjižnični prostori... Se
veda, če se najde najemnik ali ob
čini naklonjen kupec.

Suzana Vahtarič

Sporno nadomestilo
Sevnica - Odlok, sprejet pred meseci, takrat ni toliko vzne
mirjal svetnikov kot na zadnji seji občinskega sveta, ko je k 
njemu občinska uprava dodala še pojasnila.

Čeprav odlok ne bo dolge dobe, saj država pripravlja krovno ob
davčitev nepremičnin, je najbolj prizadel obrtnike, menijo svetniki 
SDS. Na seji so županu predložili podpisan dopis štirih obrtnikov in 
Območne obrtne zbornice Sevnica, ki opozarjajo na krivično razmer
je 14 : 1 med stavbnim zemljiščem za poslovno dejavnost in stanova
nji v drugi kategoriji. Zahtevali so odpravo vrednotenja možnosti pri
ključkov na industrijsko omrežje, neobdavčitev infrastrukture, ki jo 
Financira lastnik sam, in enakost izračuna točke za kvadratni meter 
nezazidljivega stavbnega zemljišča, vendar jim to kljub izsiljenemu 
glasovanju ni uspelo. Odlok je ostal tak, kakršnega so že potrdili.

Gre za letošnjih 53 milijonov tolarjev, s predvideno širitvijo zave
znikov, ki je vključena v odlok, pa bi jih dobili še približno 12. A brez 
obljubljene pocenitve, kajti župan Kristijan Janc pravi, da se bo pri
hodnje leto uveljavljala ista vrednostna točka kot letos, ob tem pa je 
ne bodo valorizirali. Tako bodo še za približno 10 odstotkov zmanjšali 
obremenitve in obdržali razmerje med pravnimi in fizičnimi osebami.

Suzana Vahtarič

Sava6’te, 21.6.20 ^

posavske mušice

Važno je imenovati se...
Čas neizprosno teče in dogodki se gostijo, da jim je težko slediti. Kar 

je bilo še včeraj dobro, danes ne velja več, kar smo nekoč hvalili, danes 
grajamo, normalno nič več ni prav in na vrh so se dvignili neznani povz
petniki. Očitno je zdaj tudi čas, ko je posebej pomembno biti v pravi stranki. 
To je ob nedavnih kadrovskih menjavah v Ljubljani dobilo odmeve tudi v 
Posavju. Izgubili smo enega državnega sekretarja, dobili pa dva oziroma 
posredno kar tri.

Odletel je Damjan Lah, državna sekretarja pa sta postala Mitja Drob
nič iz Krškega in Andrej Vizjak iz Brežic. O prvem smo že zadnjič pisali, 
kako je kot obetaven diplomat zašel v Terme Čatež, pred dnevi pa bil iz
voljen za direktorja območnega razvojnega centra. Zdaj je državni sekre
tar v Ministrstvu za zunanje zadeve. Andrej Vizjak, če odmislimo brežiško 
podžupanstvo, nima za sabo tako bleščeče kariere. Verjetno pa se je pose
bej izkazal kot koordinator socialdemokratske stranke za Posavje in mu je 
zato Janez Janša za zvestobo podelil mesto državnega sekretarja v Minis
trstvu za delo družino in socialne zadeve. Na tako ugledno mesto se je 
zavihtela tudi Metka Zevnik (moža ima s Čateža pri Brežicah) kot nova 
državna sekretarka v Ministrstvu za šolstvo in šport. Minuli teden je v 
Upravni odbor Slovenske nacionalne turistične organizacije bila izvoljena 
tudi Zlata Vidmar, direktorica ljubljanskega hotela Lev intercontinental, 
torej Brežičanka na začasnem delu v Ljubljani.

V Ljubljano pa si očitno žele še nekateri pomembni možje iz Posavja. 
Za vnovičen mandat v Državnem zboru naj bi se še enkrat potegovali se
danji trije poslanci, v prestolno mesto pa bi menda rad še sevniški župan 
Kristijan Janc. To velja tudi za krškega župana Franca Bogoviča, ki menda 
ob petkih pridno posluša predavanja, da bi si pridobil visokošolsko izo
brazbo. Potem bi poleg tega, da je v pravi stranki, tisti z dolgim imenom, 
imel vse pogoje za napredovanje. Pa saj smo mu posavski novinarji že 
pred dvema letoma napovedali, da bo postal kmetijski minister. Seveda ni 
pomembno, da ima tudi predsednik vlade Andrej Bajuk ožje sorodnike 
na Senovem, torej v neposredni bližini Bogovičeve Koprivnice.

Da, Andrej Bajuk je premier, Andrej Vizjak je državni sekretar in le 
še Andrej Božič, krški podžupan, in Andrej Štricelj, drugi sevniški človek, 
zdaj čakata na svoj vzpon. Žal tokrat ne bo še nič, ker nista v pravi stranki. 
Dnevno politiko pač trenutno krojijo drugi ljudje, ki so v pričakovanih 
kadrovskih spremembah med birokrati po prepolnih ljubljanskih pisarnah 
povzročili pravcati preplah. Le malokdo je v strahu za delovnim mestom 
počel kaj pametnega in tudi mnogi osnovni postopki so zastali. Tudi tisti, 
ki zadevajo vprašanje izgnanskih in begunskih vprašanj. S tem bodo zno
va najbolj prizadeti starejši ljudje. Kot je znano, pa je največ izgnancev in 
beguncev prav v Posavju. O svojih prizadevanjih so spregovorili tudi na 
sobotni slovesnosti v Dobovi, ko je za govorniški pult po desetletnem molku 
spet stopil Franc Šetinc. Pa svojim rojakom v vročem popoldnevu ni pov
edal kaj revolucionarnega.

Vroče pa je minuli teden bilo tudi na izredni seji brežiškega Občinskega 
sveta, ko so lahko svetniki in drugi gostje iz prve roke izvedeli, v kako 
nemogočih razmerah delajo v Jutranjki. Pa tudi v Beti Dobova ali v krškem 
Labodu ni nič bolje. Delavk ne daje zgolj vročina, marveč tudi druge 
razmere; če, denimo, komerciala v metliški Beti slabo prodaja, so kazno
vane delavke v Dobovi. Vroče bi lahko bilo tudi v Cerkljah ob Krki, kjer 
bo za konec tedna velik letalski miting. Menda bi moral biti na Dunaju, pa 
so se prebivalci uprli in izvedbo preprečili. Upreti so se nameravali tudi 
Cerkljanci, a naj bi si premislili, ko jim je župan Vladislav Deržič obljubil 
nekaj asfalta. Manj vroče je bilo v četrtek v Ljubljani, kjer se je na dobro 
pripravljeni prireditvi predstavljalo Posavje. Zlasti se je na Tromostovju 
srečevala cela vrsta znancev iz brežiške, krške in sevniške občine ter pri
jateljev Posavja. Ljubljančani so se odzvali manj, zato pa so bili najbolj 
srečni ljubljanski klošarji. Ves dan so lahko brezplačno pokušali posavske 
dobrote kmečkih žena in na Vidovo tudi pravo Vidovo vince vse bolj pro
fesionalnega kletarja Petra Špilerja.

Vročih poletnih dni pa si najbolj želijo v Termah Čatež. Posebej še, 
ker je lepljiva sluz udarila ob slovenskem morju. V toplicah bi zato lahko 
obisk bil večji, ob letu pa zato višje tudi dividende tistih, ki jih dobivajo.

Vlado Podgoršek

Sporočilo bralcem!
Bralce vahinu), da s svojimi mnenji, stališči in komentarji sodelujejo v 
rubriki Mnenja, odgovori in popravki.
Vsi prispevki za rubriko morajo biti opremljeni s polnim imenom in 
naslovom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza
cij, strank, društev,...) in s telefonsko številko, na kateri je mogoče pre
veriti avtentičnost avtorja.
Na podlagi zakona o javnih glasilih ( Vr.l. 18/94) si uredništvo pridru
žuje vso pravico do objave ali neobjave in krajšanja prispevkov v skladu 
s svojo uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so odgo
vori in popravki, ki po zakonu ne smejo biti spremenjeni ali dopolnjeni.

Kako tako naprej?

Ob tako visokih temperaturah, kot so 
nas segrevale že minuli mesec, smo 
začeli razmišljati, kam na dopust. Ne
kako bo še šlo, da na obroke namoči
mo noge za pet do sedem dni v morju. 
Vsekakor ne na naši slovenski obala. 
Tu so cene oderuške. Tudi letos gre
mo nekam blizu, a čez mejo na Hrva
ško. Ob tem si skorajda ne upam po
misliti na sosede, kjer so otroci še 
mlajši in jim je še težje dopovedati; 
mati doma, očetu pa napovedujejo ča
kanje, kako torej na dopust? Ko slišim 
za vedno nove stečaje in odpuščanja 
delavcev, me kar strese mraz. Že mi 
težko shajamo, ne upam si niti pomis
liti, kako je njim. In koliko je takih 
družin. Še malo pa smo tam, ko smo 
bili po drugi svetovni vojni, ko so si

matere trgale od ust, da so nahranile 
otroke.
Želela sem povedati, da pred turisti
čno sezono marsikdo o dopustu kje 
drugje kot na domačem dvorišču ali 
pri starih starših, ne more sanjati. A 
je do morja še daleč. Vsaj ob koncu 
tedna bi se radi osvežili v naših baze
nih. A za mojo štiričlansko družino z 
dvema srednješolcema to ni izvedlji
vo. Pomislite samo, za enodnevno ko
panje v vsakem boljšem kopališču, je 
treba odšteti okoli 2000 SIT. Mi smo 
štirje, pa še osvežitev? Če želimo pre
živeti cel dan, je edina varianta, da 
imamo s seboj nekaj od doma. Ni se 
prijetno namakati kolektivno, vodi ne 
verjamem niti tam niti v manjših oko
liških bazenih, kjer so karte sicer ma
lo cenejše, ponudba pa enako primer
no skromna. Na žalost je sreča, da

"črkuje" industrija in je gospodarst
vo na psu, tako da bo vsaj Sotla naš 
vikend paket v naravi. In kot verja
mem, tudi vsakemu tretjemu med na
mi. Žalostno, a resnično!

Majda Šekoranja 
iz okolice Bizeljskega

Bodo krožišča smetišča?

V Posavje prihajam pogosto, saj imam 
tukaj bližnje sorodnike. Ker me zanima 
dogajanje v krajih, kjer sem preživela 
del svojega življenja, če le morem, 
preberem tudi vse, kar je o Posavju zapi
sanega po časopisih. V roke mi je prišel 
tudi vaš časopis SavaGlas in ker izha
jate vsakih štirinajst dni, sem imela 
priložnost pregledati vse številke. Gle
de nato, da je bil moj spremljevalec v 
mladosti tudi Radio Brežice, sem vese
la, da vam je sedaj uspelo narediti še 
časopis. Iz njega izvem veliko, zato čes
titke.
Ker se pogosto vozim skozi križišče 
v Pohanci in sem tudi sama mnenja, 
da je zelo nevarno, sem z zaniman
jem prebrala članek o morebitnih re
šitvah za črne prometne točke, med 
katere to križišče zagotovo tudi sodi. 
Vaš župan omenja krožišče in poleg 
tega še v Trnju.

Dolg uvod zato, kar bi pravzaprav rada 
povedala. G. župan, krožišče je morda 
res najboljša rešitev, samo če bo tako 
zanemarjeno kot tisto pri lntermarketu, 
je skoraj bolje, da ga ni. Kaj vam poma
ga vodomet, če ta ne dela, kaj pomaga 
zelenica, če se rože skoraj ne vidijo iz 
trave, kjer bi morala biti trava, pa je 
vse suho. Sramota za turistično mesto, 
kakršno naj bi bile Brežice. Pa še sose
di Hrvati hodijo k vam po nakupih. Kaj 
si le mislijo ? Ali res poleg toliko brez
poselnih nimate človeka, ki bi skrbel za 
to? Je škoda denarja? Ali za vas izgled 
mesta ni pomemben?
Meni ni potrebno odgovarjati na za
stavljena vprašanja. Odgovorite sebi! 
Kako si boste odgovorili, bom vedela 
Že ob mojem naslednjem obisku v Po
savju. Pa brez zamere in lep pozdrav 
iz Medvod.

Kristina Lavrenčič

Slovenija gre naprej!

Evropski nogometni spektakel je v pol
nem teku in Slovenija je zraven. Ko sem 
gledal prvo tekmo naše reprezentance, 
sem se skorafTdzjokal. Od sreče, vese
lja in zadovoljstva, seveda! Takšne igre, 
kot sta jo prikazali naša in jugoslovan
ska ekipa, na televizijskih zaslonih že 
dolgo nismo videli. Prava poslastica za

nogometne sladokusce. O rezultatu, ki 
bi lahko za nas bil še ugodnejši, nočem 
razmišljati. Pomembnejše se mi zdi de
jstvo, da smo Evropi in svetu prikazali 
predstavo, v kateri bi nekateri “veliki" 
rajši videli sebe kot pa majhno Slove
nijo. Toda veliki zrastejo iz majhnih in 
majhnih pravzaprav v Belgiji in na Ni
zozemskem sploh ni. So le dnevi, ko so 
eni boljše, drugi pa malo slabše razpo
loženi. Trenutek navdiha, velike srčnosti 
in nekaj športne sreče in lahko vsak 
premaga vsakega. To je modemi nogo
met.
Našim fantom čestitam, mene so pre
pričali. V svojih pričakovanjih na kon
cu prvenstva nikakor ne bom razoča
ran, saj sem bil že v samem začetku pri
jetno presenečen. Prva tekma naše re
prezentance na evropskih nogometnih 
prvenstvih mi bo ostala za vedno v spo
minu. Vem, da tudi mnogim drugim. In 
ostala nam bo himna "Slovenija gre na
prej!". Tudi za čase naslednjih evrop
skih in svetovnih prvenstev.

Drago Malenšek, Sevnica

V naših potokih rib 
skoraj ni več

Spomnim se časov, ko smo v vsakem, 
še tako majhnem potoku lahko lovili 
ribe. Kot otrok sem neizmerno uživala

ob vodi in v vodi. Bila je čista, videlo 
se je dno, rastlinje in živali. Nikoli si 
nisem predstavljala, da lahko nekaj ta
ko lepega, kot so ribe v svojem narav
nem okolju, preprosto izginejo. To se 
je zgodilo. V številnih potokih življen
ja ni več. Nekateri so presahnili in so 
njihova korita dobesedno presušena, 
največ pa je takih, kjer je vode le še za 
vzorec. Kaj lahko storimo, da bi zava
rovali našo vodo in življenje v njej. 
Bojim se, da ne več veliko koristnega. 
Gotovo sta za vsa naša neprimerna in 
nepremišljena ravnanja krivi naša 
vzgoja in zavest. Tisti, ki bi za to mor
ali poskrbeti, saj so nekako poklicani 
(in plačani) za to, so za dolga desetlet
ja zaspali. Čas pa je tekel naprej, nas 
prehitel in težko ga bomo še kdaj uje
li. Toda, ali res ni vredno vsaj posku
siti? Ali se res ne zavedamo, da je voda 
vir življenja! ? Kako bo takrat, kt> bomo 
neoporečno vodo lahko samo še ku
povali, ne vem, vem pa, da tega časa 
ne bi rada dočakala. Čeprav se hitro 
bliža in je že skoraj tu, si srčno želim, 
da bi vsaj še malo počakal.

Marija Klinc, Brestanica
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; Kam, kadar je vroče in sonce sije?
:i Poletje je vsekakor čas brezskrbnih šolskih počitnic in starševskih glavobolov pred poletnimi oddihi na obali. Preden pride na vrsto morska voda, pa se moramo v vročih soparnih poletnih dneh 
* osvežiti kar doma. Plastični bazenčki na domačem vrtu ponavadi ne zadostujejo, ostajajo pa nam bližnje manjše toplice, posamezni bazeni, vse bolj obiskovana divja kopališča na naših 

posavskih rekah in termalni centri. Vsekakor, za vsakogar nekaj.

Kopališča ob Krki
V neposredni bližini viadukta, 

streljaj od Čateža, je velik prostor, 
primeren zlasti za družinske pikni
ke. Nekaj sto metrov naprej, v Krški 
vasi, je prijeten pogled na kopalce.

Žal je v teh dneh reka vse prej kot 
primerna za kopanje, saj je le malo 
vode in zelo veliko rastlinja.

V Kostanjevici na Krki je kar ne
kaj urejenih in tudi divjih kopališč. 
Pri gostilni Štravs je lepo urejen pro
stor. Poskrbljeno je tudi za različne 
igre z žogo. Blizu Kostanjevice so 
Kariče. Prostorje urejen in primer
en za piknike in družabne igre. Obi
skovalci lahko igrajo tudi odbojko 
na mivki. Kopanje ni priporočljivo, 
predvsem v teh dneh, ko Krka kaže 
svojo žalostno, cvetočo podobo.

Drugače je v Klunovih Topli
cah. Kot nam je povedala lastnica 
in oskrbnica Roza Klun, so bile pr
votno mišljene za domačo uporabo. 
Pri gradnji in urejanju pa so poma
gali vaščani. Pozneje je naneslo, da 
so Klunove Toplice postale zelo pril
jubljene in so tako zdaj na voljo 
vsem. Vstopnine ni, prostovoljni pri
spevki pa so namenjeni čistilom za 
bazen. Številni obiskovalci so nam 
zatrdili, da se tu počutijo prijetno in 
varno. Tudi prostor za piknike in ra

zlične družabne igre je vedno ure
jen in čist.

Naslednji kraj, ki pa ga toplo od
svetujemo, predvsem ker je nevaren, 
je tako imenovana “šoder jama” na 
Borštu. Tu je tudi opozorilna tabla 
“Kopanje prepovedano”, žal pa se

marsikdo požvižga nanjo. Jama je 
lansko poletje vzela mlado življen
je, saj je voda globoka tudi do 25 
metrov. Sogovorniki so nam poved
ali, da je tam tudi veliko podgan in 
miši. Torej še enkrat: Šoder jama 
je smrtno nevarna!

V nasprotju z njo se lahko na
užijete vseh lepot v bližnjih Velikih 
Malencah, kjer so trije lastniki uredi
li izjemno prijeten prostor. Imenuje 
se Lase. Za njegov zdaj skoraj pra
vljični videz je bilo potrebno veliko 
trdega dela. Tuje Krka primerna za 
kopanje, saj so lastniki poskrbeli za 
čisto rečno dno, za nemoten dostop 
v vodo pa so navozili gramoz. Za 
najmlajše je poskrbljeno z igrali, lju
bitelji motorjev pa se lahko preizku
sijo na stezi za kros. Na mivki lah
ko zaigrate nogomet ali odbojko in 
še kaj. Kopanje je na svojo odgovor
nost, vstopnina pa je simbolična 
oziroma gre za prostovoljne prispev
ke. Tako Klunove Toplice kot tudi 
Lase vam toplo priporočamo, goto

vo boste preživeli prijetne počitnice 
v prečudovitem okolju. Pa še vami 
boste.

Kopališč v občini Krško 
je kar precej

Urejeni sta predvsem v Brestani
ci in Krškem, zanimiva pa so tudi 
nelegalna in nezavarovana kopališča 
ob Krki in vrbinskih gramoznicah.

Občina Krško je tudi letos objav
ila javni razpis za oddajo brestani
škega bazena v najem. Upravljalo 
ga bo podjetje Geos iz Krškega. 
Zdravko Filipovič, odgovorni za 
brestaniški bazen v službah občine 
Krško je povedal, daje občina last
nik bazena, vendar se ne more in ne 
sme ukvarjati z upravljanjem kopa
lišča. “Na bazenu v Brestanici smo 
opravili nekaj manjših popravil, toda 
bazenska školjka je potrebna dodat
ne sanacije. Občasno težavo pred
stavlja tudi ogrevanje vode, saj lah
ko toplo vodo dobavljamo le od TE 
Brestanica in to samo takrat, ko ta 
obratuje. Sicer pa obstajajo projek
ti, po katerih bi lahko v Brestanici 
zgradili odprte in pokrite bazene, 
toda ta zalogaj je samo za Občino 
Krško znatno prevelik.”

Krško ima tudi bazen, ki je v lasti 
podjetja Videm v stečaju. Kopališče 
že nekaj let Upravlja Plavalni klub 
Krško, toda prihodnost bazena je ze
lo negotova.

V Radečah so bazen 
zgradili z udarniškim 
delom papirničarjev

Leta 1954 so s prostovoljnim de
lom v Njivicah papimičarji zgradili 
bazen. Obiskovalci so in še prihaja
jo od vsepovsod, iz Revirjev, Posav
ja in celjske kotline.

Lastnik bazena je še vedno tovar
na papirja, ki pa ima z občino Rade
če sklenjeno pogodbo o prenosu 
upravljanja. Zvone Lipoglavšek, ki 
za občino Radeče upravlja bazen na 
Njivicah, je povedal: “Naš bazen je 
v dobrem stanju, saj je bil vsa leta 
tekoče vzdrževan. Tudi gostje so 
dokaj zadovoljni, navdušujejo pa se

predvsem nad čudovito lokacijo, saj 
smo resnično odmaknjeni od vsak
danjega vrveža. Letos smo s kopal
no sezono pohiteli in bazen pripravili 
že v začetku maja. Kopališče je vse
kakor zanimivo predvsem za druži
ne z majhnimi otroki, ki si želijo ure
jenih in ne preveč množično obiska
nih kopališč.”

Naj omenimo kot zanimivost, da 
ima bazen na Njivicah še drugo fun
kcijo. Je namreč tudi požarni bazen, 
iz katerega bi ob morebitnem požaru 
v tovarni ali v vasi gasilci črpali vo
do.

Sevniški bazen je med 
novejšimi v Posavju

Po sklepu Občinskega sveta letos 
sevniški bazen upravlja javno podje
tje Komunala d.o.o. Sevnica, njen 
direktor Bojan Lipovšek pa meni, 
daje to bila dobra odločitev. Gre za 
sorodnost med naravo njihovega

vsakdanjega dela in delom, ki ga je 
treba opravljati za nemoteno delo
vanje bazena. “V Sevnici so bazen 
zgradili pred petnajstimi leti in je 
med novejšimi v Posavju. V začetku 
je bil mišljen kot gospodarski ob
jekt za športno-turistično-gostinske

namene. Kmalu pa so se pokazale 
vse težave, ki jih takšni bazeni pri
našajo, saj so obratovalni stroški po
navadi zelo veliki. Naš glavni namen 
je vsem kopalcem zagotoviti soliden 
in varen objekt. Cene naših vstop
nic pa so primerljive s cenami tistih 
za druge bazene v Posavju, zato mi
slim, da smo še kako konkurenčni. 
Če kupite sezonsko vstopnico, se la
hko kopate celo za manj kot 100 to
larjev na dan. Mislim, da je to zelo 
privlačno in da se tudi zaradi tega 
vse več ljudi odloča za rekreativno 
ali večerno plavanje,” je povedal di
rektor Lipovšek.

Dva majhna bisera...
V dolenjskih biserih, ki sta le ko

rak od središča Posavja, tudi mi po
gosto iščemo poletno osvežitev. Do
lenjske in Šmarješke Toplice so si 
tako po umeščenosti v mimo ob- 
gozdno pokrajino kot raznovrstno

ponudbo primerljivo podobne. 
Mirnost okolja in blagodejnost 
klime pa še dopolnjujeta zdravilne 
učinke termalnih vrelcev.

Sloves Dolenjskih Toplic so z 
znamenitimi kopelmi ponesli v svet 
že v 13. stoletju. Šopirijo se s tremi

notranjimi bazeni, zunanjim olim
pijskim in nepogrešljivim otroškim. 
S podobno ponudbo se pohvalijo tu
di Šmarješke, kjer pri odločitvi za 
povratek tistih, ki so tam že bili, pre
tehta tudi znameniti leseni bazen, ki 
je neposredno nad vrelcem. Tako 
ene kot druge imajo visoko razvit 
zdravstveni program, ki ga dopoln
jujejo s paleto možnosti hidroterapij 
in rekreativnim športnim progra
mom. Bogata okoliška ponudba in 
odprtost Toplic do podeželskega tur
izma ter lokalnih kulturnih znameni
tosti omogočajo sprostitev v sliko
viti dolini Krke, ki na vsakem kora
ku obiskovalcu ponudi kaj novega.

...in dva velika centra
Ker je majhnih inšpekcijsko nad

zorovanih biserov premalo, da bi vsi 
naenkrat blažili poletno vročino, na- 
m od urejenih kopaliških središč os
tajata še Terme Čatež in Atomske 
Toplice. Tudi te bodo letos, če se 

bodo tako kot lani na rekah 
ponovno pojavljala onesnaže
nja z nitriti, več kot dobrodošla. 
Zdravstvena inšpekcija je že 
lani večkrat odsvetovala ko
panja na rekah, ki ob občasni 
umazaniji tudi nimajo urejenih 
kopališč, kaj šele nadzora za 
varnost kopalcev.

Ob tem, ko v Termah nas
taja drugi zabaviščni park na 
vodnih površinah, jim doma
čini zamerijo enostransko hla
stanje za tujci in zaprtost do lo
kalne skupnosti. Atomske pa 
so že od nekdaj veljale za tipi
čno slovensko kopališče, ki z 
domačnostjo ponudbe drži rav
novesje tujih in domačih gos
tov. Primetjavo lahko delamo 
na ličnosti počitniškega nasel
ja, odnosu do urejene okolice, 
prijaznosti do obiskovalcev in 
še česa v korist Atomskih To
plic. Razgibanost ponudbe po 

vzoru tipičnih avstrijskih kopališč, 
odeta v mostičke in zelenje, pa ravno 
v prijaznih manjših govori v prid tis
tih, ki nam niso v neposredni soseš
čini.

Karmen Molan, 
Danilo Koritnik, Suzana Vahtaril

Čeprav je posnetek radeškega bazena na Njivicah star te desetletja, 
je še vedno aktualen.

Atomske toplice

Sebastjan Novak, dijak iz 
Globočic - Na bazene ne hodim, 
ker ne maram gneče. Veliko ljub
ša mi je narava, zato sem najraje 
ob Krki. Prijetneje je in veliko 
lepše. Tu na Lascu nista le kopan
je in sončenje. Je veliko več. V ta 
prostor rad zahajam, lep je, ure
jen, poskrbljeno je tako rekoč za 
vse. Tudi za rekreacijo. In voda 
ni umazana, obiskovalcev pa ni 
preveč. Tudi pretiranih globin ni, 
sam jih ne maram. Prostorje iz
jemno lepo urejen, voda je čista, 
ni velikih in ostrih kamnov, skrat
ka je prijetno, varno in čisto. Is
kreno upam, da obiskovalci ne 
bodo uničili te lepote. Zato pro
sim vse tiste, ki boste prišli na 
Lase, ohranite ga takšnega, kakr
šen je danes, pa bo ena a s črtico.

Vesna Rutkovič, učiteljica iz 
Brestanice - Vesela sem, da ima
mo prav v našem kraju bazen, ka
terega v poletnem času obiskuje ve
liko ljudi, predvsem so to otroci. S 
tistimi najmlajšimi na bazen pri
hajajo tudi njihovi starši, tako daje 
kar pravšnji kraj za druženje in re- 
kreiranje. Ker so v njegovi ne
posredni bližini tudi druga športna 
igrišča in to po mnenju mnogih v 
najlepšem delu brestaniško - se- 
novške doline, je celotni kompleks 
nedvomno še dodatno zanimiv in 
privlačen. Edina težava, pa to 
pravzaprav tudi ni, je ogrevanje 
vode v bazenu, ki jo občasno ogre
vajo iz TE Brestanica. Čeprav so 
že velikokrat govorili, da bazen ne 
bo več obratoval, pa se na srečno 
vseh kopalcev, to le še ni zgodilo.

Zvone Lipoglavšek iz Radeč
- Kopališč, predvsem termalnih, 
ne obiskujem pogosto, vem pa, da 
je v Posavju skoraj v vsakem ve
čjem kraju kakšen bazen: v Rade
čah, Sevnici, Brestanici, na Sen
ovem, v Krškem in seveda Čateš- 
kih toplicah. Znano mi je, da so 
vsa našteta kopališča zgledno ure
jena in da so kopalci, ki jih obi
skujejo, večinoma zadovoljni s 
ponudbo, čeprav je ta zelo kla
sična in povsod približno enaka. 
Čista, hladna voda za osvežitev, 
kakšen razvedrilni program in 
seveda možnost druženja. Če bi 
se moral odločiti in izbirati med 
kopališči, bi gotovo izbral narav
na, divja kopališča, morda tista ob 
Kolpi, kijih dobro poznam in kjer 
je možen tudi ribolov.

Tjaša Plazar, osnovnošolka 
iz Sevnice - Letošnje šolsko leto 
se komaj zaključuje, zato bomo šo
larji sevniški bazen šele začeli obi
skoval Tako kot vsako leto doslej, 
bom verjetno tudi letos veliko pros
tega časa preživela s prijateljicami 
in prijatelji na našem kopališču. Je 
zgledno urejeno, voda pa je vedno 
čista in ravno prav ogrevana. Če
prav grem rada s svojimi starši tudi 
na morje, pa nikakor nisem ra
zočarana, ko se vrnemo domov. Sa
mo deset ali morda štirinajst dni pa 
je včasih kar predolgih, tako da si 
ponavadi v zadnjih dneh že zelo 
zaželim družbe in pomenkovanj ob 
našem bazenu. Letošnje počitnice 
se šele začenjajo in upam, da ne bo
do tako kratke, kot so se mi zdele 
vsake doslej.

Milan Najger, invalidski up
okojenec, Osredek pri Podsre
di - V znoju se kopam vse živl
jenje in le enkrat v Čateških, ko 
smo tam nekaj delali. Ja, pa v At
omskih, a mi toplice niso všeč, v 
vodi se namaka masa umazanije. 
V mladih letih smo se kopali na 
Sotli, o to so “b’li cajti”. Cele dn
eve smo preživeli tam, cele nedel
je, v kopanju, lovljenju rib in za
bavi. Sedaj se bolj malo kopam, 
v toplicah pa se sploh ne smem 
zaradi bolezni.

O toplicah pa bi samo to pov
edal da je treba bolj misliti na 
čistočo vode in okolice. Pridejo 
tujci, Nemci in drugi, in si samo 
nabiramo sramoto zaradi nečis
toče, ki jo povzročajo mladi in 
južnjaki.

Robert Račič, gradbeni teh
nik z Dvorc - Kadar imam čas, 
če že grem na kopanje, gremo v 
Klunove Toplice. V druge me ne 
vleče. V Čateške na primer, ki jim 
imam na svojem pragu, so najprej 
cenovno nesprejemljive in večna 
“gužva” je, voda pa je “bog se us
mili”. S cenami pretiravajo, vodo 
imajo od Boga dano, cene pa bi zato 
lahko bile malo bolj ugodne, vsaj 
za domačine. Sploh ne rad hodim 
v te Toplice.

Drugam v Posavju pa tudi ne ho
dim. Na Krki še letos sicer nisem 
bil, nisem pa slišal uradnih poročil, 
če je voda primerna za kopanje, lani 
ni bila. Za taka kopanja se bolj red
ko odločam, ko je res prevroče. 
Raje grem na Šentvid, v naravo, 
kjer se veliko bolj sprostim.
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Bo novemu vodstvu rudnika Senovo v zapiranju 
uspelo realizirati krovni program?

Senovo - Kot je znano, temelji zapiranje rudnika Senovo na krovnem programu, izdelanem v 
letu 1995, potrdila pa ga je tudi slovenska vlada. Program obsega zapiranje jame, sanacijo 
površin in kadrovsko socialni program. Pred dobrim mesecem je Vlada R Slovenije v odstopu 
imenovala novo vodstvo na Senovem, spremenjena pa je tudi sestava novega Nadzornega sveta.

Po oceni pristojnih z Ministrst- tudi izkoriščanje kvalitetne pitne 
va za gospodarske dejavnosti in vode za oskrbo potreb senovško - 
nekdanjega vodstva Rudnika je bilo brestaniške doline.
v okviru zapiranjajame opravljenih Sedaj že nekdanji direktor Her- 
približno 65 odstotkov vseh predvi- man Kunej je povedal, da je vod- 
denih del. V skladu z določili Za- stvo Rudnika Senovo v zapiranju

Upravna stavba Rudnika Senovo v zapiranju

kona o rudarstvu, Zakona o varstvu vedno dajalo prednost področju 
okolja in Zakona o vodah so bile ekološke in prostorske sanacije rud- 
izvršene aktivnosti ne samo za za- niških površin. V tem okviru so bile 
varovanje vodnih virov v jami, kar izvedene številne aktivnosti za ko- 
je predvideno s krovnim progra- munalno ureditev Senovega. V Ce
rnom, temveč je bilo omogočeno loti je opravljena separacija, ureje

na je lokalna cesta Senovo - Ravne, 
izdelane so vse potrebne geološko 
tehnične preiskave in geodetske 
meritve, izvedena je sanacija povr
šine na Reštanju, sanirano in ure
jeno je jalovišče ter opravljene 
mnoge druge, za krajevno skupno
st Senovo pomembne naloge in po
trebe. In ker predvsem slednje zelo 
naraščajo, je naraščal tudi pritisk na 
vodstvo rudnika in druge zaposle
ne. V zvezi s tem je nekdanji direk
tor Kunej povedal, da nekaterih po
treb krajevne skupnosti glede ko
munalne infrastrukture ter ureditve 
in modernizacije mestnih in krajev
nih cest, javne razsvetljave, kanali
zacije in čistilne naprave, vodstvo 
rudnika ne more in ne sme financi
rati, saj te niso predvidene z recen- 
ziranim krovnim programom.

Kljub dosedanjemu uspešnemu 
izvrševanju programa zapiranja 
rudnika Senovo pa je Vlada v od
stopu konec meseca maja razrešila 
direktorja Kuneja in imenovala 
Branka Žibreta za novega direk
torja Rudnika Senovo v zapiranju. 
D.K.

Uspešen remont v JEK
Krško - Jedrsko elektrarno so 15. junija pet minut pred polnočjo spet priključili na elektro
energetsko omrežje. S tem so končali najobsežnejši remont doslej, ki je zaradi zamenjave 
obeh uparjalnikov, posodobitev, vredno 205 milijonov mark, podaljšal na 62 dni.

Krška soseda je bila izključena 
iz omrežja dva meseca, od 14. 
aprila. A kot pravi direktor Stane

Rožman, letošnja proizvodnja 
električne energije ne bo nič ma
njša od lanske, ko so je proizved

li 4,5 milijarde kilovatnih ur. Še 
več, s posodobitvijo naj bi je pri
delali še za pol milijarde več. Ali 
bodo to res dosegli, se bo videlo 
šele pri nadaljnjih meritvah.

Teden dni po vnovični priklju
čitvi na omrežje potekajo prever
janja pri nizki moči in v tem času 
bodo v dogovoru z dispečerjem 
dosegli polno moč, so še sporočili 
iz tamkajšnje službe za odnose z 
javnostmi. Po podatkih republi
ške uprave za jedrsko varnost so 
v nuklearki ob koncu remonta po
tekali preizkušanja in zadnje pri
prave za doseganje kritičnosti re
aktorja, ki so ga zagnali dan pred 
sinhronizacijo. Ob zamenjavi 32 
gorilnih elementov v sredici reak
torja in obeh uparjalnikov so 
opravili še številna vzdrževalna 
rutinska dela. Med pomembnejša 
štejejo obsežen pregled turbine in 
obeh dizelskih agregatov, ki sta 
pomemben vir električnega napa
janja.

Cilj posodobitve JEK je pove
čati varnost in stabilnost obrato
vanja ter njeno razpoložljivost in 
znižati ceno kilovatne ure ele
ktrične energije. S. V.

Na novih osnovah je 
Metalna Senovo ponovno zaživela

Raziskovalni center ali visokošolska ustanova?
Prvi raziskovalni center v Posavju 

se bo imenoval po polihistorju Valvasoiju
Krško - Občinski svet je pred mesecem sprejel sklep o ustanovitvi zavoda Valvasorjev 
raziskovalni center Krško. Tako bomo v Posavju dobili prvo znanstvenoraziskovalno ustanovo, 
v prihodnosti pa se bodo na našem območju oblikovale mreže znanstvenih in izobraževalnih 
institucij, ki bodo izobraževale mlade iz jugovzhodne Slovenije ter za svoje potrebe uporabljale 
njihovo voljo, izkušnje in znanje.

Senovo - Občina Krško je pred dobrim letom in pol pristala na preoblikovanje terjatev do 
družbe Metalna Senovo v lastniški delež in s tem nedvomno prispevala k ponovni oživitvi 
podjetja. Po skupščini družbe, ki je bila konec meseca maja, so javnosti predstavili ugotovi
tve, ki potrjujejo zadovoljstvo vseh vlagateljev terjatev kot vložka v Metalno v stečaju in 
ocenjujejo, da je bila poteza dobra, predvsem pa koristna.

Valvasorjev raziskovalni center 
se bo ukvaijal predvsem z znanstve
noraziskovalnim delom na področju 
logistike na podlagi visoko razvitih 
informacijskih tehnologij. Pre
učevanje logistike pomeni pre
učevanje različnih ved, kot so up
ravljanje dinamičnih sredstev, pro
met, menedžment, ekonomske in 
pravne vede, človeški viri, ekologi
ja, ter uporabo matematičnih in ra
čunalniških metod. Pri tem velja po
udariti, daje po mnenju strokovnja
kov logistika eno najbolj intenziv
nih, perspektivnih in nujnih področij 
človekovega delovanja v novem sto
letju.

V centru se bodo lotili dela in re
ševanja vprašanj multidisciplinamo, 
v projektih bodo sodelovali in us
tvarjali številni raziskovalci različ
nih profilov in usmeritev. Eden iz
med soustanoviteljev centra prof. Ja
nez Usenik je med nalogami, ki so 
vezane predvsem na posavsko ob
močje, poudaril tudi ukvarjanje z 
logističnimi vprašanji pri delovanju 
in razgradnji NEK ter skladiščenju 
radioaktivnih odpadkov, pri delovan
ju podjetja Vipap Krško, postavitvi

Naša država je po podatkih Slu
žbe vlade RS za evropske zadeve 
že sprejela glavne dele zakonodaje 
o notranjem trgu, ki se nanaša pred
vsem na zakonodajo o standardiza
ciji in certifikaciji, zakonodajo o 
odgovornosti za proizvode, zakon
odajo o prostem pretoku kapitala, 
o bančništvu, varstvu podatkov, 
zakonodajo o družbah, DDV in o 
varstvu konkurence. Več dela ima 
še pri usklajevanju na področju jav
nih naročil, intelektualni in indus
trijski lastnini, zavarovalništvu in 
državni pomoči. Slovenija je že 
napredovala na področju veteri
narstva, notranjih zadev ter region
alnega razvoja in okolja. Ob tem je 
manjši napredek dosegla pri re
formi javne uprave in pravosodja,

verige savskih elektrarn, gradnji av
toceste Ljubljana-Zagreb. Ne na
zadnje bodo obravnavali tudi logi
stična vprašanja vojske, policije in 
carine na našem območju.

Ustanovitev in delo inštituta ne 
bosta majhen zalogaj, še posebno v 
povezavi s predvideno ustanovitvi
jo samostojne visoke šole oziroma 
fakultete v Krškem.

vendar naj bi področna zakonoda
ja, ki med drugim zajema tudi re
gionalno politiko, vzpostavila ve
čino potrebnih upravnih struktur. 
Ob tem je naša država sprejela tudi 
ukrepe Za izboljšanje instituciona
lne usposobljenosti na področju 
konkurence, zaposlovanja in social
nih zadev ter kmetijstva in carine. 
Slovenija naj bi tako izpolnila ve
čino prednostnih nalog iz Partner
stva za pristop v EU, kjer je malo 
gospodarstvo najpomembnejši del 
gospodarstva, saj v državah člani
cah deluje skupno več kot 17 mili
jonov enot malega gospodarstva 
oziroma spada med mala podjetja 
kar 98,8 odstotkov vseh podjetij v 
EU. Ta podjetja zagotavljajo tudi 
več kot 70 odstotkov celotne zapo-

Gre za ambiciozen projekt in iz
jemno priložnost celotne regije. Z 
ustanovitvijo in delovanjem centra 
in morebitnih drugih ustanov se bo 
gotovo izboljšala tudi kakovost živ

ljenja v teh krajih. Glede na to, da 
sta edina perspektiva tega in priha
jajočega časa le pridobivanje in tr
ženje znanja, bi to utegnilo še kako 
držati. D. K.

slenosti, ustvarijo več kot 56 odsto
tkov vseh prihodkov gospodarstva 
ter prispevajo preko 50 odstotkov 
v skupni delež vseh investicij, ki se 
letno realizirajo v EU.

V skladu z navedenimi dejstvi 
EU z različnimi ukrepi podpira raz
voj malega gospodarstva oziroma 
malih in srednjih podjetij. Za ob
veščanje slovenskih podjetij o 
pogajanjih z EU, prilagajanju za
konodaje in programih pomoči EU, 
ki je namenjena slovenskim pod
jetjem, skrbi Gospodarska zborni
ca Slovenije, ki namenja posebno 
pozornost tudi pripravam podjetij 
za skupni trg, v sodelovanju z ob
močnimi zbornicami pa oblikuje 
izhodišča regionalne politike GZS.

Martin Kerin

Da se je to sploh zgodilo, je 
bilo potrebno dobro pretehtati vse 
vizije proizvodnih programov, ki 
jih je vodstvo Metalne Senovo 
pripravilo kot projekt obnove 
podjetja. Skupina načrtovalcev 
obnove podjetja je verjela v pro
jekt in družba je na novih osno
vah ponovno zaživela. Čeprav 
podjetje za leto 1999 izkazuje po
večano vrednost za dobrih 123 
milijonov SIT, pa ostaja dobiček 
še vedno minimalen in znaša 
manj kot 2 milijona SIT.

Kot je povedal Franc Černe
lič, načelnik Oddelka za gospo
darske dejavnosti na Občini Kr
ško, je podjetje v skladu z zahte-

Program “Tisoč novih možno
sti” je pravzaprav na nek način 
nadgradnja javnih del, ki jih je dr
žava uvedla kot eno od oblik ak
tivne politike zaposlovanja. Cilji 
tega projekta so preverjanje mož
nosti za oblikovanje trajno subven
cioniranih delovnih mest v nepri
dobitnem sektorju na lokalni rav
ni. Gre za pospeševanje storitev, 
ki se ne izvajajo v okviru javnih 
služb in se ne morejo izvajati po 
tržnih principih.

Program naj bi omogočal traj
no subvencioniranje določenih cil
jnih skupin, predvsem tistih, ki se 
težje vključujejo v zaposlitev. To so 
starejši od 45 let, invalidi, prijavl
jeni na Zavodu za zaposlovanje več 
kot tri leta, samohranilci, dolgo
trajno brezposelni mlajši od 26 let, 
prednost pa bodo seveda imeli pre
jemniki denarnih nadomestil in 
pomoči s strani zavoda ali denarnih 
dodatkov pri Centrih za socialno 
delo.

Izvajalci programa bodo izbra
ni na osnovi razpisa, ki je bil objav
ljen v Uradnem listu 19.maja letos. 
Prijavijo se lahko izvajalci, ki opra
vljajo naslednje nepridobitne dejav
nosti: pomoč in negovanje invalid
nih oseb, pomoč mladim z učnimi

vami Občinskega sveta občine 
Krško glede vlaganj in glede za
poslovanja izpolnilo zahteve, tako 
da občina Krško svojih pogojnih 
sklepov, ki so terjali vlaganja de
narja v nova, dolgoročnejša in sta
bilnejša delovna mesta, očitno 
svojih sklepov ne bo spremenila 
ali celo umaknila.

“Družba je za leto 2000 spreje
la delovni oz. poslovni načrt, v ka
terem načrtujejo 5-odstotno rast 
bruto realizacije ob povprečnem 
številu 130 zaposlenih delavcev. 
Glede na to, da predvidevajo po
rast stroškov dela za 7 %, to po
meni, da bodo stroški dela rasli 
hitreje kot realizacije, zato takega

težavami, pomoč starejšim osebam 
na domu, restavratorska dela pri ob
novi kulturnih spomenikov, integra
cijska podjetja, lokalni in region
alni razvojni centri in druge nepri
dobitne razvojne organizacije na, 
območjih z nadpovprečnimi stop
njami brezposelnosti in na demo
grafsko ogroženih območjih ter 
kmetijske dejavnosti, kjer ni mogo
če nastopati na trgu (čiščenje zaras
ti, obnova gospodarskih poslopij z 
vidika kulturne dediščine, 
izvedba naravoslovnih dni 
za šolske in predšolske 
otroke, obrezovanje viso
kodebelnega sadnega dre
vja v skladu z nacionalnim 
programom oživitve trav
niških sadovnjakov in sad
nih vrtov).

Izvajalec del bo moral 
predložiti razvojno vizijo 
organizacije ter vključene 
osebe zaposliti na ustrez
na delovna mesta bodisi 
za polni ali skrajšani de
lovni čas za obdobje treh 
let. V tem času je izvaja
lec upravičen do nadome
stitve plače za vključene 
osebe, višina subvencij pa 
bo odvisna od dejavnosti;

dobička, ki bi omogočal izplače
vanje dividend, še ne pričakuje
jo. Leto ali dve bodo načrtovani do
biček razporejali za pokrivanje preo
stanka obveznosti iz preteklih let, z 
vlaganji pa nameravajo vrednost 
podjetja še povečati. Občina Krško 
bo najveijetneje tudi v naslednjem 
obdobju ostala lastnik deleža v Met
alni, saj za njegovo odprodajo tre
nutno ni nobenih tržnih pogojev. Ker 
vrednost podjetja iz leta v leto real
no narašča, bi bilo morda smotrno 
počakati, da se podjetje učvrsti, tako 
da bi bilo zaposlenim omogočeno, 
da občinski delež odkupijo,” je bil 
mnenja načelnik Franc Černelič.

Danilo Koritnik

za prve tri zgoraj omenjene bo 
znašala 80% minimalne plače me
sečno za vsa tri leta izvajanja pilot
nega programa, za ostale pa bo to
likšna višina financiranja dodeljena 
le v prvem letu zaposlitve, v dru
gem naj bi bilo subvencioniranje v 
višini 60% minimalne plače meseč
no in v tretjem letu le še 40%. Raz
liko med subvencijo in celotnimi 
stroški zaposlitve naj bi zagotavl-
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Malo gospodarstvo in EU

V sedanji stavbi Srednje šole Krško naj bi svoje prostore poleg ljud
ske univerze dobil tudi Valvasorjev raziskovalni center Krško.

“Tisoč novih možnosti” zaenkrat le pilotni projekt
Zavod za zaposlovanje RS uvaja novo obliko subvencioniranja zaposlitev, ki so jo poimenovali 
“Tisoč novih možnosti”. Program bo poskusno potekal tri leta, sledile bodo analize, s katerimi 
bodo vzpostavljene podlage za uvajanje trajnega ukrepa subvencioniranja zaposlitev za določene 
ciljne skupine brezposelnih. ,
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Evrobus v tudi v Posavju
Brežice, Krško - Evrobus je še ena nova oblika Urada za informiranje RS, preko katere želi 
slovensko javnost seznaniti s potekom priključevanja naše države Evropski skupnosti. Na 
poti je že od S.maja, ustavil pa se je v 36 slovenskih krajih, med drugim tudi v Posavju.

Ta putojoča informacijska pisar
na je bila opremljena z različnimi 
zgibankami in knjigami, z računal
niški, kjer je bilo mogoče brskati po 
internetu ter dvema informatorkama, 
ki sta odgovaijali na vprašanja obi
skovalcev.

V Brežicah so v dopoldanskem 
času evrobus obiskali predvsem šo- 
laiji. Učenci z. OŠ Pišece so se celo 
odločili svoje šolske stolčke pobar
vati v modro-rumeno, torej barvi 
EU. Pripravili so kulturni program, 
kjer so se jim pridružili še šolarji iz 
Brežic, Artič in s Senovega.

Po besedah informatorke Jane 
Bratina so naključni obiskovalci 
imeli največ vprašanj s področja 
kmetijstva in ker so bili tam še uči
telji in profesorji, tudi s področja 
vzgoje in izobraževanja.

Tudi v Krškem, kjer je evrobus 
stal pred trgovskim centrom Tabu, 
gaje obiskalo največ šolarjev. Učen
ci z OŠ Senovo so bili organizatorji 
programa, prav tako so barvali stole 
skupaj z učenci OŠ iz Podbočja, Le

skovca, Krškega in Brestanice, in ce
lo izbrali “naj stol” po izboru občin
stva in izboru strokovne komisije. 
Enega od njih so podarili krškemu 
županu, enega pa bodo razstavili v 
svoji šoli. Naključni obiskovalci 
konkretnih vprašanj niso imeli, zani- 
malojih je, kdaj se 
bo Slovenija pri
ključila, kaj to 
pomeni za našo 
državo, katere so 
pozitivne in katere 
negativne strani 
priključitve EU.

Naj večje zan
imanje za evro
bus je bilo v Prek
murju in na Koro
škem, manj na 
Gorenjskem. Si
cer pa se je usta
vil tudi v prestol
nici Dolenjske - 
v Novem mestu, kjer je bila predvi
dena tudi okrogla miza na temo 
“šengenski sporazum”, vendar je

zaradi zadržanosti predavateljev 
odpadla.

Vsi, željni informacij v zvezi z 
EU, ki so zamudili obisk evrobusa 
v Posavju, pa lahko pokličejo tudi 
na evrofon ali svoja vprašanja po
šljejo po evro-dopisnicah, ki so

Evrobus na svoji zadnji postaji v Krškem

brezplačno na voljo na vseh poštah 
po Sloveniji.

Jelica Koršič

4. orientacijska vožnja oldtimerjev Krmelj 2000
Krmelj - Klub lastnikov in ljubiteljev klasičnih motociklov iz Šentvida nad Ljubljano je v 
sodelovanju s krmeljsko krajevno skupnostjo organiziral že 4. orientacijsko vožnjo za 
starodobna vozila, imenovano tudi Lov na lisico. Ob sicer neobičajno zgodnjem jutranjem 
vrvežu v Krmelju so lastniki vozil vestno pregledovali, čistili in nameščali še zadnje podrobnosti 
pred začetkom “lova”.

Začelo seje z nagovorom sev- 
niškega podžupana Andreja Štric- 
lja, ki je oznanil trenutek, ko se 
je proti štartu pomaknilo 130 vo
zil vseh kategorij: motorji in mo
tocikli z bočno prikolico, izdelani

do leta 1968, avtomobili, izdelani 
do leta 1974, in ameriški vojaški 
džipi, izdelani do leta 1951.

“Starodobniki” so začeli pred
stavo s spretnostno vožnjo po ig
rišču, nato pa so se s svojimi osta-

Šlart v Krmelju - ni manjkalo lepih avtomobilov in deklet, pa tudi 
dobre volje je bilo na pretek.

relimi jeklenimi prijatelji odpel
jali na prvo etapo proti Krmelju, 
Kameniškem, Šentjanžu, Velikem 
Cirniku in Šentrupertu. Drugo 
etapo so vozili proti Prelesju, Mo
kronogu, Zburam in Škocjanu, 
kjer jih je pri kontrolni točki po
zdravil tudi tamkajšnji župan 
Franc Povšič. Zadnja etapa je bila 
najprej na Malkovec.

Naziv skupnega zmagovalca si 
je letos prislužil Janez Potokar z 
Mirne, član društva Hrast iz 
Tržišča, kije vozil renaulta 10, let
nik 1967. Nagrade za najstarejše 
vozilo za vsako kategorijo so pre
jeli še Jurgen Pohm z motociklom 
AJS, letnik 1926, Jože Komljan
ec z motociklom z bočno prikoli
co Indian Scout iz leta 1924, Rudi 
Ferlež z avtomobilom Ford A Tudr 
Sedan, letnik 1930, in Janez Rihar 
z avtomobilom Ford Jeep, letnik 
1941. V. Z.

Ocenjevanje šinjkov
Log pri Sevnici - Poznavalec lahko kaj kmalu ugotovi, da se 
na Sevniškem spoznajo na izdelovanje suhomesnih dobrot. 
Njihove salamijade so znane po vsej Sloveniji, že 14 let pa na 
Logu poteka ocenjevanje šinjkov.

Leta 1987 so jih prinesli na 
pokušnjo sedem in od takrat je 
prireditev zapisana tradiciji. Naj
več šinjkov so ocenili v letih od 
1995 do 1997, kar 18, na letošnji 
šinjkijadi pa so pokušali 12 izdel
kov. Zahtevnim merilom, da mo
ra biti šinjek na zunaj lep, mam

ljivega vonja in seveda tudi dobre
ga okusa, je tokrat najbolj zados
til izdelek Sevničana Franca Pav
loviča. Pa še nekaj je zanimivo pri 
tem loškem običaju: zmagovalec 
mora v prihodnjem letu poskrbe
ti za vsaj tako dobro šinjkijado, 
kakršna je bila minula. V. Z.

Po sevniški planinski poti
Sevnica - Planinsko društvo Lisca je obnovilo 26 let staro 
sevniško planinsko pot. Opremljena je s 14 novimi samo- 
stoječimi žigi, obnovljeni pa so tudi planinske markacije in 
smerokazi.

Seveda pa markacije in žigi 
niso sami sebi namen, zato so v 
prvih junijskih dneh pod vodstv
om Vinka Šeška organizirali trid
nevni pohod. Dvanajsturno pot so

P

dovec pot v objemu vročih son
čnih žarkov nadaljevali mimo 
Svetega Roka, Bohorja vse do 
Planine, kjer so po vnovičnih 12 
urah hoje drugič prespali.

Zaslužen počitek pohodnikov pri žigu na Skalici

začeli v Sevnici, nadaljevali pa 
mimo Boštanja, Branka, Šentjan
ža, Velikega Cirnika in Tržišča do 
Telč, kjer so prvič prespali.

V zgodnjih jutranjih urah so se 
s Telč odpravili mimo Bučke in 
Lukovca v Sevnico, od koder so 
po krajšem postanku v hotelu Aj-

Tudi tretji dan so pohodniki 
sevniško planinsko pot vzeli res
no in se ob šestih zjutraj že odpra
vili proti turistično najzanimivejši 
Lisci. Od tod so planinski mara
ton nadaljevali proti Lovrencu, 
malo nižjih Okroglic in ga ob 15. 
uri končali v Loki. V. Z.

Lepote od tod in tam
Muzej na prostem in 

kartuzija Pleteije
Šentjernej - V vsakdanji na

glici največkrat nimamo časa, da 
bi se sprostili, si oddahnili ali celo 
privoščili kratek izlet. Včasih pa

Posavci imajo radi pivo, 
statistika gor ali dol

Sedaj bi že lahko rekli, da so tukaj dnevi, ko tudi Posavcem vse 
bolj diši steklenica hladnega piva po naporni službi ali pa kar tako. 
Čeprav je količina prodanega piva po gostilnah pri vsakem gostil
ničarju strogo varovana skrivnost, je v toplih majskih in junijskih 
dneh ob obisku gostiln že mogoče sklepati, da tega le ni tako malo. 
Posavci, ki se bolj ali manj vsi radi pred gostilno pripeljejo vsak s 
svojim avtomobilom, tudi še vedno radi negujejo lepo slovensko 
navado ter dajo za naslednjo rundo, in to ponavadi takoj, ko piva v 
prejšnji rundi zmanjka nekje za polovico. Seveda je še vedno 
pomembno tudi, katera natakarica streže, saj je velikokrat od tega 
odvisen tudi okus pijače.

Ker pa je statistika gospa, ki velikokrat ljudi strese kot tista 
električna, je njena vloga za prikazovanje dejstev odmevna, čeprav 
velikokrat tudi toga. Zelo rada povezuje alkohol z vozniki, te pa s 
povzročenimi nesrečami. Nemirno lahko ugotovimo, da sedaj že 
nekaj časa veljavni strožji policijski ukrepi živahne Slovenčke niti 
ne ganejo preveč. Če poslušamo gospo statistiko, slišimo, da je s 
še vedno pogostimi nesrečami na naših cestah velikokrat povezan 
alkohol, povzročitelji in žrtve pa so največkrat v povprečju mladi 
ljudje. To nas seveda niti ne more presenečati, saj se ob večerih in 
predvsem ob vikendih v iskanje živahnega življenja odpravijo pred
vsem mladi vozniki. Tudi napredek tehnike in boljši ter varnejši 
avtomobili niso prispevali k zmanjševanju nesreč in žrtev, saj je 
sedaj teh boljših in varnejših vozil na izmučenih cestah mnogo 
več kot pred leti, pa še hitrejši so. In obenem je vse več mladih in 
neizkušenih voznikov. Teh dejstev ne moremo izničiti, so preveč 
očitna. In učinkovitega recepta za izboljšanje položaja še ni nihče 
odkril, saj odvzem vozniškega dovoljenja nekemu Franceljnu, sos
edovega Toneta niti ne gane preveč. Bili pa bi tudi nepošteni, če bi 
dejali, daje pivo po službi enak greh kot večerno popivanje. Napi
haš ga pa lahko kljub vsemu enako.

Martin Kerin

Kmalu leto dni 
delovanja regijskega 

pospeševalnega 
centra

V skladu z odlokom o usta- i 
novitvi Regijskega pospeševal- j 
nega centra Posavje so k statu
tu, ki ga je pripravil upravni od- I 
bor, dale soglasje vse tri občine j 
ustanoviteljice, in sicer breži- j 
ka, krška in sevniška.

vendarle popotna žilica premočno 
utripa in takrat se odpravimo. A 
kam? Vsekakor ne predaleč. Od
govor je lahko čisto preprost. Ne
kaj več kot dvajset minut vožnje 
iz Brežic in še precej manj iz Kr
škega se v šentjernejski občini na
haja kartuzijanski samostan Ple
terje.

Obiskovalca prevzame lepota 
pokrajine, nekaj čisto posebnega je 
pogled na samo kartuzijo, nekaj sto 
metrov pred njo pa še na muzej na 
prostem, ki obiskovalcu prikaže ži
vljenje teh krajev nekoč. Podobo 
domačije sooblikujejo Kegljeviče- 
va in Baničeva hiša, toplar in svinja
ki. Kadarkoli vas bo pot zanesla tja, 
boste dobrodošli, in če želite po
drobne informacije ali pokukati v 
notranjost bivalnih prostorov, ne bo 
odveč nasvet, da se lahko oglasite 
vsak dan med 9. in 12. ali 14. in 
19. uro, večjim skupinam pa odpre
jo vrata domačije kadarkoli. Skrb 
za muzej je prevzel Simon Ud- 
vanc, ki ga najdete na telefonski 
številki 068/81-225 ali 041/639- 
191.

Ko si ogledate muzej na pros
tem, se sprehodite še nekaj sto me
trov naprej. Očem se ponudi kartu
zija Pleterje. Nekaj posebnega, ne
navadnega, skrivnostnega. Če vs
topite skozi park, vas pozdravi lepo 
urejen vrt in nikar ne pozabite vsto
piti v cerkev Svete trojice. Čeravno 
obiskovalec dobi občutek, da je 
cerkvena ladja prazna, to ni res. Se 
kako je polna. Tistega skrivnostne
ga, nevidnega. Tiho vstopite v to

V prvi polovici leta 1999 v j 
1 RPC ni bilo zaposlenih. Vse de- j 
j javnosti je vodila vršilka [ 
j dolžnosti direktorice Mateja 
i Jazbec, sicer svetovalka pri j 
j GZS - OZ Posavje. Že lani so j 
j v RPC pripravili razpis za di- j 
i rektorja, vendar ta ni bil imeno-

Med dosedanjimi dejavno- 
| strni RPC velja omeniti njego- 
i vo vodilno vlogo pri pripravi 
| regionalnega razvojnega pro

grama. Na podlagi javnega 
razpisa je ministrstvo za eko
nomske odnose in razvoj za ta 
projekt odobrilo 4 milijone to
larjev nepovratnih sredstev. 
Prvo poročilo oziroma delov
ni osnutek, ki obsega izhodiš- I 
ča, smernice razvoja in drage j 
predvidene načrte, je bil pri- j 
pravljen na podlagi obstoječih j 
dokumentov oziroma izho
dišč, ki so bila opredeljena na j 
delavnicah v okviru projekta 
“Spodbujanje lokalnih zapo- i 
slitvenih iniciativ” in drugih | 
dejavnosti, ki so potekale na 
območni ravni.

Delovni osnutek je temelj 
za izdelavo celotne strategije 
regionalnega razvoja in se pro
gramsko uvršča med naloge i 
RPC Posavje v letu 2000. j

Prav tako so bila v sodelo- ■ 
vanju z zunanjimi strokovnimi j 
sodelavci pripravljena izhodi- j 
šča za postavitev Garancij
skega sklada Posavje, in sicer , 
v zvezi z ekonomiko in ekon
omsko upravičenostjo projek- j 
ta, poslovnim načrtom in mod- J 
elom delovanja.

Da bi sklad čim prej zaži
vel, sije RPC s prijavo na javni | 
razpis ministrstva za malo gos
podarstvo in turizem uspelo j 
zagotoviti 30 milijonov tolar- i 
jev prepotrebnega denarja, v j 
nadaljevanju pa je prvi vložek | 
v garancijski sklad prispevala j 
še občina Sevnica, in sicer 2,3 j 
milijona tolarjev, medtem ko j 
občini Brežice in Krško lani | 
svojih sredstev v sklad nista 
vložili.

Denar, ki so ga RPC Po- J 
savje zagotovile občine usta- j 
noviteljice, je bil namenjen za j 
samo delovanje zavoda, pred- j 
vsem za kritje stroškov, pove- i 
zanih s poslovnimi.prostori in j 
zaposlenimi. Druga sredstva i 
so bila pridobljena iz projekt
nih storitev in porabljena za 
namene, opredeljene v posa
meznih pogodbah. D. K.

skrivnost in slišali boste zamolklo 
petje, ki vas bo spremljalo vse, dok
ler se boste mudili v cerkvi. Če želi
te še več, si lahko ogledate multivi- 
zijski program, vsak dan med 7. in 
18. uro. Informacije o kartuziji Ple
terje lahko dobite na telefonski 
številki 068/81-225.

Karmen Molan
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Pšenica zori, za odkup vse pripravljeno
Lanska zgodba se ne bo ponovila!?

kmetijski nasveti
Pomembno obvestilo za vse kmete

Brežina - Pridelovalci pšenice gotovo še niso pozabili na težave ob lanskem odkupu pšenice. Tržni red, ki ga je država skušala 
približati tržnemu redu EU, je sprejela prepozno in kmetje nanj niso bili pripravljeni. Največ hude krvi je povzročilo t.i. 
“število padanja”, ki je bilo nižje tudi zaradi slabega vremena v času žetve. Letos naj bi bilo drugače; tržni red je država 
sprejela že jeseni, silosi v Brežicah so pripravljeni na odkup.

Lepega vremena tudi letos ne 
more obljubiti nihče, visoke temper
ature v maju in juniju pa napove
dujejo začetek žetve že konec tega 
meseca. Žetev ječmena pravzaprav 
že poteka, vendar so količine ma
jhne in jih kmetje skladiščijo sami.

Žetev pšenice se bo, kot kaže, 
začela že proti koncu tega meseca 
in v podjetju Skala, kjer bo tudi le
tos glavno odkupno mesto za Po
savje in del Dolenjske, so na pre
vzem pripravljeni. Po besedah vod
je žitnih silosov Toneta Cerjaka 
so že opravili vse tehnično tehno
loške priprave v sušilnici, silosih in 
na transportnih poteh. Analize bo 
izvajalo pooblaščeno podjetje Ins- 
pekt iz Ljubljane, ugotavljali pa bo
do število padanja, to ne sme biti 
nižje od 195, vsebnost beljakovin 
(najmanj 10,0%), primesi (dovol
jeno do 2%) in vlago, ki ne sme biti 
višja od 14%; pšenica se sicer pre

vzame, zaračunajo pa se stroški su
šenja.

Glavnino letošnjega pridelka 
pšenice bo odkupila Zadružna kme
tijska družba, nekaj mlinaiji, nekaj 
pa Državne rezerve. Zadružna kme
tijska družba dokončne cene za kg 
pšenice za ljudsko prehrano še ni 
oblikovala, pričakovati pa je, da jo 
bo v naslednjih dneh. Zagotovo bo 
upoštevala tržni red, ki predvideva 
22 SIT/kg z upoštevanjem lestvice 
navzgor in navzdol glede na kako
vost. V teku pa so še pogajanja, da 
bi država k 54.000 SIT, ki ga name
nja pridelovalcem po ha, primak
nila še 2 do 3 SIT na kg za krušno 
žito. Plačilo obljubljajo v dveh 
obrokih, prvi obrok bi naj bil izpla
čan v drugi polovici septembra, 
drugi obrok pa v drugi polovici ok
tobra.

Ministrstvo za ekonomske od
nose in razvoj je v soglasju z Mini

strstvom za kmetijstvo v začetku te
ga meseca izdalo Uredbo o pogojih

Silosi v Brežini čakajo na letošnji 
pridelek pšenice

za interventni odkup žita letine 
2000. Ta se bo začel 1 .septembra, 
vendar le ob ponudbi najmanj 5000 
kg, plačilo pa bo izvedeno 45 dni 
po prevzemu.

Torej zapletov pri letošnjem od
kupu naj ne bi bilo. Silosi v Breži
ni pri Brežicah so pripravljeni za 
prevzem, računalniško vodena su
šilnica, ki ima zmogljivost 5001 na 
dan, tudi. Sicer pa na Skali priča
kujejo, da bodo prevzeli okrog 4000 
t pšenice, prevzem naj bi v času od
kupa potekal od 11. do 18.ure, od 
9. do lO.ure pa naj bi prevzemali 
pšenico, ki je bila prejšnji dan zara
di neustreznosti zavrnjena.

Skratka - letos bo odkupljena 
vsa pšenica, tudi za krmo, in kme
tom je ne bo potrebno stresati na 
njivo, kot se je to lani zgodilo na 
Skopicah.

Jelica Koršič

Tudi hišni ljubljenčki težko 
prenašajo vročino

V Posavju premalo 
sezonskih delavcev

Upravičenci do vseh vrst državnih subvencij v kmetijstvu morajo v skladu 
z uredbo oddati obrazec o kmetijskem gospodarstvu in hkrati z njim tudi že 
nekatere zahtevke za finančne spodbude. Rok je sicer podaljšan do 30. juni
ja, kljub temu ne bo odveč nasvet, da pohitite.

Za sadjaije
Redno škropljenje proti škrlupu nadaljujte s kontaktnimi pripravki, kot 

so DELAN, DODIN, KAPTAN, MERPAN. Pepelaste pripravke odstran
jujte ročno, ob večjem pojavu uporabite STROB1 ali ZATO. Spremljajte 
pojav uši, posebej nevarna je krvava uš. Uporabite AKTARO, HOSTAK- 
VIK, ZOLON, KONF1DOR.

Metuljčke jabolčnega zavijača poškropite do 22.junija s kontaktnimi 
insekticidi, kot so RELDAN, ZOLON, BASUDIN, DIAZOL, DIAZINON.

Če imate v nasadu poškodbe od toče, uporabite kontaktne pripravke, ki 
so priporočeni za škropljenje proti škrlupu.

Zaradi sušnega vremena je močno motena prehrana jablan, zato dogno- 
jujte foliamo preko listne mase. Kalijeva gnojila ne uporabljajte skupaj s 
kalcijem, ampak ju uporablajte izmenično. V primera dežja je priporočljivo 
dognojevanje z dušičnimi gnojili.
Za vinogradnike

Naj večje potrebe trte po vlagi so prav v času debeljenja jagod in zorenja. 
Zaradi pomanjkanja padavin bo potrebno ukrepati. Odstranite dolge in de
bele rozge ter zmanjšajte količino grozdja po mladici na 20 dag. Na meter 
vrste je priporočljivo pustiti le 10 do 15 mladic.

Nevarnost za peronosporo ni velika, uporabljajte le dotikalne pripravke 
ali STROBI. Je pa velika nevarnost napada oidija. Priporočajo uporabo 
STROBIJA ali njemu podobnih pripravkov ali ŽVEPLA V PRAHU. Zara
di vročine zadostuje enakomerno prašenje po tleh. KARATANA ne smete 
uporabiti več kot 8 dag /100 1 vode, ker zanesljivo povzroči ožige.
Za živinorejce

V vročih dneh prezračite hleve, vendar brez prepiha. Če je le mogoče, si 
uredite izpust, ki omogočaj da se živali vsaj ponoči ohladijo. Visoke tem
perature v hlevu namreč znižujejo ješčnost živali, pri molznicah pa se pog
osteje pojavlja povečano število somatskih celic v mleku in vnetje vimen.

Poletje je tukaj, koledarsko sicer še ne, kar zadeva temperature, pa 
prav gotovo. Vroče in soparno vreme slabo vpliva na nas in tudi živali 
niso izjema. O tem smo govorili z dr. Janezom Kebetom (Veterinar
ska bolnišnica Brežice), ki opozarja, da vročino najtežje prenašajo 
psi, mačke imajo rade toploto, papagaji in ptiči pa s tem nimajo poseb
nih težav, če le niso izpostavljeni neposredni sončni svetlobi.

Za pse, pa tudi druge živali, je pomembno, da se lahko umaknejo v 
senco. Če niso privezani, bodo to storili sami, sicer pa moramo za to 
poskrbeti mi. Večkrat na dan jim dajmo svežo vodo, hranimo jih ob veče
rnih in zgodnjih jutranjih urah, ko ni prevroče, seveda pa ima poleti pred
nost lahko prebavljiva hrana. Če opazimo pri psu neješčnost, brezvoljnost, 
bruhanje in vemo, da je bil izpostavljen sončnim žarkom, moramo takoj 
poiskati veterinarsko pomoč, saj se lahko sončarica v nekaterih redkih 
primerih, ko pride do hipertermoza, konča tudi s smrtjo.

Poletje je tudi čas 
klopov, pred kate
rimi je treba živali 
zaščititi (na tržišču 
so sredstva za odga
njanje klopov), saj ti 
prenašajo boreliozo, 
klopni meningitis in 
piroplazmozo.

V Posavju še ve
dno obstaja velika 
nevarnost okužbe s 
steklino! Pretekli 
teden sojo po bese
dah dr. Kebeta od
krili na Čatežu, zato morajo biti vsi psi cepljeni, do preklica pa velja 
za vse, razen za službene pse, prepoved prostega gibanja. T. J.

Sevnica - Na Zavodu Repub
like Slovenije za zaposlovanje, 
območni službi Sevnica, ugotav
ljajo, da je v posavskem okolju 
velika potreba po sezonskih de
lavcih, predvsem na področju 
kmetijstva. Ob upoštevanju tega 
in števila brezposelnih, ki so pri
merni za omenjeno delo, bodo po
skusili delodajalcem zagotoviti 
delavce, brezposelnim pa prepo
treben zaslužek.

V zavodu namreč menijo, da 
je tudi sezonska zaposlitev za do
ločen čas primerna in dobrodošla 
za vsakogar, kdor trenutno nima 
dela oziroma ni zaposlen.

Dosedanja prizadevanja, v kat
era je sevniška območna služba 
vključila tudi sosednje - novo
meško, celjsko in zasavsko, saj bi 
lahko s teh območij delavci priha
jali na delo v Posavje, žal niso ob
rodila sadov. Tako so z brezpo
selnimi pokrili morda le desetino 
potreb po sezonskih delih v kme
tijstvu. Ob splošnem pomanjkan
ju ustreznega kadra ugotavljajo, 
da so še bolj prizadeti delodajal
ci, ki ponujajo slabše delovne raz
mere.

Glede na tak položaj delodajal
ci rešujejo težave s pomanjkanjem 
ustreznega kadra tudi z zaposlovan
jem tuje delovne sile, kiji zavod za 
zaposlovanje ob izpolnjevanju za
konskih zahtev izda vsa ustrezna 
delovna dovoljenja.

Glede na pomen tega dela v 
kmetijstvu je država priskočila na 
pomoč tudi z uvedbo javnih del, s 
katerimi se delodajalcem znižujejo 
stroški dela. Vendar glavna težava 
še vedno ostaja, to je zagotavljanje 
zadostnega števila ljudi, ki bi se bili 
pripravljeni vključiti v različna 
kmetijska opravila.

Na sevniškem zavodu si bodo 
tudi v prihodnje prizadevali, da bi 
pridobili čim več brezposelnih za 
opravljanje različnih kmetijskih 
del. Glavna sezona obiranja sadja 
je še pred nami in možnosti za za
služek, tudi z javnimi deli ali s po
godbenim delom, bo še veliko.

Zato vabijo vse zainteresirane, 
naj se oglasijo na uradih za delo v 
občinah stalnega bivališča, kjer bo
do dobili vse potrebne informacije 
o možnostih vključevanja v omen
jena dela.

Vili Zupančič

kulinarika

Špinačne palačinke
Palačinke, ki jih postrežemo s paradižnikovo solato, so lahko in okusno 

kosilo.
Za 4 osebe
Pečica: 180 stopinj
Potrebujemo: 90 g polnozrnate moke, jajce, 150 ml jogurta, 3 žlice 

vode, žlico rastlinskega olja in olje za peko palačink, 200 g <xlmrznjene in 
v mešalniku zmešane špinače, ščepec nastrganega muškatnega oreška, sol, 
poper in limonine krhlje.

Nadev: žlica rastlinskega olja, 3 tanko narezane mlade čebule, 250 g 
skute, 4 žlice jogurta, 90 g nastrganega grojetja, rahlo stepeno jajce, 250 g 
nasekljanih rakcev, 2 žlici sesekljanega peteršilja, ščepec kajenskega po
pra. Moko in sol presejemo v skledo. Vanjo stresemo tudi ostanke s sita. 
Razžvrkljamo jajce, jogurt, vodo in olje. Zmes med neprestanim mešanjem 
dodajamo moki. Primešamo špinačni pire, popramo in solimo. Pripravi
mo nadev: na olju prepražimo mlado čebulo, da postekleni. S penovko jo 
poberemo iz ponve in odcedimo na papirnati brisači. Stepemo skuto, jogurt 
in polovico grojetja. Dodamo jajce, rakce in peteršilj. Začinimo s soljo in 
kajenskim poprom.

Spečemo palačinke: po ponvi enakomerno razlijemo 3-4 žlice testa. 
Pečemo približno 3 minute, da se na sredini pojavijo mehurčki, obrnemo 
in pečemo še kaki 2 minuti. Palačinko stresemo na ogret krožnik in hrani
mo na toplem. Dobili naj bi 8-12 palačink. Vsako premažemo z nadevom 
in dvakrat preganemo. Preostali nadev damo z žlico v žepek preganjenc 
palačinke. Namastimo plitvo nepregomo posodo in vanjo zložimo pala
činke. Posujemo jih s sirom in pečemo v segreti pečici približno 15 minut. 
Potem jih še enkrat vroče potresemo in okrasimo z limono.

Pozor! l.julija začnejo veljati nove 
oznake za zdravstveno ustreznost živil

po deželi

Nekoč se je zbudila v meglo
V naši državi smo doslej imeli na trgu tri kategorije živil, in sicer iz 

industrijskih obratov, ki so zaradi nenehnega veterinarskega nadzora naj
manj tvegana za zdravje, iz obrtniških obratov, kjer je veterinarski nadzor 
manj pogost ter vsa druga živila. Prav pri slednjih je bilo tveganje za zdravje 
največje, saj je bilo veliko proizvodnje na črno, torej v neregistriranih obratih.

Nov pravilnik prepoveduje prodajo živil v neregistriranih obratih, država, 
ki je doslej zagotavljala ustreznost živil v prodaji, pa je to preložila na 
proizvajalca. Tako morajo biti od 1 .julija dalje vsa živila živalskega izvora 
opremljena z oznakami, iz katerih bo kupec lahko razbral izvor živil in 
hkrati s tem, kolikšno stopnjo varnosti za zdravje mu zagotavljajo. J.K

Tudi v Artičah se pripravljajo na žetev
Artiče - Potem ko so stekle ak

tivnosti za obnovo Banove doma
čije, kjer naj bi jeseni ob državni 
razstavi “Sadje in cvetje”, ki bo v 
brežiškem gradu, odprli sadjarski 
muzej, so načrtovali tudi več razli
čnih prireditev, s katerimi bi oži
vili nekatere stare običaje.

Ker bodo za prekritje strehe po
trebovali slamo, so posejali njivo z 
ržjo in v nedeljo, 2.julija, jo bodo 
poželi. Vendar ne s kombanjem, kot 
se to dela sedaj, ampak bodo na nji
vi prave žanjice s srpi, ki bodo pri
kazale, kako je žetev potekala ne
koč. Ko se bodo snopi dobro osu

šili, bodo zadnjo nedeljo v juliju 
svoje delo opravili še mlatiči.

Pa tudi sicer se Artiče vneto pri
pravljajo na “Sadjarski praznik”, 
kot so poimenovali celo vrsto pri
reditev, ki se bodo zgodile ob raz
stavi. Predvsem želijo obiskovalce 
pričakati lepe in urejene in s tem 
obdržati sloves, ki sta jim ga prines
li priznanji Turistične zveze Slove
nije za drugo najlepše urejeno šolo 
v Sloveniji in za drugi najlepše ure
jeni manjši kraj. In po zaslugi tam
kajšnjega Turističnega društva Ar
tiče cvetijo - dobesedno!

Jelica Koršič

Brežice - Tokrat je bila moja 
pot po deželi kratka. Kar v Breži
cah sem ostala. Obiskala sem Ol
go Herakovič. Olga živi drugače 
od večine ljudi. Njeno življenje je 
zavito v meglo, zelena mrena ozi
roma glavkom ji je vzel vid. Že kot 
otrok je ostala brez levega očesa, 
pred desetimi leti pa je popolno
ma oslepela. Njena življenjska 
zgodba je žalostna, pretresljiva.

Od nekdaj je bila v reji, in ko je 
imela šestnajst mesecev, jo je vzl
jubil zakonski par Varlec iz Pod
gorja pri Pišecah, ki ni imel otrok. 
Olga pravi, da sta to njena edina 
starša, ki ju bo vedno ljubila, spo
štovala in nosila v svojem srcu, če
prav sta že pokojna. Bila sta pod
najemnika na domačiji, ki jo je bilo 
treba obdelovati. Drugega dohod
ka nista imela, Olgina bolezen pa 
je zahtevala številne obiske in 
zdravniške posege. Ljudje so jima 
prigovarjali, naj deklice ne spre
jmeta, češ kakšno korist bosta im
ela od invalida, a sta jim odgovor
ila, da prav zato potrebuje vso nju
no ljubezen. In tako je ostala. Olgij 
se rada spominja teh let, pravi, da

je bila v družini vselej ljubezen, 
in ko je pri osmih letih morala pr
vič od -doma, v zavod za slepo in 
slabovidno mladino, je bilo slovo 
pretresljivo, boleče.

Ko je končala osnovno šolanje 
v zavodu, kjer se je naučila pisave

za slepe, je odšla v Škofjo Loko, v 
center za slepe, in se tam izučila 
poklica. Postala je telefonistka. Ta
krat je imela še dva odstotka vida. 
Vrnila seje k staršema, ki sta med
tem zgradila hišo. Treba je bilo po
iskati zaposlitev in starša staji vse
skozi stala ob strani, ona pa jima 
je pomagala na domačiji. To je bilo 
tudi obdobje, ko se je Olgi rodila 

#hči Sonja. Takrat sta spet dokaza
la, kako zelo jo imata rada. In zato 
jima bo večno hvaležna. Ko je 
imela Sonja tri leta, se je Olga za
poslila na občini Brežice. Kmalu 
pa seje izkazalo, da potrebuje svo
je stanovanje, ki bo blizu službe. 
In takrat so ji pomagali vsi sode
lavci, še posebno Martina Vukič 
in takratni predsednik občine Mir
ko Kambič. Vsem je neizmerno 
hvaležna.

Potem pa se je zgodilo. Bilo je 
prav na dan mrtvih, leta 1990. Zbu
dila se je in vse okoli nje je bilo 
zavito v meglo. Spoznala je, da je 
popolnoma oslepela. Od takrat se 
je njeno življenje spremenilo v pe
kel. Zdravniki so razmišljali, da bi 
ji odstranili tudi drugo oko. A Olga

je vztrajala in ni dovolila posega. 
Takrat je zbolela tudi mama in 
marca 1996 umrla. Oče je umrl ok
tobra istega leta. S Sonjo sta osta
li sami. Spet sta jima pomagala 
Martina Vukič in Mirko Kam
bič, zdaj predsednik Društva inva
lidov Brežice. Zbrali so se vsi so
rodniki in se strinjali, da hiša osta
ne njuna, zemljo pa so si razdelili. 
Olga ne najde besed zahvale za 
njihovo dobroto.

Pravi, da se sramuje svoje sle
pote, in velikokrat, ko je sama, se 
od žalosti razjoče. Vseeno se ne 
da, ker ve, da čeprav je njeno živ
ljenje težko, je dragoceno. Tudi 
zaradi Sonje, ki jo ima neizmerno 
rada. Žalostna je, ko pomisli, da 
hčeri nikoli ni mogla pregledati 
domače naloge, ji pogledati v oči, 
nikoli ni videla, kako raste, kako 
je lepa, nikoli ji ni mogla pokazati 
sonca, rožic, lepot tega sveta, a sre
čna je, ker ve, dajo Sonja razume. 
In najpomembneje je to, da se ima
ta radi. Te ljubezni jima ne more 
vzeti nihče.

Karmen Molan
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Otroci s posebnimi potrebami
vedno bolj vključeni v splošni šolski sistem

S sprejetjem v DZ se je šolski zakonodaji v začetku tega meseca pridružil še Zakon o usmerjanju 
otrok s posebnimi potrebami. Zakon, ki je bil v zakonodajni postopek posredovan že pred petimi 
leti, ureja usmerjanje otrok, mladoletnikov in mlajših polnoletnih oseb s posebnimi vzgojno 
izobraževalnimi potrebami ter določa način in oblike izvajanja vzgoje in izobraževanja zanje.

Otroci s posebnimi potrebami so 
otroci z motnjami v duševnem ra
zvoju, slepi in slabovidni, gluhi in 
naglušni, otroci z govomo-jezikov- 
nimi motnjami, gibalno ovirani otro
ci, dolgotrajno bolni otroci, otroci s 
primanjkljaji na posameznih podro
čjih učenja ter otroci z motnjami ve
denja in osebnosti, v to skupino pa 
sodijo tudi posebej nadarjeni otro
ci. In vsi ti potrebujejo prilagojeno 
izvajanje programov vzgoje in iz
obraževanja, tudi nadarjeni. Prav 
slednjim smo doslej pri nas posve
čali premalo pozornosti, za preostale 
pa je izobraževanje potekalo v OŠ s 
prilagojenim programom, dve ima
mo tudi v Posavju, Mihajla Rosto

harja v Krškem in Ane Gale v Sevni
ci, ali v oddelkih s prilagojenim pro
gramom pri OŠ, kot je to v Brežicah, 
ali v posebnih oddelkih OVI, kot so 
v Leskovcu pri Krškem ali v različ
nih zavodih po Sloveniji. Predšol
ski otroci pa so vključeni v razvojne 
oddelke v vrtcih.

V skladu z novo zakonodajno 
ureditvijo bodo lahko otroci s pose
bnimi potrebami usmerjeni v pet vrst 
programov, in sicer v programe s pri
lagojenim izvajanjem in dodatno 
strokovno pomočjo, prilagojene pro
grame, ki zagotavljajo pridobitev 
enakovrednega izobrazbenega stan
darda, prilagojene programe, ki zag
otavljajo pridobitev nižjega izo

brazbenega standarda, posebne pro
grame in vzgojne programe ter mož
nost prehajanja med programi. Za
kon tudi namesto sedanjega enkrat
nega razvršanja pred vstopom v OŠ 
uvaja razvojno procesno usmerjan
je in nalaga obveznost, daje potreno 
ustreznost usmeritve preveriti vsaka 
tri leta.

Da bo vse to lahko zaživelo tudi 
v praksi, bo potrebno še marsikaj do
reči, prilagoditi splošni izobraževal
ni sistem, kar naj bi se po zagotovilu 
predsednika Strokovnega sveta za 
področje vzgoje, izobraževanja in 
usposabljanja otrok s posebnimi po
trebami dr. Darka Opare zgodilo 
najkasneje v enem letu. J.K

Dr. Rugelj v Kostanjevici
Kostanjevica na Krki - Pri Kostanjeviški jami so se na letni zabavi zbrali člani terapevtske 
skupnosti dr. Janeza Ruglja, ki je bila povezana s pohodom, obiskom kulturnih znamenitosti 
Kostanjevice, skupnim kosilom in večernim plesom.

Okoli 120 udeležencev iz vse 
Slovenije si je tako ogledalo kosta- 
njeviško Forma vivo in Kostanjevi- 
ško jamo, srečanje pa so nadaljevali 
na bližnji turistični domačiji.

Kot je povedal znani psihiater in 
terapevt dr. Janez Rugelj, je njegov 
program izjemno zahteven, pravza
prav najzahtevnejši za ureditev od
nosov ljudi v stiski, kar jih obstaja 
na svetu. Kajti prav vsak član tera
pevtske skupine mora aktivno in 
brezpogojno sodelovati pri dolgolet
ni terapiji, od zakoncev do vseh os
talih družinskih članov. Bistvo pro
grama je, da se morajo člani skup
nosti najprej odpovedati, ali kot se 
je izrazil dr. Rugelj, se morajo poslo
viti od vseh patoloških razvad, kot 
so cigarete, alkohol, različna zdravi
la. To je namreč njegova brezpogoj
na zahteva, začeti morajo z aktivnim 
zdravim življenjem, s telovadbo, 
maratonskim tekom, planinarjenjem 
- prehoditi morajo različne sloven
ske transverzale, veliko morajo bra

ti in pisati ter se terapevtsko postiti 
in si prizadevati zakoreninili se v po-

Dr. Janez Rugelj

klicu, dmžini in družbi. Osnovni pro
gram terapije traja tri leta, nato se 
nadaljuje do desetega leta, po desetih 
letih pa poteka program vračanja in

spoštovanja osnovnih zakonitosti 
življenja. Kdor prekrši ta princip, je 
po mnenju dr. Ruglja psihopat.

V terapevtski skupnosti je po nje
govi oceni 30% alkoholikov, 5% 
narkomanov in 10% “falirancev”, 
vsi ostali pa so nevrotičaiji, v part
nerski krizi, kar je tudi največji slov
enski problem. Šicer pa se v terape
vtsko skupino dr. Ruglja vključijo 
prostovoljno vsi tisti, ki so pod do
ločenim pritiskom, v zagati, ki so ži
veli po besedah dr. Ruglja “neum
no”, nekateri so se zdravili tudi že 
kje drugje, predvsem pa so to tisti 
redki, ki so se pripravljeni zelo potru
diti, tudi dolgoročno, in ki so odlo
čeni, da iz sebe nekaj naredijo. Sic
er pa dr. Rugelj poudaija, da ima 
takšen način dela lahko le zdravnik, 
ki tudi sam živi takšno življenje, kot 
ga zahteva od svojih varovancev, ob 
tem pa mora biti strokovno izobra
žen na najvišjem nivoju, kar sam 
tudi je.

Karmen Molan

Pravi servis - Študentski servis Sevnica
Sevnica - Študentski servis Sevnica deluje že od leta 96. Njego

vo vodilno načelo je: “Misli globalno, deluj lokalno”. S to poslovno 
fdozofijo sledi načelom Evropske Unije. Prepoznaven je po slo
ganu “Ko žepnina ni dovolj”. Za študente in dijake je Prešernova 
2, nasproti Izbire Laško, še vedno pravi naslov, kjer je dovolj po
nudb za delo in kjer je poleg del na voljo še vrsta drugih uporabnih 
informacij in ugodnosti.

Študentski servis deluje v povezanem sistemu skupaj z drugimi 
študentskimi servisi, kar omogoča, da študenti in dijaki iz Posavja 
dobijo ponudbe za delo iz cele Slovenije. Torej tudi od podjetij iz 
Ljubljane in drugih večjih mest, kjer so urne postavke višje.

Začetki delovanja Študentskega servisa Sevnica so bili težki. 
Pridobiti zaupanje, tako na strani dijakov in študentov kakor tudi 
na strani podjetij, je bil najtrši oreh, ki so ga morali streti. Bili so in 
so še vedno uspešni, to namreč potrjujejo njihovi rezultati. Danes 
sodelujejo z več kot 14.000 podjetji iz cele Slovenije, delo zago
tavljajo več kot 8.000 članom in sodijo med tri največje agencije 
za posredovanje dela študentom in dijakom v Sloveniji. So naj večji 
donator študentskim organizacijam, ki delujejo v Sevnici. Lani so 
namenili 1.300.000 SIT za obštudijske dejavnosti. V prihodnje bodo 
denarna sredstva namenjali tudi novo nastalemu Študentskemu 
klubu Sevnica.

Pred kratkim je bil ustanovljen še eden študentski servis v Sevni
ci, ki deluje ločeno od njih. Preprosto rečeno, gre za konkurenčni 
servis, ki ima do njih nekorekten odnos. Tako danes v Sevnici 
delujeta dva študentska servisa. S to razliko, daje Študentski servis 
Sevnica resnično pravi servis, ki pomaga, ko žepnina ni dovolj. 
Nadaljevali bodo s svojo poslovno filozofijo in si še naprej priza
devali za zadovoljstvo svojih članov.

Razpis nagrad RS na področju šolstva
Odbor za podeljevanje nagrad RS na področju šolstva je objavil 

Razpis nagrad RS na področju šolstva za leto 2000. Državne na
grade, ki bodo kot vsa leta podeljene ob mednarodnem dnevu učiteljev, 
lahko prejmejo posameznice in posamezniki, skupine ali zavodi za 
najvišje dosežke v vzgoji in izobraževanju; predvsem za pomembne 
prispevke h kakovosti vzgojnoizobraževalne prakse ter razvoju orga
nizacije vzgojnoizobraževalncga procesa, za uveljavljanje človekovih 
pravic, temeljnih svoboščin in humanizacije odnosov v vrtcu in šoli, 
za uveljavljnaje pozitivnih vzgojnih vplivov ter za utrjevanje ugleda 
vrtca ali šole v okolju. Razpis traja do 31.avgusta.

Do zdravja na 
drugačen način

Šentjernej - Društvo POT je 
krajše ime za društvo, kije za svo
jo glavno dejavnost izbralo neko
liko nenavaden naziv: Društvo za 
razvoj znanja o življenju in ener
getske tehnike POT.

Sedež društva je v Šentjerneju. 
Namen pa za naše okolje, ki pre
pozna razna športna in kulturna 
društva, nekoliko nenavaden. V 
njem se združujejo člani, ki so 
POT do zdravja “našli” v alterna
tivni medicini, oziroma na ener
getskih treningih, ki so v Sloveniji 
prisotni že skoraj 10 let. Poleg 
druženja nudijo POT do zdravja 
tudi drugim, torej nečlanom dru
štva. Energetska tehnika, ki jo iz
vajajo, je popolnoma enostavna. 
Z obiskovanjem treningov (sk
upinskih ali individualnih) lahko 
odpravite skoraj vsako bolezens
ko težavo.

Na vprašanje, kaj je tisto, kar 
zdravi, predsednica društva in ter
apevtka Darja odgovarja: “Člo
vek je energetsko bitje in do kvali
tetnega zdravja in življenja lahko 
pridemo le s pomočjo kozmične 
energije, nekateri jo imenujejo tu
di božja, kreativna ali nadnarav
na. Bolezen je dejansko odsotnost 
pozitivne energije v predelu, kjer 
se bolezen pojavi. S pomočjo en
ergetskih treningov povzročimo, 
da se te blokade odprejo in sčis
tijo iz telesa.”

Če vas zanima še kaj več, jih 
lahko pokličete na GSM 031 809 
208 (Darja).

Andreja Gorjanc

Sevniški krvodajalci 
prejeli priznanja

Sevnica - V Liscinih pros
torih je območna organizacija 
Rdečega križa pripravila sre
čanje krvodajalcev in podelila 
priznanja kar tristo petindvaj
setim. Ivan Lenič z Malkovca je 
daroval kri že 60-krat.

Na skrbno pripravljenem sre
čanju so se uvodoma predstavili 
učenci sevniške glasbene šole, re- 
citatorki z Osnovne šole Sava 
Kladnika iz Sevnice in otroški 
pevski zbor Rdečega križa iz Lo
ke pri Zidanem Mostu. Mladi pev
ci so nastopili v oblačilih Jutranjke 
iz Sevnice, blago pa je prispevalo 
podjetje Inplet z Brezovega.

Letos je kar 325 krvodajalcev 
prejelo priznanje za humano de
janje, nesebično pomoč nekomu, 
ki jo potrebuje. Med tistimi, ki so 
darovali kri že 50-krat, so Viktor 
Imperl z Ledine, Janez Radej z 
Blance, Vinko Tomažin iz Dul ter 
Karel Kozinc in Franc Stopar 
iz Sevnice, med tem ko se lahko 
Ivan Lenič z Malkovca pohvali, 
da je kri daroval že 60-krat. Pred
sednica sevniške območne orga
nizacije Rdečega križa Anica 
Dernač, ki je podelila priznanja, 
je ob tej priložnosti povedala: 
“Med prebivalci Slovenije je 5 
odstotkov krvodajalcev, kar nas 
uvršča v sam vrh evropskega pov
prečja. Tretjino vseh sestavljamo 
ženske. Sicer pa je v Sevnici reg
istriranih več kot 2000 krvodajal
cev, od teh jih je 650, ki se redno 
udeležujejo vseh krvodajalskih 
akcij. V primerjavi s slovenskim 
povprečjem, ki znaša 5 odstotkov, 
je v občini Sevnica kar 11 odstot
kov krvodajalcev.” V. Z.

Uspešno zaključena 
krvodajalska akcija v 

Krškem
Krško - Območno združenje 

Rdečega križa Krško je uspešno 
zaključilo letošnjo prvo krvoda
jalsko akcijo v občini. Z rezultati 
darovanja krvi so zadovoljni, saj 
seje v štirih dneh, kolikor je akci
ja potekala, za prostovoljni od
vzem krvi odzvalo 520 krvodajal
cev, kar je v primerjavi z lansko
letno spomladansko akcijo, ko se 
je za odvzem krvi odločilo 500 
darovalcev, izenačeno. K.M.

A I

droga - ne, hvala

Blaževič dr. Marjetka, spec.spl.med.
Danes bomo spregovorili o prostem 

času, ki ima pomembno vlogo, saj gre pri 
odvisnosti pravzaprav za njegovo zlora
bo. Če prosti čas ni primemo izpolnjen, 
ga ostane veliko za slabe stvari ali celo 
za mamila. Uživanje droge je pogosto po
vezano z dolgočasjem. Ce se mu pridruži 
še pomanjkanje nadzora, torej da staršev 
ne zanima, kaj počne njihov otrok v pros

tem času, če so zadovoljni z vsemi odgovori in izgovori, jim vedno 
slepo verjamejo, je ta nevarnost še večja. Tudi slabi zgledi vlečejo, 
tu so tisk, televizija, video, kino, vrstniki, ki se jim je že uspelo 
“obogatiti” z izkušnjami modernega sveta. Brezdelje, priložnosti 
in vabe še pripomorejo k povečanemu zanimanju za mamila ali 
celo k njihovemu uživanju.

Zakaj vsi ne zaidejo na kriva pota? Zato, ker nismo vsi enaki in 
vsak se odzove po svoje. Nekaj zelo pozitivno, večina povprečno, 
nekaj pa negativno in zaide v svet mamil. Zabava v prostem času 
mora biti, saj spodbuja in omogoča celosten razvoj osebnosti. Torej 
je nujna. Seveda obstajajo različne zabave. Mladega človeka je tre
ba usmerjati k zabavi kot spontani potrebi ravno tako zavzeto in 
resno kot k učenju in delu. Toda zabavati seje treba naučiti. Gledan
je televizije, igranje igric po računalniku in igralnih avtomatih ne 
sodita med zdravo zabavo, saj nas odtujujeta od soljudi. Mladostni
ka naj bi pravilno usmerjali družina, šola in okolje. Človekova de
javnost v prostem času je plodna, če je spontana, in pri takšni se 
počuti svobodnega. V družini bivalni prostor ne bi smel biti namen
jen le prehranjevanju in spanju. Družina lahko negativno vpliva na 
otrokov čustveni in socialni razvoj, če njegovo potrebo po toplih 
medsebojnih odnosih zaradi pomanjkanja časa nadomesti z denar
jem, igračo ali drugo gmotno nagrado. Prosti čas sije treba organizi
rati. Ker gaje malo, gaje treba še posebno dobro izrabiti za izpoln
jevanje čustvenih potreb in vzpostavljanje pristnejših vezi med dru
žinskimi člani: med ženo in možem, starši in otroki, brati in sestra
mi. Le če so stiki dobri in si družinski člani zaupajo, lahko 
pričakujemo, da bo mladostnik svojo težavo, morda tudi že prvo 
izkušnjo z drogo, zaupal staršem. Pravilno ukrepanje v tej fazi je 
mnogo lažje in uspešnejše kot kdaj pozneje. Seveda se tudi vam 
poraja vprašanje, ali in kdaj dovoliti mladostniku obisk lokala, dis
ka, koncerta njegove najbolj “cool” glasbene skupine. Če mu to pre
prosto prepovemo, je preveč konservativno in nerealno, hkrati pa je 
pogumno brez razmišljanja reči - da, to me ne skrbi, naj gre. Me
nim, daje oboje narobe. Je pa prava umetnost v tem demokratičnem 
svetu brez zavor vzgojiti mladega človeka tako, da bo lahko šel ka
mor koli, ob tem pa ne zašel na stranska pota, ki vodijo v različne 
droge - ne le nedovoljene - pa v bolezen, nesrečo, nezaželeno 
nosečnost, včasih tudi v smrt. Torej kaj storiti, da bo prav za obe 
strani? Od rane mladosti je treba z otroki gojiti takšne odnose, ki 
temeljijo na odkritosti in spoštovanju. Mladostnik se mora naučiti 
zaupati staršem resnico. Laž naj mu ostane tuja. Vendar naj ne bo 
brez nadzora, kajti svet vabi in ponuja. Prav je, da starši poznajo 
družbo, s katero njihov mladostnik zahaja na zabave. Prav je, da se 
starši poznajo tudi med sabo. In občasni nadzori prej koristijo kot 
škodijo. Prav je, da se dogovori ura prihoda, ki jo je treba upoštevati. 
In prav je tudi, da se ob morebitnih večjih prekrških pravil dogovori, 
kako naprej. Toda začeti je treba v najnežnejših letih, otroku prislu
hniti na vsak zakaj, sicer nam kot pesek v časovni uri spolzi in nena
doma se zavemo, da ga sploh ne poznamo.

rojstva v porodnišnici brežice

Kurikulum za vrtce
V prihodnjem šolskem letu bo v 

postopno uvajanje programa de
vetletke vključenih že 97 OŠ. 42 
OŠ, ki ta program že uvajajo se bo 
torej priključilo še 55 in med njimi 
sta bili izbrani tudi dve posavski OŠ 
Artiče in OŠ Boštanj, obe bosta pro
gram uvajali le v 1 .razredu.

Z uvajanjem kurikula pa preno
va teče tudi v vrtcih, kar je še ena 
pomembna novost na področju 
vzgoje in izobraževanja. Letos uva
jajo kurikulum v 25 vrtcih, za pri
hodnje šolsko leto pa se je na razpis 
Ministrstva za šolstvo in šport pri
javilo še 52 vrtcev, med njimi Uidi 
trije največji iz Posavja, Vrtec 
Mavrica Brežice, Vrtec Krško in 
Vrtec Ciciban Sevnica.

Včeraj se je iztekel prvi predvi
deni rok, do katerega so morali vrt
ci ministrstvu posredovati vso zahte
vano dokumentacijo in sicer podat
ke o predvidenem številu oddelkov 
in številu vključenih otrok v šolskem 
letu 2000/2001, izjavo, da so kuriku
lum predstavili staršem in jih sez
nanili z novostmi ter sklep Sveta 
vrtca, da se strinja z vključitvijo vrt
ca v postopno uvajanje kurikula.

Načela novega kurikula izhajajo 
iz konvencije o otrokovih pravicah, 
pri čemer je poseben poudarek na
menjen otroku kot aktivnemu, ust
varjalnemu in kolikor je mogoče tudi 
samostojnemu udeležencu procesa 
vzgoje in izobraževanja. J.K.

Od 05. 06 do

Dečke so rodile: Valentina Duh iz Krškega, Nataša Cener 
iz Leskovca pri Krškem, Anita Pavčnik iz Gaberja , Stani
slava Hribar iz Podbočja, Alenka Božič-Žibert iz Župeče 
vasi, Nada Avguštin iz Sevnice

•
Deklice so rodile: Ivanka Černelič - Jurečič iz Podbočja, 

Marjana Kozole z Reštanja, Svetlana Volčanšek z Moste
ca, Dušanka Drugovič iz Spodnjega Starega Grada, Jožica 
Iljaž iz Podgoija

Tudi letos tabori za Zoisove štipendiste
Zavod za zaposlovanje RS že nekaj let pripravlja poletne tabore za 

dijake - Zoisove štipendiste, ki potekajo po različnih krajih Slovenije, 
različni pa so tudi po vsebini. Tako so dijaki lahko izbirali med naravo
slovnimi, družboslovnimi, psihološkimi, kulturno-umetnostnimi ali 
podjetniškimi.

Prvi se bo začel že ta petek, 23.junija, v Vidmu pri Ptuju, naslednja 
dva se bosta pričela 25.junija, in sicer v Tolminu in v Sevnem na 
Trški Gori pri Novem mestu. 26.junija «e bo začel tabor v Šmartnem 
na Pohorju, 1.julija na Vrhu nad Laškim in v Trbovljah, 2.julija pa se 
bo eden od taborov začel tudi v Posavju. Tema bo “Pokrajina in ljudje 
v Posavju”, sestavljen bo iz več delavnic na temo sadja in cvetja, delo 
pa bo potekalo v učilnicah Gimnazije Brežice, ki je tudi organizator 
tabora, in učilnicah OŠ Pišece. 3.julija se bo tabor začel v Kranjski 
Gori, zadnji poletni tabor pa bo v Velenju, začel se bo 19.avgusta.

Namen poletnih taborov ni samo pridobivanje znanja, spretnosti in 
mišljenja, ampak tudi razvijanje timskega dela in medosebnih odnosov. 
Vodili jih bodo izkušeni mentorji, večino stroškov pa krije Zavod za 
zaposlovanje, prispevek udeleženca je le 5000 SIT za ves teden. J.K.
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napovedi
22. junij

Ljubljana - odprtje razstave naravne in kulturne dediščine Bi
zeljskega “En hribček bom kupil...” v Kulturno informacijskem 
centru Mestnega muzeja Ljubljana ob 12. uri

23. junij
Krško- SLG Celje, komedija Limonada Slovenica, Kulturni dom 

ob 19.30 za modri abonma in izven

23. in 24. junij
Krško -Klub posavskih študentov prireja Festival Šrot, Plavi 

orkestar, Magnifico, Psihomodopop, The Drinkers, Zmelkov, Buh 
pomagaj, Zaklonišče prepeva, Tinkar Kovač in drugi

24. junij
Globoko - ob 20. uri skupni koncert zborov pod vodstvom Fran

ca Keneja, Lovski pevski zbor Globoko, MePZ Prosvetnega društva 
Slovenski dom Zagreb, MePZ KD Franc Bogovič Dobova

Sevnica - v atriju gradu ob 20. uri v okviru grajskega poletja 
Poletni koncert Godbe Sevnica

Krško - v okviru poletnih prireditev v Valvazor pabu gosti DJ 
Benjamin E. Kazumi s spring kongo sessionom

26. junij
Radeče - na Kamnolomu ob 20. uri koncert Maj v juniju

30. junij
Brežice - ob 20. uri letni koncert KUD Brežice in 30. obletni

ca Moškega pevskega zbora

1. julij
Kapele - napovedana tradicionalna prireditev domačih zborov 

Pesem Posavja

ob koncu tedna

V spomin mojstru Štovičku
Krško, 20. - Območni sklad za ljubiteljske kulturne dejavnosti in 

Društvo likovnikov Krško Oko sta ob dnevu društva in v spomin na 
mojstra Vladimirja Štovička pripravila razstavo slikarskih in kiparskih 
del članov kluba. Odprtje je potekalo ob kulturni spremljavi Godal
nega kvarteta Glasbene šole Krško.

Praznujejo tudi z umetnostjo
Dobova, 16. in 17. - V okviru krajevnega praznika je tamkajšnja 

Likovna družina KD Franc Bogovič v prostorih Krajevne skupnosti 
tudi letos pripravilo spremljajoče dejavnosti. Tako so na ogled ob koncu 
minulega tedna postavili svoja likovna dela, fotografije iz izgnanstva 
ter fotografije Godbe na pihala Loče, ki praznuje 80-letnico obstoja. 
Prav tako pa so pripravili razstavo starega notnega materiala in inštru
mentov.

Ave na gradu Ppdsreda
Podsreda, 17. - Komorni zbor Ave je v okviru Grajskega poletja 

na gradu Podsreda pod vodstvom Andraža Hauptmana, ki ga je leta 
1984 tudi ustanovil, pričaral najrazličnejše zahtevne partiture domače 
in tuje ustvaijalnosti. Tehtni koncertni sporedi in “avejevsko” prepri
čljivo ter avtentično izvajanje pa spodbujata odziv tako pri poslušalcih 
kot tudi zahtevnih žirijah, ki jih nagrajujejo z naklonilnimi kritikami 
in številnimi priznanji.

Razstava akademske slikarke Apolonije Simon 
Kostanjevica na Krki, 16. - V Lamutovem likovnem salonu so 

odprli razstavo slik brežiške rojakinje in akademske slikarke Apolonije 
Simon “Slike 1999 - 2000”. Slikarko in njeno delo je predstavila kus
tosinja Barbara Rupel, v spremnem programu pa je nastopil tudi 
duo kitar Uroš Usenik in Peter Lagudin. Razstava bo na ogled vsak 
dan do 28. avgusta, razen ob ponedeljkih, ko je galerija zaprta.

Razstava akademskega kiparja Jirija Bezlaja
Mokrice,16. - Na dvorišču gradu Mokrice so odprli kiparsko 

razstava Jirija Bezlaja. Otvoritev je s prebiranjem pesmi iz zbirke 
Ostrina miline popestrila pesnica Barbara Korun.

Čebelarjev kvip - kvip
Bizeljsko - Gnezdišče krasotca 

med ptiči v Župjeku je tudi letos za
živelo s tradicionalno prireditvijo Ko
zjanskega regijskega parka Čebe
larjev kvip - kvip. Organizatorji - ob 
Kozjanskem parku še Zavod za varst
vo naravne in kulturne dediščine No
vo mesto, bizeljska osnovna šola in 
drugi - so tudi letos pripravili števil
ne ustvarjalne delavnice, razstave, 
ogled gnezdišča v peskokopu pod 
vodstvom naravovarstvenika in obisk 
Jovsov.

Otroci so lahko minulo soboto ob 
prikazu zloženke o čebelarju pred
stavili svoje raziskovalne naloge in 
ustvarjali v različnih delavnicah in ig
rah v naravi. Za prijetno razpolože
nje so poskrbeli z naravoslovno tom
bolo in kulturnim programom, v kate
rem so ob nastopu zmagovalcev ot
roških festivalov iz osnovnih šol bre
žiške občine tudi letos zapeli in zaple
sali z Romano Kranjčan. S. V.

“Umetniškemu 
predmetu je potrebno 
vrniti njegov pomen”

Radeče-V prostorih razstavišča 
“Jadran” je bilo v soboto zvečer, ko 
so slavnostno obeležili odprtje 
razstave slik akademskega slikarja 
Janeza Kardelja, prav živahno. 
Številni obiskovalci so se nedvom
no lahko prepričali, da gre za umet
nika mlajše generacije slovenskih 
slikarjev, ki je v ekspresivno prede
lanih likih oziroma figuralnih skupi
nah že na začetku svoje samostojne 
umetniške poti odkril neskončno 
odprto področje vsebinskih in for
malnih raziskav. Prav njim vneto na
menja svojo ustvaijalno energijo in 
izpovedni potencial. Avtorja in nje
govo delo je predstavil Simon-Ser- 
nec, v kulturnem programu pa sta 
sodelovala tudi slovenska gledališka 
igralka Iva Zupančič in hrvaški gla
sbeni kritik, kantavtor in kitarist 
Drago Mlinarec. D.K.

Valvasorjeva knjižnica v Kostanjevici na Krki
Kostanjevica na Krki - V sklopu prireditev ob prazniku krške občine so v Kostanjevici slavnostno 
odprli izposojevalnico Valvasorjeve knjižnice Krško. V prenovljenih prostorih, kjer je tudi 
sedež krajevnega urada, si bodo odslej lahko prebivalci širšega območja Kostanjevice izposoja
li knjige in drugo literaturo.

Direktorica Valvasorjeve knji
žnice Ida Merharje ob tej prilož
nosti povedala, daje v občini Kr
ško knjižnica tista kulturna usta
nova, ki gre v korak z razvojem 
in zahtevami. Tako je matična 
knjižnica odprla že svojo drugo 
izposojevalnico in najbrž tudi ne 
zadnje.

Daje bil dogodek resnično ve
likega kulturnega pomena ne le za 
krajane Kostanjevice, ampak tudi 
širše, so potrdili številni udeležen
ci, ki so si lahko v dvorani kultur
nega doma ogledali predstavo 
gledališke igralke in umetnice Sa
še Pavček.

Slavnostnega odprtja so se 
udeležili tudi župan občine Krško 
Franci Bogovič, podžupan Andrej 
Božič, predsednik krajevne skup
nosti Kostanjevica na Krki Milan Direktorica Ida Merhar in Franc Černelič oh odprtju izposojevalnice

Herakovič ter mnogi drugi prija- občinske knjižnice prerasla v po- 
telji Kostanjevice in Valvasorjeve membno regijsko kulturno usta- 
knjižnice Krško, ki je po mnenju novo oziroma najbogatejšo knji- 
nekaterih iz tipično krajevne, žnico v Posavju. D. K.

Greh je, če se na Bizeljskem uniči starina
Bizeljsko-Tu že tretje leto v ok

viru turističnega društva deluje se
kcija za ohranitev naravne in kul
turne dediščine. V tem času so do-

teklosti budi zavest o vrednosti za
puščine naših prednikov.

V sekciji so se odločili, da pred
stavijo bizeljsko bogastvo vsem. La-

Razstava dediščine Bizeljskega v tamkajšnjem Kulturnem domu

mačini popisali približno 400 ob
jektov stavbne dediščine, kar et
nologi štejejo za zelo pomembno, 
saj pogovor soseda s sosedom o pre-

ni jeseni so v zadružnem domu pri
pravili odmevno razstavo predvsem 
v fotografski objektiv ujetih lepot 
starih objektov in jo dopolnili s

premično dediščino predhodnice, 
zbirateljice Marije Sušnik. Kot pra
vi predsednik sekcije Vlado Balon, 
je prav ona z zbirateljstvom poudari
la pomen naravne dediščine.

Strokovno postavljena stalna bi
zeljska razstava, ki je nastala ob po
moči Zavoda za varovanje naravne 
in kulturne dediščine Novo mesto, 
Posavskega muzeja Brežice in Koz
janskega regijskega parka, dobiva vse 
večje razsežnosti. Z namenom se
znanjanja slovenske javnosti s po
menom dediščine in seveda predstav
itvijo bogastva Bizeljskega, da bi kraj 

's tudi turistično cvetel, razstavo te dni 
| postavljajo v Ljubljani, kjer bo dva 

meseca na ogled v kultumo-infor- 
1 mativnem centru Mestnega muzeja 

pri znamenitih Križankah.
Ljubezen do zapuščine naših pre

dnikov pa kažejo z novo akcijo za
ščite, predvsem streh, da bi vsaj za 
nekaj let preprečili dokončen propad 
objektov. Upajo, da se bo odnos dr
žave do anonimne stavbne dediščine 
le spremenil. S.V.

21. revija 
gasilskih pihalnih 

orkestrov Slovenije

Sevnica - Prostovoljno gasils
ko društvo iz Sevnice in območna 
izpostava Sklada RS za ljubiteljske 
kulturne dejavnosti sta organizira
la že 21. revijo gasilskih pihalnih 
orkestrov Slovenije. Na osrednjem 
prireditvenem prostoru v novem de
lu Sevnice se je predstavilo osem 
pihalnih orkestrov.

Po uvodnih pozdravih, ki so jih 
nastopajočim in dragim gostom iz
rekli predsednik sevniškega prosto
voljnega gasilskega društva Toni Ko
ren, podpredsednica Gasilske zveze 
Slovenije Marinka Cempre Turk in 
župan sevniške občine Kristijan 
Janc, so nastopili člani Kulturnega 
društva Godba iz Sevnice. Sledile 
so gasilske godbe iz Vuzenice, Loč, 
Lovrenca na Pohorju in s Spodnje 
Polskave ter mažoretke in Mestna 
godba Novo mesto. Mednarodni pri
dih je reviji dala godba na pihala pro
stovoljnega gasilskega društva iz Hr- 
vatske Kostajnice. Vsi sodelujoči so 
po nastopu prejeli priznanja Gasil
ske zveze Slovenije.

Vili Zupančič

28. srečanje mladih literatov
Brežice - Na tradicionalnem že 28. natečaju Sklada RS za ljubitel

jske kulturne dejavnosti sta se na medobmočnem izbora za “naj litera
ta” Dolenjske, Bele Krajine in Posavja najbolje odrezala Martin Kerin 
iz Krškega in Klavdija Kotar iz Novega mesta.

Po obrazložitvi žirantk Vide Mokrin Puer iz Nove Gorice in Bariče 
Smole iz Trebnjega sta se med 31. avtorji, tako pisatelji kot pesniki, v 
razponu od srednješolskih klopi do upokojitvenih let, ob anonimnem 
prebiranju del soglasno odločili za poezijo omenjenih kandidatov. Oba 
gresta na zaključno srečanje literatov cele Slovenije septembra v Ljubl-

Naj literata Posavja, Dolenjske in Bele Krajine

jano. Prav tako sta med 31 literarnimi zanesenjaki žirantki izbrali še 
osem, ki so na srečanju v Brežicah prebirali svoja dela. Med njimi sta 
bili iz Posavja Tatjana Lapuh iz Leskovca in Slavica Jarkovič iz Krškega. 
Sicer pa je na tokratnem natečaju bilo Posavje odlično zastopano s kar 
sedmimi literati. S.V.

Je že tako, da se nam prestol
nice zmeraj zdijo toliko neizpros
no večje, kolikor se sami v tako 
imenovani provinci počutimo ma
njše. In potem se skušamo rešiti 
tega prekletstva. Žal pa je najpo
gostejša posledica takšnega reše
vanja stanje, ki bi ga lahko ime
novali sindrom sejemskega med
veda. To se pravi: mi smo med
ved, vi pa naše razigrano občin
stvo.

Ne, ne, nič spornega ni bilo v 
našem gostovanju minuli teden na 
“svetem” Prešernovem trgu, ka
kor tudi v našem tamkajšnjem 
plesu ni bilo nič medvedje gro
tesknega. Nasprotno, v Ljubljani 
pokazani pozitivna energija in is
krena radodarnost sta samo še pri
spevali k uveljavitvi turistične 
identitete Posavja. Težavo vidim 
samo v tem, da bi za resnično, ne 
le do neba odmevajočo, temveč 
tudi bolj ekskluzivno promocijo 
posavskega turizma morali vložiti 
tudi kakšno bolj ekskluzivno, da 
ne rečem do neba segajočo, vso
to denarja. Obenem bi tudi entuzi
astom, ki so si naložili breme iz
vedbe celotnega projekta, morali 
zagotoviti položaj pravih “cere
monialnih mojstrov”, torej vlogo, 
v kateri bi prestolnici pokazali 
svojo moč in reprezentativnost. 
Gospodarsko in, seveda, tudi kul
turno.

Hočem reči, da je tak projekt 
neizogibno in najprej izziv za sa
me turistične komplekse. In želim 
opozoriti, da je prav turizem de
javnost, ki bi ji bilo še najmanj 
treba razmišljati o tem, koliko naj 
sama vloži v svojo promocijo. Od 
prospektov in reklamne kampan
je v medijih do, na primer, zani
mivih (in žal tudi dragih) udele
žencev, ki bi “v živo” izvajali svoj 
program.

Zakaj? Preprosto zato, ker so 
prestolnice razvajene in zato tudi 
vzvišene. Tako kot je nebo posu
to z neštetimi zvezdami, je tudi 
njihovo vsakdanje življenje pra
viloma prepolno najimenitnejših 
dogodkov. In bolj ko jim je letni 
čas naklonjen, težje se je z njimi 
kosati.

Zato bi morda kazalo vajo že 
septembra ponoviti. In jo pospre
miti s kakšno razstavo, ki bi opo
zorila na bogastvo kulturne dedi
ščine Posavja, se postaviti s ka
kšno ambiciozno etnološko prire
ditvijo ali pritegniti pozornost s 
kakšnim “termo” šovom, skratka, 
Ljubljano “napasti” s pozicije 
premočnega “ceremonialnega 
mojstra”, ki si bo s svojim avto
htonim “frakom in metuljčkom” 
pridobil občudovanje pravih pre- 
stolniških kulturnih in turističnih 
sladokuscev.

No, v tem trenutku je bilo po
membno začeti in še pomembne
je misliti lastni kraj srcem države.

Tako se pride najdlje in oben
em ostane najbliže lastnim san
jam. In tako se tudi izogiba svoji 
folklori z nečim, kar se ne bo kon
čalo med platnicami knjige, ka
kršna je Štajerc v Ljubljani.

Milan Zinaič
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FESTIVAL PO FESTIVALU - SLOVENSKA POPEVKA 2000
“Začutil sem, da je ustvarjalni del mojega početja pri SLOVENSKI POPEVKI pravzaprav v ozadju, da je zasenčen - in to se 
mi zdi nevarno. Sem človek erudicije, ustvarjalec, režiser, avtor, ki mora znati ohraniti tisto najlepše pri vsej stvari: domišljijo, 
ustvarjalnost, poezijo. In ko je te vse manj, vse več pa težav, je treba prižgati rdeče luči. Jaz sem jih.”

Na Ljubljanskem gradu je v 
soboto, 10. junija, potekala sklep
na prireditev festivala SLOVEN
SKA POPEVKA 2000, katere 
scenarist, urednik in režiser je 
SLAVKO HREN. Pogovor z njim 
nam je odkril zakulisje in podrob
nosti, za katere navadni smrtniki 
ponavadi sploh ne vemo, so pa del 
resničnosti in brez njih ne gre.

Slovenci se lahko zahvalimo prav 
vam, da imamo spet festival Sloven
ska popevka. Kaj vas je pravzaprav 
tako prevzelo, da ste nam ga vrnili?

V svoji TV-režiserski karieri 
sem oblikoval že vrsto glasbenih 
prireditev, od Melodij morja in 
sonca do jugoslovanskega izbora 
pesmi za Evrovizijo v Ljubljani, 
potem Evrovizijo na Irskem pa 
TV-festivale v Montreuxu in Can
nesu. Spoznal sem, da skoraj v 
vseh državah negujejo domačo 
zabavno glasbo. Praznina na tem 
področju pri nas mi je postala 
izziv, ki sem se ga lotil z vso res
nostjo.

Vili projekt je bil prvotno usmer
jen v zgodovino slovenske glasbe. To 
je bila dokumentarna oddaja z naslo
vom ZLATA ŠESTDESETA. Zanjo 
ste dobili tudi viktorja. Ali je bila to 
nekakšna prva stopnica k vrnitvi 
popevke?

Nanizanka nekaj manj kot sto 
enournih glasbenih oddaj je bil 
seveda dodaten element, ki me je 
prepričeval, da je potreben glas
beni festival nacionalnega pome- 

■ na. Serija ZLATA LETA je doka
zovala, koliko kakovostne glasbe 
je bilo ustvarjene in ohranjene 
tudi zaradi tega, ker je nacionalni 
RTV načrtno skrbel za kontinu
iteto produkcije. Res pa je tudi, 
da je v minulih letih delovala sk
upina izjemnih avtorjev, od mojs
tra Adamiča, Privška, Sossa, Ro
bežnika do Sepeta, ki je bila v 
marsičem izjemna ter zaznamo
vala obdobje z izjemnim talentom 
in avtorsko silovitostjo, kiji danes

ne moremo najti primerjave ... 
Nostalgija za mladostnimi časi pa 
je vselej nekoliko bolj sladka od 
realnosti ...

Letos smo dobili nove zmagov
alce. Po televizijskem glasovanju so 
zmagali debitanti THE TWINS. Ali 
ste zadovoljni z izbiro občinstva?

Moram biti. Kot urednika pro
jekta me zanima predvsem, koli
ko ljudi je spremljalo festival 
(nekaj manj kot 40.000!), in vsaj 
javno se povsem strinjam z odlo
čitvijo publike. Moram se!

Tu so še nagrade strokovnih žirij. 
Za nas Posavce je najpomembnejša 
tista, kijo je kar dvakrat dobila Nuša 
Derenda za najboljšo izvajalko. Na 
slovensko glasbeno prizorišče je 
prišla nekako prav na tem festivalu 
lani.

Posavci imate vrsto zelo kak
ovostnih avtorjev in izvajalcev 
glasbe, ki bivajo na vašem kon
cu. Uspehi Majde Arh, tako na 
izvajalskem kot tudi na skladatel
jskem področju, so znani v slo
venskem prostoru in potrjeni z 
nagradami. Nuša Derenda pa je 
ppvka - odkritje zadnjih dveh let 
- ki dokazuje velik potencial, in 
mislim, da se je z letošnjo ude
ležbo na popevki uvrstila v prvo 
ligo slovenskih interpretov za
bavne glasbe.

Kaj več velja - nagrada občinstva 
ali strokovne žirije?

Stvar pogleda. Gotovo je na
grada občinstva tista, ki pesmi 
odpre pot v medije in je po pravi
lu uspešnica. Zanesljivo pa je pri
znanje strokovne žirije prestižne
ga pomena. Ne pomeni tolike me
dijske odmevnosti, je pa tisto pra
vo priznanje, ki ga prejmejo av
torji in ima toliko višjo ceno. 
Pravzaprav me vsako predvajan
je skladbe, ki je doživela premie
ro v Orionu, na katerem koli radij
skem valu vselej vzradosti. Srečni 
pa so trenutki, ko se okus tako 
strokovnjakov kot občinstva 
prekrije.

Prva popevka je bila drugačna 
kot naslednji dve. Takrat je v živo 
igral orkester, zdaj je glasba že pos
neta in se v živo le poje.

Res, prvo leto smo imeli živ 
orkester. Vendar je bila takšna 
organizacija stresna. Priprava ar
anžmajev, iskanje primernih pev
cev, ki bodo zdržali petje v živo, 
priprava not, terminov za vaje, vse 
to je bilo čedalje bolj zapleteno. 
Takrat sem izgubil marsikateri las 
in tudi leto življenja. Pojavile so 
se še finančne težave, stroški so 
naraščali. Poleg tega so nekateri 
menili, pa tudi očitki so padli, da 
je vsa glasba preveč enolična, da 
jo dela ozek krog ljudi. Priznati 
je treba, da zna za orkester pisati 
res samo ožji krog skladateljev 
in posebno aranžerjev. In tu so še 
pevci, ki so sposobni peti v živo. 
Teh ni tako veliko, lahko bi jih 
prešteli na prste obeh rok. Prej ali 
slej bi se ponovili. Po enem letu 
bi se vrteli v istem krogu.

Kaj bo s POPEVKO v prihodnje? 
Menda ste se odločili, da tega ne 
boste več delali. Ali je to res?

Res je, tako sem se odločil. 
Festivala ne bom vodil, režiral ali 
tako ali drugače postavljal. To pa 
zato, ker želim s to odločitvijo pri
tegniti k izboljšanju razmer za

festival in vse tiste partnerje, za 
katere menim, da bi morali sode
lovati. To so Radio, TV, založbe, 
združenja glasbenikov, morda 
Cankarjev dom ... In v prihodnje 
upam, da bo s popevko vse dobro, 
da bodo odgovorni prisluhnili in 
pomagali rešiti nakopičene ovire.

Pri organizaciji tako velikega fes
tivala, ki traja vse leto - pravzaprav 
je edini s takšnim konceptom - je 
najbrž potrebno ogromno denarja, 
dobre volje, živcev in seveda potrpl
jenja.

Vsega po malem, kar ste 
našteli. Če pa se na enega člove
ka zgrne preveč nalog, nič ne 
pomaga. Preprosto omagaš, se 
zlomiš, ugasneš. Preden se mi to 
zgodi, alarmiram, ker mi ni vse
eno za triletni projekt. Želim, da 
gre vse naprej.

Letošnja prireditev je bila čudovi
ta. Pravi spektakel glasbe in plesa. 
Koliko dela in ljudi je potrebnih za 
to?

Hvala za pohvale, tudi sam 
sem zadovoljen z narejenim. 
Neskromno. Potrebno je bilo 
ogromno energije, vseskozi pa 
sem čutil premajhno podporo v 
sami TV-hiši, kjer projekt nasta
ja, in to, daje izčrpan na vseh rav
neh. Tako po številu ljudi kot po 
denarju. Za izvedbo takega pro
jekta je potrebno več sto ljudi.

Gospod Slavko, hvala za vaš čas, 
jaz pa srčno upam, da si boste do 
septembra že premislili in boste spet 
pri popevki. Do takrat pa - na sv
idenje!

Hvala tudi vam za dobre želje. 
Verjamem, da si ne bom premis
lil, čeprav sem se tako odločil v 
trenutku najhujših pritiskov, na 
robu živčnega zloma in fizične 
izčrpanosti. Prepričan sem, da 
bomo uspešno našli tistega, ki bo 
prevzel vso stvar v roke.

Majda Arh - Sevšek

slovenska narodna glasba

Z lojtrco pod okence
Kostanjek - Prijetno okolje, lepa scena, priljubljeni ansambli, simpatičen voditeljski par - so bili komentarji ob koncu prireditve 
“Z lojtco pod okence”, kije v organizaciji Radia Brežice, letaš prvič pa tudi časopisa za širšo pasavsko deželo - SavaGlasa, ponovno 
združila številne ljubitelje narodnozabavne glasbe.

V Kostanjku pri Zdolah smo z 
Vrsto nastopajočih pripravili 13. 
prireditev “Z lojtrco pod oken
ce”, ki je tudi letos dokazala, da 
so tovrstne prireditve namenjene

ljubiteljem narodno zabavne glas
be in vsem, ki jih druži lepa bese
da in pesem. Kljub temu daje bilo 
nekaj manj obiskovalcev kot zad
nja leta na teh prireditvah, kar gre 
Pripisati tudi neverjetno visokim 
temperaturam, pa je potrebno do
dati, daje v celoti uspela. Zaslugo

za vse to so imeli seveda nasto
pajoči ansambli, humorist in pa 
tudi voditeljski par Janja Tanšek 
in Srečko Pavkovič, ki sta uskla
jeno opisala zanimivosti kraja ter 

predstavila delo 
nastopajočih 
ansamblov. In 
prav voditeljski 
parje bil ena iz
med novosti le
tošnje priredit
ve, njuna uskla
jenost in elegan
ca pa sta le še po
večala čar prire
ditve, katere dru
ga novost je bila 
prečudovita po
krajina Kostanj- 
ka. Dolga leta se 
je namreč ta od
mevna in izjem
no priljubljena 

prireditev odvijala v dvorani, že 
v lanskem letu se je preselila na 
večjo lokacijo, no, tokratna pa je 
bila v Kostanjku.

Prireditev je začel mladi an
sambel Gregorja Oblaka iz 
Sevnice, njegov mentor je Brane 
Klavžar, ki je s svojimi novimi

skladbami dal vedeti, da bomo o 
njem še slišali. Svoje delo in izid 
nove kasete so napovedali tudi 
člani ansambla Marjana Koče
varja, ki z značilnim ljudskim 
muziciranjem osvajajo srca po
slušalcev. Kar precej simpatij so

bili deležni tudi Mladi Dolenjci, 
eden najuspešnejših ansamblov v 
lanskem letu kar zadeva festival
ske nagrade. Iz Rogaške Slatine 
so prišli Slovenski zvoki, ki z izb

ranimi Avsenikovimi skladbami 
očarajo staro in mlado, Slapovi 
pa so tudi potrdili, daje še vedno 
njihov največji hit pesem Ne reci 
nikdar. Pravi muzikantje ne odpo
vedo nastopa, tudi če gre za bole
zen. Trobentar ansambla 7. Raj

Janez je nastop obeležil z gnojno 
angino, kar pa se seveda ni pozna
lo pri njihovem nastopu. Zvoke 
citer je skupaj s triom Jerneja 
Kolarja pričarala Klavdija Mo

P refri gani Aptaht jo je k Janji mahnil kar po “lojtri ”, 
Saj ne, da biJzila to bližnjica, le red je in se spodobi.

Janja in Srečko v družbi vse bolj priljubljenih Dolenjskih muzikantov

SmGlas, 21.6.2000
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Lestvici lahko poslušate vsak četrtek v večerni oddaji “Glasbeni lonec”

SLOVENSKA LESTVICA

1. MINI BIKINI - KINGSTON
2. MOJA SIMPATIJA - FOXY TEENS
3. ČEZ 20 LET - NUŠA DERENDA
4. POIŠČI ME - MAJDA ARH
5. HOČEM, DA OSTANEŠ Z MANO - ANJA RUPEL
6. KDO LAHKO TE LJUBI KAKOR JAZ - VILI RESNIK
7. MOJE IME - REGINA
8. KO GA SANJA - FLIRT
9. LUTKA - LARA BARUCA
10. ZELENA DEŽELA - VIKTORY

TV JA LESTVICA

1. BE WITH YOU - ENRIQUE IGLESIAS
2. IT’S MY LIFE - BON JOVI
3. ANTON AUS TIROL - ANTON FEAT. DJ OTZI
4. TOO MUCH HEAVEN - EIFFEL 65
5. OOOPS!... I DID IT AGAIN - BRITNEY SPEARS
6. MAMBO ITALIANO - SHAFT
7. I WILL LOVE AGAIN - LARA FABIAN
8. I VVANNA LOVE YOU FOREVER - JESSICA SIMPSON
9. DEPPER SHADE OF BLUE - STEPS
10. SHALALALALA - VENGABOYS

LESTVICA DOMAČIH 5
Lestvico lahko poslušate vsak torek v večerni oddaji Z LOJTRCO 
POD OKENCE.

1. NISEM POZABIL - Mladi Dolenjci
2. CVIČEK NI NAVADEN STRIČEK - ans. Vrisk
3. OD STARE POLKE BOLJŠEGA NI - ans. Lipovšek
4. POJOČA SKRINJICA - Poljub
5. KOROŠKA KOŠNJA - Štirje kovači

I" KUPON ZA GLASOVANJE

I
Glasujem za slovensko pop skladbo:___

Glasujem za tujo skladbo:____________

Glasujem za narodno zabavno skladbo:.

I Moj naslov:______________________________________________ I

Kupone pošljite na naslov:
• Radio Brežice, Trg izgnancev 12, 8250 Brežice
I_____________________________________________________________ I

lan in lahko bi se kar odločili os
tati v družbi prijetne glasbe, če 
nas ne bi že klicala “naj polka leta 
2000” Avto moj ne ve. Simpatični 
kvintet Dori je še enkrat doka
zal, da so fantje 
kljub mladosti na 
najboljši poti. 13. 
oktobra bodo na
stopili tudi na 
Grand prixu na
rodnozabavnih 
ansamblov v 
Meranu na Juž
nem Tirolskem.
Del svojih novo
sti je prinesel an
sambel Rubin iz 
Novega mesta, 
ki pripravlja tudi 
nove pesmi za 
ljubitelje njiho
vega ansambla.
Čar prireditvi sta 
dodali še Dvoj
čici Vesna in Vlasta iz Poljčan in 
marsikdo je z njima ob venčku nar
odnih tudi zapel. Srček naj bije, 
sonček naj sije pa je bilo sporočilo 
zadnjega nastopajočega - ansam
bla Dan in noč, ki je letos z nami 
že kar na tiho praznoval 15 let de

lovanja. Milan Kovač - Aptaht pa
je bil zadolžen za humor. Da se še 
res hodi k dekletom pod okno je 
dokazal na začetku prireditve, ko 
je na oder prišel po “lojtri”.

0
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Obiskovalci so bili navdušeni nad prireditvijo, 
kogar ni bilo, mu je lahko pošteno žal

Čas prireditve je hitro mineval 
in ker smo bili na lepem prostoru, 
smo se poslovili kot se spodobi, s 
pesmijo “V dolini tihi je vasica 
mala” in si obljubili, da se prihodnje 
leto zopet srečamo.

Karmen Molan, Srečko Pavkovič
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Redna letna skupščina

odvisno tudi od vložka ministrst
va za šolstvo in šport ter sloven
ske fundacije za financiranje špor-

mogoče izpeljati v zadanih rokih 
in predvidenem optimalnem ob
segu.

Sevnica - Športno društvo Partizan je v začetku tega meseca imelo redno letno skupščino, ki so se 
je poleg članov udeležili tudi podžupan sevniške občine Andrej Štricelj, predsednik odbora za 
šolstvo in šport pri občinskem svetu Srečko Vodenik in predstavniki strank občinskega sveta.

Pokazalo se je, da je društvo 
uspešno sklenilo leto 1999, saj 
jim je ob velikem pomanjkanju 
finančnih sredstev uspelo izpel
jati večino zastavljenih nalog.

Za obdobje 2000-2001 so si v 
postavili nove cilje, in sicer do
končati dela na igrišču, še naprej 
razvijati športno-rekreativno po
nudbo, zlasti pa zgraditi objekt 
društva. To je tudi najzahtevnejša 
naloga. TVD Partizan namerava 
postaviti večnamenski športni 
dom z urejenima telovadnicama, 
klubskimi prostori, fitnesom, sav
no ter primemo velikimi garder
obami in sanitarijami. Udeleženci 
skupščine so sklenili, da upravni 
odbor pripravi predstavitev načrta 
za občinski svet, najprej za odbor 
za šolstvo in šport, prihodnji me
sec pa tudi za sejo sevniškega ob
činskega sveta.

Glede na predvideno vrednost 
naložbe, ta znaša približno 140 
milijonov tolarjev, brez športne 
opreme in stroškov rušenja stare
ga objekta, je financiranje precej

Obstoječa stavba TVD Partizan Sevnica je vse prej kot primerna za 
športne aktivnosti

tnih organizacij. Kaže, da bodo 
občinska proračunska sredstva 
naj večji vir, vendar brez ustrezne 
podpore šolskega ministrstva in 
športne fundacije projekta ne bo

Zaradi starosti in dotrajanosti 
predvidevajo tudi rušenje starega 
objekta TVD Partizan, kar naj bi 
opravili spomladi 2001, nov pa naj 
bi zrasel še pred zimo istega leta.

konjeništvo

Prva letošnja kasaška dirka v Posavju
Brege - Na hipodromu Brege 

pri Krškem se je ob prazniku ob
čine Krško v organizaciji Konje
niškega kluba Posavje - Krško 
odvijala velika kasaška dirka z do
danima dvema galopskima točka
ma.

Med domačimi tekmovalci je 
imel še največ športne sreče in trd
no vajeti v rokah Milan Žan, ki je 
s Pri vat dancerjem s časom 1:17,4 
zmagal v šesti vožnji na razdalji 
2100 metrov, dirka je štela za polfi
nale pokala Mercedes. V četrti dir
ki je bil Fuci Fuc na vajetih Mira 
Kovačiča drugi, Marii Somoli z 
Jankom Šepetavcem je bil v tej 
dirki tretji, medtem ko je Lamex 
B prav tako z Jankom Šepetavcem 
v sedmi dirki zasedel drugo mes
to s časom 1:18,5, Uroš Bemardič

pa je bil z Luijem B na tretjem me
stu.

Na tej dirki so bili uspešni tudi 
šentjemejski tekmovalci, saj so v 
prvi dirki slavili dvojno zmago, in 
sicer je bil zmagovalec Prince Lo-

bell s Simonom Beletom, druga pa 
je bila Lejla I z Zvonetom Vidi
cem. Vojo Maletič je v drugi dirki 
s Semom zasedel tretje mesto, 
prav tako tretje mesto pa je v četr
ti dirki zasedel tudi s Sai Babo.

speedway

Hopla, Matej!
Krško - Dirko za 18. zlati znak občine Krško in pokal Franca 

Babiča, ki je potekala na štadionu Matije Gubca, je brez najmanjših 
težav dobil slovenski državni prvak Matej Ferjan, ki je vseh sedem 
voženj odpeljal brez poraza. Po Krešu Omrzelu, ki je dobil zlati znak

Zmagovalce je na podelitev pospremil cvet posavske lepote.

leta 1992 in 1996, je Matej Ferjan drugi voznik, ki mu je uspelo dvakrat 
osvojiti to odličje, in hkrati prvi, ki je v zgodovini tako zlatega znaka 
kot pokala Franca Babiča obe lovoriki pridobil zapored, že lansko 
sezono. Izak Šantej, ki sinoči ni bil najbolj razpoloženje zbral 6 točk 
in le za točko zgrešil drugi del tekmovanja, pokal Franca Babiča. Drugo 
mesto na dirki za zlati znak je zasedel Nemec Joachim Kugelman, ki 
je na tekmovanje prišel v zadnjem hipu in dobesedno s skokom iz 
avtomobila na motor odpeljal prvi štart - in zmagal. Tretji je bil Čeh 
Pavel Ondrašik. Pokal Franca Babiča je zmagovalcu podelila vdova 
tega izjemnega mojstra peščenih steza Tonika Babič. K. M.

plavanje
Mednarodni 
plavalni miting - 
Pokal mesta Kranj

Kranj - Mednarodnega tek
movanja se je udeležilo 270 pla
valcev iz enajstih držav. Med nji
mi so bili tudi člani Plavalnega 
kluba Celulozar Krško, ki so v 
močni konkurenci dosegli od
mevne uvrstitve. Nika Jevnik je 
med kadetinjami zmagala na 50 
metrov delfin, na 100 metrov del
fin pa zasedla peto mesto. Rok 
Kerin je osvojil tretje mesto v di
sciplini 400 metrov mešano in os
mo mesto na 200 metrov mešano.

ples
Bron na
državnem prvenstvu

Rogaška Slatina - Državnega 
prvenstva v kombinaciji desetih 
standardnih in latinskoameriških 
plesov seje udeležilo tudi šest pa
rov posavskega plesnega kluba 
Lukec iz Krškega. Večina tekmo
valcev se bo zdaj naužila zaslu
ženih počitnic, medtem pa bosta 
Sebastjan Vodlan in Anamari
ja Pangrčič, ki sta zasedla 12. 
mesto med starejšimi mladinci, 
odšla še na odprto prvenstvo Ital-

Deveti modelarski miting
Žadovinek - Teden dni pred 

velikim letalskim mitingom, ki bo 
v Cerkljah ob Krki, so se v Žado- 
vinku zbrali modelarji iz vse Slo
venije na tradicionalnem devetem 
modelarskem letalskem mitingu. 
Organizator prireditve je bil Mod
elarski klub Krško, mitinga pa se 
je udeležilo okoli 40 modelov. 
Letošnja novost je bila nova vzlet
na steza, dolga 180 metrov in širo
ka 15 metrov, ki ustreza tudi 
pogojem za polete večjih mode
lov. Zanimivost mitinga je bil 
pristanek motornega zmaja, mo

ške skupine Paranoia iz Novega 
mesta.

Sicer pa je na mitingu sodelov
al tudi 73-letni gospod Marjan 
Mencinger iz Lesc na Gorenjs
kem, ki je predstavil svojega po
sebneža, model vojaškega trena- 
žnega letala Piper, ki je izdelan v 
merilu 1:4. Letalo, izdelano leta 
1987, ima muzejsko vrednost, saj 
je eno od štirih, ki ga je tovarna 
Piper ponudila na razpisu leta 
1971; omenjeni model, ki si ga la
hko ogledate tudi na fotografiji, 
pa ni bil izbran za nadaljnjo proiz-

Piper v merilu 1:4, last Marjana Mencingerja iz Lesc na Gorenjskem 

tornih padal in ultra lahkega leta- vodnjo. Gospod Mencinger, ki se
la. Prireditev pa je popestril do
mačin, gospod Resnik s svojim 
letalskim parkom in Cesno 182, 
iz katere so skočili padalci padal-

z modelarstvom ukvarja že 35 let, 
je po izrisu načrta potreboval kar 
leto dni, daje letalo tudi izdelal.

Karmen Molan

ije, ki bo od 26. do 30. junija v 
Červii, in opravila avgustovske 
priprave za naslednjo sezono.

Drugi plesni pari so se uvrstili 
takole: mlajši pionirji - Matic 
Fendre in Nives Šelekar, 3. mes
to. Pionirji - Luka Vodlan in Ama- 
deja Plevel, 5. mesto; Dejan Bali- 
ban in Zala Zorenč, 10. mesto; 
Gregor Sotošek in Maja Omrzel, 
11. mesto; Tadej Drakulič in Ka
tarina Račič, 12. mesto.

njegov prvi poraz v letošnjem dr
žavnem prvenstvu. Zmago v tej 
kategoriji je slavil Bogomir Ga
jser iz Gajser Teama. Andrej Ču
den, Fun Šport Krško, je bil peti, 
tako da je po petih dirkah na tre
tjem mestu s 133 točkami.

radiomaterstvo
5.7. do 10.7.2000 - Svetov

no prvenstvo WRTC 2000. Te
kmovanja na območju Posav
ja se bodo izvajala 24 ur s pre
morom štirih ur. Lokacije: 
Čretež, Stari Grad pri Podbo
čju, Planina pri Podbočju in 
Zdole. Informacije, 041-228- 
593, g. Karabaš

speedway
1.7.2000 - Prva dirka za Ve

liko nagrado Železnega ovna 
- pokal Dunlop, Lendava - Pe- 
tišovci. Prvič v Sloveniji tudi 
nagrad za najlepši in najdaljši 
“vvheelie” (vožnja po zadnjem 
kolesu). Udeleženci bodo naj
boljši svetovni speedway vo
zniki. Prireditev ob 14.uri

moto
30.6. do 2.7.2000 - 8. bik- 

ers weekend, Lendava - Peti- 
šovci, naj večje srečanje motor
istov v Sloveniji. Info: 
www.road-warriors-club.si

1.7.2000 - 3. kroparski uli
čni tek, dolžina proge 7 km. In- 
fo.:ŠD Kropa, 064-736-517, 
Franci Kavčič

pohod
24.6.2000 - Amariana Itali

ja, odhod ob 5. uri iz avtobus
nega postajališča ob Glaziji. 
Info.: 063-452-927

25.6.2000 - Pohod na Mr
zlico, odhod ob 7.10 z lokal
nim avtobusom. Info.: 063- 
452-927

Brežiški atleti spet odlični
Radioamaterstvo
Odprto prvenstvo 
Slovenije v amaterski 
radiogoniometriji

Sevnica - Prvenstva so se ude
ležili tekmovalci iz Avstrije, Hr
vaške in Slovenije. Sodelovala sta 
tudi posavska Radioklub Krško in 
Radioklub Amater iz Sevnice. V 
kategoriji juniorji so posavski tek
movalci zasedli naslednja mesta: 
Jernej Tomažin, 4., David Brino- 
wetz, 5., oba RK Amater Sevni
ca; Peter Kerin, 6., RK Krško. Pri 
starejših veteranih je Janez Ku- 
selj, RK Krško, osvojil 2. mesto, 
pri ženskah pa je bila spet najus
pešnejša Cvetka Mavsar iz Kr
škega.

Motokros
Peta dirka državnega 
prvenstva

Radenci - Na motokros progi 
na Janževem Vrhu pri Radencih 
je potekala četrta dirka za državno 
prvenstvo. V razredu do 85 ccm 
je bil najboljši domačin Matjaž 
Grušovnik MTK Radenci, ki je 
zmagal v obeh vožnjah. V razredu 
125 ccm je zmagal Jaka Može iz 
Novega mesta. V razredu 250 
ccm pa je prišlo do zapleta. Tako 
je v prvi vožnji v najzanimivej
šem razredu po desetem krogu za
radi okvare motorja odstopil Bo
štjan Kampuš, ki je bil takrat na 
drugem mestu. Tri kroge pred cil
jem pa je zaradi padca in nato tudi 
okvare krmila odstopil še Sašo 
Kragelj iz Orehove vasi, kar je bil

Velenje,Ljubljana- Na at
letskem tekmovanju za Pokal Slo
venije so bili brežiški atleti pono
vno uspešni, saj je že prvi dan tek
movanja Simona Kozmus v metu 
kladiva zmagala. Orodje je zalu
čala 53,86 metra, druga v isti dis
ciplini pa je bila Lidija Novak z 
osebnim rekordom 49,13 metra.

Drugi dan tekmovanja je v me
tu kladiva slavil Primož Kozmus 
z novim državnim rekordom 
71,93 metra, Branko Grubič je bil 
z 49,27 m drugi, Vladimir Kevo z 
49,16 m tretji, Iztok Drobnič je 
zasedel peto mesto, Kruno Hera- 
kovič šesto, Severin Lipovšek pa 
sedmo mesto.

Janja Budna je v skoku v viši
no s 168 preskočenimi cm osvoji
la tretje mesto v skoku v višino.

Plavanje
Mednarodni plavalni 
miting v Italiji

Breschia - Plavalci plavalnega 
kluba Celulozar Krško so se minuli 
vikend udeležili tudi mednarodnega 
tekmovanja za dečke in deklice, kije 
bilo v Italiji. Sodelovalo je 49 klubov 
iz petih dtžav, Plavalni klub Celuloz
ar Krško pa je sodeloval z dvema pla
valka in enim plavalcem. Lep uspeh 
je dosegla Sara Hojski, ki je zmagala 
v disciplini 100 m delfin s časom 
1:12,84, kar je tudi njen osebni reko
rd. Osebni rekord in osmo mesto v 
finalu je s časom 1:07,92 v discipli
ni 100 m prosto osvojila tudi Nina 
Andrijašcvič.

Radovljiška plavalka Urša Slab- 
šak, sicer doma iz Krškega, pa je bila 
uspešna v Zagrebu, kjer je s časom 
58,52 osvojila drugo mesto v disci
plini 100 m prosto.

Primož. Kozmus, lastnik še enega 
državnega rekorda

/ . ^
Spoštovani

bralci!
Vabimo vas, da se nam ogla

site s svojimi športnimi podvigi 
in seveda tudi z napovedmi šport
nih dogodkov, ki se bodo zvrstili 
v času štirinajstih dni med izidom 
časopisa. Pišite nam in nas ob
veščajte o športnih tekmovanjih 
ali rekreativnih prireditvah.

Naš naslov: Časppis SavaG- 
las, Trg izgnancev 12, 8250 
Brežice,

mail:sava.glas@radio-brezice.si

Dobrodošli med nami in 
veliko športne sreče! J
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Previdno, da bo dopust brezbrižen
Tildi na dopustu je treba poskrbeti za svojo varnost in varnost svojega premoženja. Kot opozarjajo na krškem uradu kriminalistične 
policije, se med turistično sezono kriminal seli iz večjih mest v turistična središča, obenem pa nekateri storilci izkoristijo odsotnost 

stanovalcev.

Pred odhodom 
zavarujte dom

Poskrbite za varnost hiše ali 
stanovanja. Kriminalisti priporoča
jo, da cilindrični vložek zavarujete 
s ščitom na zunanji strani vrat, ki 
vlomilcem preprečuje lahek vstop 
v stanovanje. Ključa ne puščajte v 
vratih, saj s tem vlomilcu omogo
čate odhod, ključ pa lahko znova 
uporabi. Odvadite se puščati ključ 
pod predpražnikom, v poštnem na
biralniku ali pod cvetličnim lon
čkom, pa čeprav samo skočite k so
sedu na kavico.

Z ničimer ne pokažite, da ste od
sotni. Ne lepite sporočil na vhodna 
vrata, ne zagrnite oken. Prav tako naj 
ne bi z okenskih polic in balkonov v 
času odsotnosti pospravljali rož. Te
hnične predmete oziroma vse, kar 
ima večjo vrednost, umaknite pogle
dom skozi okno. Tisto, kar je pripo
ročljivo pospraviti, so lestve, zaboji, 
smetnjaki ali drugi predmeti, ki so 
ob hiši in bi lahko nepridipravu omo
gočili lažji dostop.

Sosedom in prijateljem pove
jte, kako dolgo vas ne bo in kje 
boste, ter jih poprosite, da vsak dan 
praznijo poštni nabiralnik in vsaj 
občasno nadzirajo vaš dom.

Za res brezbrižen dopust pred 
odhodom od doma izključite vse 
napeljave, električno, plinsko in 
vodovodno.

Denar; zlatnino 
in dragocenosti v sef

Večje vsote gotovine raje po
ložite v bančni sef, priporočljivo 
je, da uporabljate “plastični” de
nar ali potovalne čeke. Denarja ne 
kažite drugim, pred neznanci ne 
odpirajte denarnice. Izogibajte se 
cestnim prodajalcem in bodite.po- 
zomi na ponarejen denar.

Pred odhodom od doma si na
redite seznam tehničnih in drugih 
dragocenih predmetov, tudi umet
niških slik, popišite njihove pre
poznavne značilnosti ali jih foto
grafirajte. Če imajo predmeti šte
vilke, jih popišite, tudi s koles.

motorjev, čolnov in podobnega. 
Nakit in tehnične predmete lahko 
označite s posebnimi znaki ali svin
čniki, ki ne puščajo vidnih sledov. 
Če nosite dragocenosti s sabo, bodi
te previdni, če jih puščate doma, naj 
bodo v zidnih trezorjih ali na skritih 
mestih.

Varno na poti
V avtomobilih ne puščajte vred

nih stvari, ki bi pritegnile pozornost, 
niti praznih torb. Prtljaga na strehi 
naj bo dobro žavarovana. Oken v 
zaklenjenem vozilu ne puščajte od
prtih, nikakor pa ne puščajte ključev 
v vozilu, četudi vas čaka kratko 
opravilo v neposredni bližini. Ve
dite, da boste ob morebitni kraji ne
zaklenjenega avtomobila imeli te
žave tudi pri uveljavljanju zavarov
alnine. Pozorno tudi z avtoštopaiji, 
niso vsi pošteni.

Pri potovanju z javnimi prevoz
nimi sredstvi imejte ves čas na očeh 
prtljago. Vedno bodite pozorni na 
žepaije, zlasti v gneči. Kadar potu
jete v tujino, si priskrbite naslove

in telefonske številke diplomatskih 
predstavništev naše države, kamor 
se lahko zatečete po pomoč.

Previdno 
na kopališčih

Tatvine na kopališčih so pogost 
spremljevalec poletne sprostitve, še 
zlasti ker priložnost dela tatu. Zato 
ne jemljite s sabo veliko denarja, 
temveč le najnujnejše za potrebno 
osvežilno pijačo ali predvidene ak
tivnosti. Fotoaparatov, video kamer 
in dragocenejših predmetov ne pu
ščajte na kopališču brez nadzora. 
Tudi tu bodite posebno pozorni na 
žeparje in tatove, ki dajejo videz 
običajnih kopalcev in čakajo, da se 
boste oddaljili.

Ko ste na plaži, naj bo hotelska 
soba ali počitniška hišica vedno za
klenjena, vrednejši predmeti in de
nar pa shranjeni v hotelskem tre
zorju.

Bodite previdni in preudarni ter 
imejte vame počitnice!

Suzana Vahtarič

Med mejnim incidentom skupil pes
Brežice, 16. - Na mejni črti med Slovenijo in Hrvaško pri Vlaškem 
križu je 20 minut pred polnočjo prišlo do mejnega incidenta. Neznanec 
je z dolgocevnim orožjem s Hrvaške preko državne meje streljal na 
policijskega psa in ga ubil. Iz Policijske uprave Krško so sporočili, da 
je pes opravljal naloge ob varovanju zelene meje v patrulji.

Slabo uro pred dogodkom sta slo- predel desne strani prsnega koša. Po
venska policista na ozemlju R Hr
vaške okoli 30 m od meje opazila 
svetlobna signala. Po daljšem opa
zovanju sta ugotovila, da se po hrva
škem ozemlju gibljeta dva moška, 
oborožena najverjetneje z lovskim 
orožjem. Neznanca sta hodila po go
zdni poti, ki vodi na hrvaško Gabrov- 
ico, nato pa sta prečkala pot, ki vodi 
proti Stojdragi. Tik pred incidentom 
sta se ob 23.44 vrnila v neposredno 
bližino državne meje in pričela z mo
čnim reflektoijem obsvetljevati mes
to, kjer se je zadrževal policist - vod
nik s psom.

Kot še poročajo iz Policijske upra
ve Krško, je v času, ko sta bila poli
cista od psa oddaljena nekaj metrov, 
eden izmed neznancev izstrelil en na
boj na službenega psa in ga zadel v

strelu je policist neznanca opozoril, 
da se na slovenski strani nahajata pol
icista. Ob klicu psa pa je ta uspel z 
zadnjimi močmi priti do vodnika, kjer 
je takoj za tem poginil.

Neznanca sta po dogodku pobe
gnila v notranjost države; o mejnem 
incidentu in storitvi kaznivega dejanja 
pa so naši policisti takoj obvestili 
hrvaške varnostne oigane. Ti so opra
vili ogled na svojem ozemlju in tam 
našli tulec od naboja, s katerim je bil 
ubit službeni pes. Po poročilu iz krške 
uprave je hrvaška stran pokazala ve
lik interes za odkritje neznanih sto
rilcev in z zbiranjem obvestil nadal
jujejo. Na krški upravi pa so še pov
edali, da druge podrobnosti zaenkrat 
niso znane.

Suzana Vahtarič

Dan odprtih vrat na PP Sevnica
Sevnica - Na Policijski postaji Sevnica, ki je najmanjša policijska post
aja s splošnim delovnim področjem v Posavju, so minuli petek na 
široko odprli vrata vsem, ki so želeli podrobneje spoznati njihovo delo.

Najbolj številni obiskovalci na 
Policijski postaji Sevnica so bili ot
roci iz Vrtca Ciciban in učenci sev- 
niške osnovne šole. Tudi marsikat
eri občan je izkoristil to priložnost 
in se na takšen način seznanil z 
aktivnostmi, ki jih opravljajo na 
sevniški Policijski postaji. Ker na 
območju Policijske postaje Sevni-

Zelo ugoden teden umiijanja hitrosti
Posavje - Med tednom umiijan

ja hitrosti, od 5. do 11. junija, so v 
policijsko kroniko zapisali 12 pro
metnih nesreč in le eno s hudo teles
no poškodbo, kar je z vidika pro
metne varnosti zelo razveseljivo, 
menijo v krški policijski upravi.

Policisti so opravljali radarski 
nadzor in se z župani posavskih ob

čin poskušali dogovoriti za čimprej
šnje umirjanje prometa ob osnovnih 
šolah ter seveda opozorili na sporne 
prometne točke.

Med akcijo so na enem odseku 
postavili tudi več radarskih kontrol 
za ugotavljanje prekoračitve hitros
ti. Nadzor je bil opravljen na glav
ni cesti Vrhovo-Dmovo z laserski

mi merilniki in radarjem v vozilu. 
V enem popoldnevu so ugotovili 32 
kršitev, od teh 28 zaradi čezmerne 
hitrosti. Vsem kršiteljem so izdali 
plačilni nalog. Najvišja izmerjena 
hitrost je bila v Krškem, zunaj na
selja, in sicer 115 km/h. Policisti 
so zoper kršitelja poslali predlog 
sodniku za prekrške. S. V.

ca delujejo tudi druge službe poli
cije, seje ob tej priložnosti predsta
vila tudi Postaja prometne policije 
Krško, Urad kriminalistične poli
cije in Posebna policijska enota PU 
Krško ter Operativno komunikacij
ski center.

Za oko je zagotovo bil med za
nimivejšimi prikaz iskanja droge za 
to posebej izšolanega policijskega 
psa, najmlajši pa so si s posebnim 
veseljem ogledovali policijski mo
tor in ostalo tehnično opremo sev- 
niških policistov. V.Z.

Čestitamo ob 
Dnevu policije!

Uredništvo

□ pravni nasveti

Oporoka
Omejitve
oporočnih razpolaganj 

| kmetijskih gospodarstev

Pri sestavi oporoke je potreb
no paziti tudi na poseben režim 
dedovanja, ki velja za kmetijska 
zemljišča in gozdove oz. kmetijs
ka gospodarstva. Tu veljajo dolo-

Piše: univ. dipl. prav. Marta Jelačin

čene omejitve, tako da ni dovolj, 
če si lastnik in je potem že dovol
jeno prosto razpolaganje s temi 
nepremičninami. Dediča lahko 
določite za tista kmetijska zemlji
šča in gozdove, ki niso v sestavi 
zaščitene kmetije. V primeru, da 
bi želeli z oporoko razpolagati s 
kmetijo, ki je zaščitena, pa mora
te upoštevati naslednje zakonske 
omejitve:

- Da zaščiteno kmetijo lahko 
prepustite le enemu dediču- fizi
čni osebi. Izjemoma lahko kmeti
jo prepustite več dedičem, vendar 
le če sta to zakonca ali staršem in 
otroku ali posvojencu, vendar se 
v tem primeru zaščitena kmetija 
ne sme deliti Vsako oporočno 
razpolaganje v nasprotju z nave
denimi zakonskimi omejitvami je 
neveljavno. Lahko pa naklonite 
volilo, katerega predmet je del za

ščitene kmetije, če s tem ne bo 
znatno prizadeta gospodarska 
sposobnost zaščitene kmetije. 
Denarna in druga volila, ki bi de
diča zaščitene kmetije preveč ob
remenjevala, sme sodišče na nje
govo zahtevo zmanjšati.

- Zakon šteje, da je gospodar
ska sposobnost zaščitene kmetije 
znatno prizadeta, če je predmet 
volila kmetijsko obdelovalno ze
mljišče. Nasprotno pa, da ne gre 
za prizadetost gospodarske spo
sobnosti zaščitene kmetije v pri
merih, če so predmet volil;

- neobdelana kmetijska zemlji
šča, pri čemer posamezno volilo 
ne presega 2%, vsa volila pa sku
paj ne presegajo 10% skupnih 
kmetijskih površin,

- če so predmet volil stavbna 
zemljišča in druge stvari ali prav
ice, ki spadajo v zaščiteno kmeti-

113 - 113 - 113 - 113
Od 8. do 19. junija
Prometne nesreče

Na področju Posavja so na Policijski upravi Krško v tem času zabeležili 
31 prometnih nesreč, od tega 3 z lažjo telesno poškodbo. Na zmanjšano 
število prometnih nesreč naj bi po predvidevanjih vplivala stalna prisot
nost policistov z radarji na naših cestah v akciji umiijanja prometa.

Ilegalni prehodi
Skupaj je bilo prijetih 30 ilegalnih prestopnikov državne meje, vsi, 

razen skupine 8 državljanov Turčije, so bili vsi zavrnjeni na Hrvaško. Po 
pregledu narodnostne strukture je bilo 15 državljanov Romunije, 3 so 
bili iz Makedonije, po dva pa iz ZRJ in BiH.

Ponarejanje listin
Tovrstno kršitev so odkrili pri državljanu Hrvaške, ki je v tuj potni list 

vstavil .svojo fotografijo, ter pri dveh državljankah BiH, ki sta poskušali 
z isto metodo. Zoper vse je bila podana kazenska ovadba in so bili zavrn
jeni na Hrvaško.*

Zaseg orožja
Kot običajno prevladujejo zasegi pištol. Pri 41- letnem Hrvatu so 

našli pištolo ROHM RG-9, cal. 6,35 s tremi naboji. Pri 31-letnem Hr
vatu so zasegli plinsko pištolo GOVERMENT cal. 35GR, predelano za 
šibrovke in 9 ustreznih nabojev. Pri 39-lctnem Avstrijcu pa so našli pištolo 
BROWNlNG MGPDA8, cal. 7,65, še eno pištolo neznane znamke cal. 9 
mm in ročno bombo M 52. Zoper vse je bil podan predlog sodniku.

Tatvine in vlomi
Kar dvakrat zapored so lastniki koles z motorjem APN 6, ki so jih 

pustili pri železniški postaji Blanca, ostali brez svojih prevoznih sred
stev. V enem primeru je lastnik oškodovan za okoli 120 tisoč, v drugem 
pa za približno 70 tisoč tolarjev. So pa policisti v okolici Blance pred 
dnevi skupaj z lastnikom prijeli novopečenega lastnika kolesa z motor
jem, ki se z ukradenim ni pripeljal daleč. Neznani storilec je iz bencin
skega servisa v Krškem iz avtopralnice odnesel električni sesalec in 
povzročil za 100 tisoč tolaijev škode. V Mladinskem centru Brežice pa 
se je neznanec oskrbel z računalniško opremo, odnesel je še nekaj druge 
tehnike in žepnino ter jih oškodoval za približno 600 tisoč tolarjev. Beležijo 
vlom v trgovino v Brestanici, neznanec je z vlomom in tatvino živil 
povzročil za 200 tisoč tolaijev škode. Prav tako je nekdo iz avtomobila v 
Leskovcu odnesel žensko torbico z dokumenti, z razbitjem šipe pa je 
skupaj naredil za okoli 25 tisoč tolaijev škode. Huje jo je skupil lastnik 
BMW-ja v Krškem, ki so mu iz avtomobila na enak način izginili prenosni 
telefon, osebni računalnik in potni list. Oškodovan je za približno 4 
milijone tolarjev.

112 - 112 - 112 - 112
Na številki 112 na Upravi za obrambo Krško v tem času beležijo okoli 

37 klicev občanov za nujno medicinsko pomoč in približno 21 za posredo
vanje veterinarja na domu. Prav tako so posredovali lovcem LD Videm 
eno obvestilo o poginuli smi.

Gasilske enote so imele v tem času različna dela. Gasilci PGE Krško 
so gasili vagon na železniški postaji Krško, v katerem je tlel premog. In
tervencijo so imeli v Vipap Krško,v sušilnem obratu, a so iskrenje de
lovnega stroja zavarovali že delavci. PGD Obrežje je gasilo goreč zabojnik 
na mejnem prehodu Obrežje, prav tako so s kolegi s Čerine gasili požar na 
vozilu na cesti med Toplicami in Čatežem. Ponovno je zagorela trava na 
bankini ob cesti Brežice -Krška vas, ter ob magistralni cesti v Logu. 
Sevniški so izvlekli osebni avto s previsa na lokalni cesti Cesti pod grad.

Dežurni pirotehnik je poskrbel za varno shranjevanje minometne mine 
cal. 60 mm nemške izdelave, ki je očitno ostanek iz 2. svetovne vojne, 
našel pa jo je občan s Čateža ob Savi na bregu Krke.

Da ne veijameš - fenomen s 5.28
Brežice, 12. - V popoldanskih urah so policisti ustavili 41-letnega 

Zlatka S. iz Brežic. Ker je kazal znake vinjenosti, so mu odredili preiz
kus z elektronskim alkotestom. Tega je pravilno opravil, rezultat pa 
so morali kar trikrat dobro pogledati, saj je pokazal nemogočih 5.28. 
Rekorder vinjenosti si je prislužil še dodatno kazen s tem, da mu je 
nekaj dni pred tem potekla veljavnost prometnega dovoljenja, ki ga je 
pozabil podaljšati. Sodnik za prekrške ga bo verjetno dodobra strez
nil. Napihani maligani pa povzročajo začudenje med ljudmi, saj tudi 
po strokovnem mnenju zadoščajo za klinično smrt, a očitno ne Po
savcev, ti smo v vinorodni deželi posebne sorte.

jo, pri čemer vrednost posame
znega volila ne presega 2%, vsa 
volila skupaj pa ne presegajo 10% 
celotne vrednosti zapuščine.

Izbira izvrševalca
Biti izvrševalec oporoke je ve

lika odgovornost. Z izbrano ose
bo seje potrebno pogovoriti in iz
vedeti, ali je pripravljena nalogo 
sprejeti. V oporoki imenovani iz
vrševalec ima vedno pravico, da 
prekliče pripravljenost izvrševati 
nalogo. V tem primeru je potreb
no dobiti sodni nalog za imenova
nje osebe, ki bo opravljala dol
žnosti izvrševalca. Ta postopek 
lahko začne kdorkoli od dedičev, 
najbližji sorodnik ali zapustnik
ov upnik.

Izvršitelj oporoke je lahko vsa
ka opravilno sposobna oseba, ki

jo zapustnik oceni kot vredno za
upanja in sposobno finančnega 
delovanja. Možno je določiti dva 
ali več soizvrševalcev. Če se do
loči soizvrševalce, morajo biti 
sposobni harmoničnega dela, saj 
morajo biti vse njihove odločitve 
v zvezi s premoženjem soglasne. 
Vsak nesporazum med soizvrše- 
valci, ki ga ni možno rešiti z dia
logom, mora v presojo sodišča. 
Vsi sodni stroški, ki s tem nastaja
jo, se odštejejo od premoženja na 
škodo dedičev. Sodni stroški se 
odštejejo od premoženja.

Najpogosteje se za izvrševalca 
izbere zakonski partner, sorodnik 
ali prijatelj, ki mu zapustnik zau
pa, odvetnik ali profesionalna 
družba, ki opravlja takšne naloge. 
Izvrševalcu pripada honorar za 
opravljeno delo. Velikost honorar
ja je odvisna od velikosti premo

ženja in zapletenosti postopka 
Določi se ali z dogovorom med 
izvrševalcem in dediči premože
nja ali pa v sodnem postopku. Po
gosto se plačilo honorarja odgo- 
di ali pa se mu izvrševalec odreče. 
Odvetnik ali profesionalni izvrše
valec bo zaračunal svoj honorar, 
poleg tega pa v nekaterih prime
rih še dodaten honorar, če so po
trebni še kakšni posebni pravni ali 
investicijski postopki.
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horoskop

Oven
Nakopičene napetosti bodo pričele popuščati in čaka vas precej 

razgiban teden. Skušajte si obveznosti organizirati tako, da vam 
bo ostajal čas še za zasebno življenje, sicer boste deležni kritike.

Bik
Zdaj je zadnji čas, da pohitite s svojimi načrti, kijih boste najlažje 

izpeljali do konca meseca, kasneje bi bilo to težje. Razmislite, kaj 
ste opustili, in nadoknadite zaostanek.

Dvojčka
Misli vam bodo uhajale od dela, zato se boste morali za boljšo 

koncentracijo zavestno potruditi. Sicer pa vas bodo okoliščine dobe
sedno vpregle v delo, potrudite se tudi za kvaliteto.

Rak
V prihodnjih dneh boste postorili več kot načrtujete, zato boste 

s seboj upravičeno zadovoljni. Vse bo teklo kot po maslu, vaša 
energičnost bo tudi v porastu, zato boste naredili velik korak naprej.

Lev
Obremenitve, ki so postavljene pred vas, se bodo zmanjšale in 

končno boste lažje zadihali. Na dosedanje dosežke poglejte iz dru
gega zornega kota, kot optimist, kaj vam je že uspelo, ne kot pesi
mist, kaj vse še morate narediti.

Devica
V slogi je moč in če menite, da boste v izolaciji in osami lažje 

uspevali, se motite. Ljudje smo socialna bitja in težko shajamo 
sami, vsi potrebujemo tudi druge. Enostavno se boste morali bolj 
prilagoditi.

Tehtnica
Zdaj se morate posvetiti bolj svojemu zasebnemu življenju, 

poslovno bo v ozadju. Harmonija v medsebojnih odnosih je za vas 
bistvenega pomena, saj se vam motnje poznajo na vseh ostalih 
področjih.

Škorpijon
S svojim spreminjajočim vedenjem ste uganka ostalim, kljub 

temu menite, da lahko tudi vas kdaj piči kakšna muha. Bolje bi 
bilo, da pridete z odkrito besedo na dan in ne zapletate okoliščin.

Strelec
Aktivnosti, ki so pred vami, bodo zahtevale veliko vašega časa, 

zato bi bilo pametno, da vsem ne obljubljate vsega. V tem primeru 
boste ob zaključku tedna kot izžeta cunja in spraševali se boste, 
kaj sploh imate od tega.

Kozorog
V službi bo sicer več obremenitev, vendar zdaj vsaj veste, da se 

vam bo to tudi obrestovalo. Vaši kolegi in nadrejeni vas cenijo in 
vedo, da se lahko na vas zanesejo. To vam bo dvignilo samozavest.

Vodnar
Ne hitite kar tako brez načrta v glavi in ne improvizirajte. Naredi

te si plan opravil in predvsem vrstni red po njihovi pomembnosti, 
sicer boste ugotavljali, daje vse narejeno na pol.

Ribi
Mogoče ne boste imeli pravega veselja do dela, saj bo vaša kon

centracija v upadu. Potruditi se bo potrebno, da boste tisto, česar 
se ne da odlagati, opravili v predpisanem roku.

Astrologija, prerokovanje, izdelava letnih horoskopov - Dolores 
090-42-64, cena 1 minute 156 SIT.

Astrologija 090-42-66- karmična povezava, odprava blokad. 
Osebna naročila 041-404-935 - Gordana.

moda

Vedno pišemo samo o ženskah: kako se oblačiti, kako urejati, kje 
kupovati, kakšno frizuro narediti... Čas je, da se posvetimo tudi moškem 
svetu, ki potrpežljivo čaka. Ponavadi je nežnejši spol bolj nagnjen k 
modnim muham in polnim omaram oblek, kar pa ne pomeni, da naši 
moški nočejo imeti stika z modo. Res je, da jim je namenjena bolj 
športna moda in da se tudi oni bolj zanimajo zanjo.

Fantje si izberejo športna oblačila po okusu ali znani blagovni znamki. 
Obstajajo pa tudi taki, ki hočejo biti tako modemi kot ženske. In prav 
imajo. Zakaj bi samo me nosile capri hlače ali krila ali natikače. Nadene
jo sijih lahko tudi moški in verjemite, ni tako slabo, treba je le malo več 
poguma in samozavesti. Letos so moderne capri hlače, pa tudi hlače 
vseh krojev, širokih in ozkih, iz vseh čudovitih materialov, ampak ne 
tako barvnih kot pri ženskah. Moškim so namenjene klasična črna, bela, 
siva, raje ena barva kot več. Nosili bodo tudi krila, in sicer čez hlače.

V modnem svetu ni razlike med ženskim in moškim spolom, vsi si 
lahko dovolijo vse. Kot zgornji del si lahko oblečete tanek brezrokavnik 
iz nežnih materialov. Na plažah nosite vroče hlačke ali pa športne krat
ke hlače, v katerih se počutite najbolje, čeprav so vaši spremljevalki 
bolj všeč ozke kratke hlačke. Seveda ne smemo pozabiti na moškega, 
ki mora (p)ostati resen in moderen poslovnež. Še vedno se nosijo čudo
vite klasične obleke, ki najbrž nikoli ne bodo šle v pozabo, toda iz 
novih materialov in modernejših krojev. Pod suknjičem ni treba imeti 
stroge srajce, sploh ne.

Ni pa prepovedano. Tudi moške srajce so še vedno moderne. Seve
da je veliko novih krojev in materialov. Pod suknjič lahko oblečete tanjšo 
majico ali tanek puli. Videti bo modernejše. Seveda ostajajo tudi oble
ke v črni, sivi, antracitni, temno zeleni, modri ... Ne pozabite na čevlje, 
ki morajo biti bleščeče pološčeni, lahko pa si preprosto nadenete nati
kače. Poskusite, z malce truda bo moda pritegnila tudi vas.

Lea Šinko

nagradna križanka

Nagrade

Knjižne nagrade, ki jih poklanja 
DZS Založništvo literature za pravil
no rešitev nagradne križanke, pre
jmejo:

1. nagrado v vrednosti 8.000 SIT 
prejme
Tilka Turšič, Župeča vas 54, 
Cerklje ob Krki

2. nagrado v vrednosti 5.000 SIT 
prejme
Ana Ivanšek, Arnovo selo 55, 
Artiče

3. nagrado v vrednosti 3.500 SIT 
prejme
Dejan Hribar, Anke Salmič 75, 
Leskovec pri Krškem

Pravilna rešitev prejšnje na
gradne križanke v vodoravnih 
vrsticah se glasi: BALA, AVAL, 
RANA, AL, ZBOLI, ČLANEK, 
ADAKALE, VR, NADOBZOR- 
NICA, ANAPA, TAAL, TARN, 
MRZLICA, EK, ORION, AV, 
MIT, ALKOTEST, ALK, CA, 
SAVASO.

Rešitev pete nagradne križanke po
šljite do petka, 30.6.2000 na naslov:

Uredništvo časopisa SavaGte, 
TVg izgnancev 12, 8250 Brežice,
s pripisom “Nagradna križanka”.

Fotokopij ne upoštevamo!

Tri izžrebance, katerih imena bomo 
objavili v prihodnji številki časopisa 
Sava Glas, čakajo knjižne nagrade 
v vrednosti 3.500, 5.000 in 8.000 
SIT.
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mala šola računalništva

Kaj je osebni 
računalnik in kako 
deluje? (4, del)

V prejšnjih treh prispevkih 
smo govorili o najbolj pomemb
nih delih računalnika. Da lahko 
upravljamo z računalnikom, pa 
potrebujemo še tipkovnico in miš
ko. Vsi modeli mišk in tipkovnic 
so si zelo podobni in vsi služijo 
enakim namenom.

Običajno želimo svoje podat
ke, besedila, preglednice tudi na
tisniti. Za to potrebujemo tiskal
nik, ki ni nujen del opreme, je pa 
dobro, da ga imamo. V zadnjih le
tih se je ponudba tiskalnikov 
izjemno povečala. Za domačo in 
poslovno rabo so zelo primerni t.i. 
ink jet tiskalniki; to so tisti, ki 
brizgajo črnilo na papir. So pri
merno hitri, tihi in vsi tudi znajo 
tiskati v barvah. Za najkvalitet
nejše izpise pa se uporabljajo la
serski tiskalniki, ki so danes ceno

vno tudi že zelo dostopni. Njiho
va odlika je hitrost, kvaliteta in 
cena izpisa na enoto - stran.

Tako. Vsem do sedaj opisanim 
delom računalnika lahko rečemo 
strojna oprema - to so deli, ki jih 
lahko otipamo, vidimo. Vendar 
tako sestavljen računalnik na ža
lost še ne deluje. Nujno potrebu
jemo nekaj, kar bi vse te dele oži
vilo in jim dalo uporabno vred
nost. Temu programu rečemo 
operacijski sistem. Operacijski 
sistem je posrednik med uporab
nikom računalnika ter računal
nikom. Operacijski sistem omo
goča uporabniku enostavno upo
rabo in izvajanje standardnih de
lovnih operacij. Vsak operacijski 
sistem je cela vrsta med seboj 
usklajenih in povezanih program
ov, ki uporabniku omogočajo 
enostavno uporabo računalnika. 
Operacijski sistem uporabniku 
omogoča standardno okolje, ki je 
postavljeno med njim in konkret
no strojno opremo posameznega 
računalnika, tako da uporabniku

ni potrebno poznati vseh tehni
ških detajlov strojne opreme, pa 
vseeno lahko uspešno uporablja 
računalnik. Uporabnik izkorišča 
računalnik in njegove programe, 
da z njimi opravi določeno delo, 
za katerega bi drugače porabil 
preveč časa. Računalnik je spo
soben v zelo kratkem času obde
lati bistveno več podatkov kot 
človek.

Poznamo več vrst operacijskih 
sistemov: DOS je operacijski sis
tem, kije prevladoval do leta 1995 
po celem svetu. Uporabljalo gaje 
ogromno število ljudi, a seje sko
raj že čisto umaknil iz uporabe. 
Njegova nadgradnja je bila gra
fično okolje Windows 3.1. Danes 
se v svetu uporabljata predvsem 
dva operacijska sistema, to sta: 
Windows 95 in Windows 98. Za 
nas sta zelo zanimiva, saj sta pre
vedena v slovenski jezik. Seveda 
pa obstajajo tudi drugi operacijs
ki sistemi, ki pa pri nas niso tako 
razširjeni: Unix, Linux, VMS, 
NT...

mobilna telefonija

In kako poteka zagon računal
nika? Po vključitvi računalnika 
poseben program v njem izvede 
vse diagnostične preizkuse, s ka
terim kontrolira posamezne ko
mponente računalnika in glavni 
pomnilnik. To kontrolo izvede 
računalnik s posebnim progra
mom, ki je zapisan v ROM-u. Po 
uspešnem testu program opravi 
nameščanje operacijskega siste
ma v delovni pomnilnik (RAM) 
običajno iz trdega diska. In potem 
računalnik čaka...

...da uporabimo svoj običajni 
program: Word, Excel, Internet, 
elektronsko pošto, poslovni pro
gram, računovodski program, ig
rico ipd. O teh programih bomo 
pisali prihodnjič.

NOKIA 3210 
Halo, Nina?

Nokiin lepotec je te dni deležen 
posebne pozornosti. Prodajan v pred- 
plačniškem paketu, kar pomeni, da ne 
prejemamo naročnine in računov, 
temveč pogovore plačujemo prek 
vrednostnih kartic, je postal zanimiv 
tudi za širše množice. Te so ga hitro 
vzele za svojega.

In ne brez razloga. Model 3210 
deluje v obeh omrežjih (900 in 1800 
MHz) in je že predstavnik novega vala 
mobilnih telefonov, ki ima ponuditi 
skoraj vse, kar imajo veliki. Kateri so 
torej njegovi aduti?

Za elegantnim všečno oblikova
nim in kakovostnim ohišjem se skri
va urejena in uporabniku prijazna no

tranjost. Zgradba menijev Nokiinih 
aparatov nasploh slovi kot ena najbolj 
enostavnih ter popolnih in je lahko 
zgled vsem drugim izdelovalcem. 
Grafična animacija glavnih menijev 
nas spomni na namen ih naravo pod
menijev. Tako v meniju Kalkulator 
pred nami zaplešejo številke, seveda 
pa je grafičen tudi prikaz treh igric, s 
katerimi nas

3210 zna kratkočasiti. Malček se
veda govori slovensko. Zaslon zmore 
prikazati uro, slednja pa je prisotna 
tudi pri izhodnih, dohodnih ter neod- 
govoijenih klicih (po osem v vsakem 
predalu). Nokio 3210 lahko uporabi
mo tudi kot budilko, saj bo, četudi 
ugasnjena, dala iz sebe svoj glas in z 
nami (in mi z njo) začela nov dan.

Izbor zvonjenj je širok, aparat 
ponuja namreč kar 40 melodij, za tiste

najbolj zahtevne pa ponuja poslasti
co - komponiranje lastne melodije. 
Poleg tega lahko določeno melodijo 
“pripnemo” klicateljem, ki jih ima
mo shranjene v pomnilniku aparata 
ali na kartici SIM, kar v praksi pome
ni, da se lahko, kadar nas pokliče kak 
prijatelj, telefon oglasi z veselo melo
dijo, žalostno in turobno pa bo izzve
nelo, ko nas bo zahteval šef. Tako, ne 
da bi pogledali na zaslon, že od daleč 
slišimo in vemo, kdo nas kliče. Os
talim lastnikom novejših Nokiinih 
aparatov lahko namesto kratkega spo
ročila pošljemo tudi simpatične sli
čice; temu pri Nokii pravijo Picture 
messaging.

Aparat se izkaže tudi z vzdržlji
vostjo. Polnilec za baterije smo, da 
bi napolnili NiMH akumulator, upo
rabili dvakrat tedensko. Marsikdo bi

pomislil, da 3210 nima antene. Seve
da jo ima, vendar je ta integrirana. Ta
ko je aparat še bolj kompakten. Mož
no je celo zamenjati barve pokrovčka 
prednjega in zadnjega dela ohišja; ta
ko se bo vsakič zdelo, da imamo nov 
telefon. Kaj hočemo, nekateri gredo 
pač v korak s časom.

Andrej Vilhar

mere
123x50x22 mm

teža 151 gramov
ml v / stanje

v pripravljenosti
do 260 ur

It i. > pogovorni čas
4,5 ur
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Pozdravi z Rogle Vesela pesmica

Rogla - Učenci četrtih razredov Osnovne šole Brežice so se teden 
dni pred koncem šole odpravili v planinsko šolo v naravi na Roglo. 
Zal pa nekateri učenci, čeprav so si srčno želeli in se veseli teh dni, 
zaradi različnih razlogov niso mogli na Roglo. Zato so jim mladi pla
ninci pisali razglednico, ki je prišla na naš naslov. Takole pišejo: 
“Prejmite lepe pozdrave iz planinske šole na Rogli, kjer se imamo 
super. Lepo pozdravite vse učence četrtih razredov, ki so ostali doma! 
Učence četrtih razredov in njihove razredničarke”.

ROGLA

Radi se imamo, 
radi se igramo, 
pojemo in plešemo, 
rajamo, nagajamo

Očki, mamice in vsi, 
se nam le smejijo, 
saj prav dobro že vedo, 
da le igra je vse to.

Mi pa se smejimo, 
se okrog podimo, 
pojemo in plešemo, 
dni se lepih veselimo.

Zdravi, srečni smo, 
veseli, saj to čas 
je prav za nas, 
naš otroški 
srečni čas.

za sladke sanje

Morje
Vsi se veselimo počitnic. Tudi 

majhna Nežika. Posluša vesel 
otroški smeh, kako se pogovarjajo 
o tem, kam bodo šli na počitnice. 
Pogovarjajo se o morju. Na morju 
je tako lepo.

Tudi Nežika bi šla rada tja. To 
si zares močno želi. Nežika še ni 
videla morja. Pa ne zato, ker bi 
bila premajhna ali ne bi bila do
volj pridna. Nežika je ena tistih 
deklic, ki žal ne more na morje. 
Takšnih otrok je veliko.

Nežikini sošolci to vedo in hu
do jim je. Ko se tako pogovarjajo 
o počitnicah in morju, opazijo, da 
jih Nežika posluša. Povabijo jo, 
naj se jim pridruži. “Nežika, pridi 
še ti! Ti bomo povedali kaj lepe
ga o morju!” ji reče Blaž. “Pridi, 
Nežika, le pridi!” jo povabijo tudi 
drugi sošolci. Posedejo se na trav

nik pred šolo in Blaž, ki je najve- 
čji med njimi, začne pripovedova
ti: “Veš, Nežika, na morje pelje 
velika cesta. Pot je dolga in zato 
se običajno na morje odpravimo 
kar ponoči. Očka pravi, da takrat 
lažje vozi, ker še ni vroče. Meni 
pa je tudi prav. Čeprav mi mamica 
in očka vedno rečeta, naj med pot
jo zaspim, ne morem. Preveč se 
veselim morja in komaj čakam, 
da pridemo tja!” Nežika pozorno 
posluša Blaža, tudi drugi otroci 
so se umirili, Blaž pa nadaljuje: 
“No, saj pot niti ni tako pomemb
na, čeprav je zelo zanimivo poto
vati. Raje ti bom povedal, kaj de
lam na morju. Ko pridemo tja, je 
treba najprej pošteno zavihati ro
kave. Prtljage je veliko, in ker sem 
zdaj že dovolj velik, lahko poma
gam očku in mamici. Ko to pos

torimo, se odpravimo na plažo. Joj, 
veš, Nežika, to je veselje!” Blaž se 
nasmeje. Otroci pa veselo zaplosk
ajo. Nežika se tudi nasmehne in 
vpraša: “Blaž, kakšno je morje? Je 
veliko? Kaj pa ladje, si že kdaj videl 
ladjo na morju?” Blaž pogleda 
Nežiko: “Seveda sem že videl lad
je. Pa kako so velike, ogromne so!” 
Pri tem z rokami pokaže, češ tako 
so velike. “Ampak vedno so tako 
daleč od obale. Potem so videti kot 
ladjice iz papirja. Veš, Nežika, mor
je je zelo veliko, tako veliko, da mu 
sploh ni videti konca! Pa slano je, 
in ko se potapljam, lahko vidim 
morske ježke pa morske zvezde, 
školjke. Najraje lovim školjke. Veš 
kaj, Nežika, prinesel ti bom veliko 
školjko, prav?” se nenadoma spom
ni. Tudi drugi otroci zakličejo: “Ja, 
Nežika, mi ti bomo prinesli tudi kaj

Ali veš...
... da je hrast kralj gozda. Ima 
mogočno krošnjo. Njegovih 
zobčastih listov sploh ni težko 
prepoznati. Plod hrasta je že
lod, ki ga imajo nadvse rade 
gozdne živali.

... da ima bukev gladko deblo, 
ki je sivkaste barve. Pod njo 
običajno ne raste skoraj niče
sar. Plodovom bukve pravimo 
žir. So ščetinasti in imajo naj
večkrat po dve trikotni seme
ni.

... da javor raste vedno sam, 
najsi bo to v gozdu, na polju 
ali v mestu. Javorovi plodovi 
imajo krilca, in ko padajo na 
tla, se vrtijo. Včasih pravimo, 
da so to helikopterčki.

... da ima breza belo skorjo in 
je zelo nežna na pogled.

lepega z moija!” Manca pa pravi: 
“Jaz ti bom prinesla moije!” Nežika 
kar pomežikne z očki: “Morje, 
kako mi boš pa prinesla morje, 
Manca?” Manca se zasmeje: “V 
posodico ga bom ujela in ti ga 
prinesla, da ga boš lahko spozna
la!” Nežika je presrečna: “Moije, 
videla bom moije pa školjke! Ko
maj čakam, da vidim moije!” 

Potem se poslovijo. Vsi so Ne- 
žiki obljubili, da ji prenesejo spo
min z moija, in Nežika je vesela. 
Objamejo se in gredo. Na počitnice. 
Na morje. Le Nežika bo ostala 
doma. A ne bo žalostna, ker ve, da 
ji bo Blaž prinesel školjko, Manca 
morje pa tudi drugi otroci ji bodo 
prinesli nekaj z morja - za' spomin. 
Pomaha jim v slovo in zakliče: 
“Pozdravite moije in vesele 
počitnice!”

Otroci iz
Kerinovega grma

Tudi mi smo otroci, tako kot 
vi. Radi se igramo, smejimo, po
jemo, plešemo. Takšni smo kot

drugi, le da smo Romi. Zato je na
še življenje vendarle drugačno. 
Tu, v Kerinovem grmu, kjer živi
mo, nam je lepo, imamo tudi ka
pelico. Kot lahko vidite, je zelo 
lepa, in vsi skrbimo, da bi taka 
tudi ostala. Tudi za nas se zače
njajo počitnice, in čeprav ne bo
mo šli na morje ali kam drugam, 
bodo lepe in pestre. Sicer pa vsem 
otrokom želimo, da bi preživeli 
lepe počitnice, vse pa lepo po
zdravljamo.

Uganki

Sladko in rdeče je, v ustih se 
stopi, najbolj s smetano in slad
korjem godi, lahko pa se tudi v 
sladoled spremeni.

(apo3ef)

Veliko vitaminov nosi, jemo jo 
kar tako, kuhano v kompot ali pa 
v slastnem in sočnem zavitku.

(°>l|oqBf)

Bolezen
Ko naš Smrčobrad zboli, 
hudo so resne te stvari, 
revež ubogi še bolj kiha, 
še bolj kašlja, še bolj joka 
in bolj stoka.

Šmrčobrad, naš mali škrat, 
v posteljici zdaj leži, 
grlo ga močno boli, 
v glavici se mu vrti, 
nič mu več po godu ni.

Ja, ja, ko naš Smrčobrad zboli, 
to zelo resne so stvari, 
in ko z njim zbolimo še mi, 
rečemo, da krepimo 
družinske vezi.

Dragi prijatelji!
Vem in popolnoma vas razu

mem, daje bilo šolsko leto napor
no ter da si zdaj več kot zaslužite 
mirne in prijetne počitnice. Če 
povem po pravici, bodo te še ka
ko dobrodošle tudi nam. kajti go
ra vaših pisem, ki se je nabrala 
med letom, se nikakor noče in 
noče zmanjšati. Torej imamo te 
počitnice domačo nalogo. To pa 
je, da bomo kar se da pridno 
brskali po vaši pošti in je čim več 
tudi objavili, saj ste bili pridni in 
marljivi dopisniki. Že res, da bo 
v nekaterih pismih obravnavana 
zimska tema, ampak vem, da se 
ne boste jezili. Kajti od vsega si 
najbolj želimo, da bi ustregli 
vsem, ki ste se v tem šolskem letu 
trudili in marljivo pisali spise. 
Zato pa le: uživajte počitnice in 
prebirajte trinajsto stran časopisa 
SavaGlas, Iz škratove skrinjice! 
Ko pride jesen in z njo novo šol
sko leto, bomo vsi nekoliko 
starejši. In spet nas boste zasuli s 
pošto. Veseli bomo, če se nas bo
ste spomnili tudi poleti, pišite in 
pošljite kakšno počitniško fo
tografijo! Naj živijo počitnice in 
srečno vam želimo vsi trije: škrat 
Smrčobrad, šolar Sol ko in 
Karmen.

šolar šolko

Pozdrav otrokom
Živijo! Smo učenci 3. e razreda osnovne šole iz Brežic. Zdaj tudi 

mi odštevamo dneve do počitnic, ki se jih zelo veselimo. Ker nam je 
v razredu strahotno vroče, smo se odločili, da bomo kakšno šolsko 
uro, na primer športne vzgoje, preživeli kar na prostem. To imamo 
najraje. Vsem otrokom pošiljamo lepe pozdrave in jim želimo, da bi 
počitnice lepo preživeli. Lepe počitnice želimo tudi naši učiteljici 
Suzani Kolarič, drugo leto, ko bomo v četrtem razredu, pa se je bomo 
radi spominjali. Lepo nam je bilo skupaj!

Postal sem kapljica vode
Prišla je čarovnica Čira čara. Spremenila meje v kapljico vode. In 

zdaj, ko sem kapljica vode, me nihče ne vidi, jaz pa vidim ves svet. 
Potujem po nebu in padam na tla, iz tal izpuhtim spet v nebo. Piha 
veter in me nese sem ter tja. Pada sneg in burja je zelo huda. Letal, 
sem po nebu in tekel po ceveh. In nekega dne me je pastir ob potoku 
zajel v dlan in me popil.

Jernej Zupančič, 2. razred OŠ Krmelj

Poletje v
Vročina nas že obdaja, saj poletje prihaja, že kar pošteno se znoji

mo in si morja že želimo. Zdaj na vrsti so hlače kratke, da v peskov
nik se zapodimo in si velikanski grad zgradimo.

Erman Davorin, 2. razred OŠ Krmelj

Šola iz Pisec med državnimi prvaki na 
Unescovem kvizu v Mariboru

Predstavniki slovenskih Unescovih šol smo se zbrali v Maribo
ru, da bi se pomerili v znanju - bil je namreč Unescov kviz.

Na kvizu seje zbralo 17 osnovnošolcev iz 17 šol. Kviza sem se 
udeležil kot predstavnik Osnovne šole Maksa Pleteršnika Pišece. 
Na tekmovanju so me spremljali moja mentorica in moji starši, ki 
so nas odpeljali v Maribor in nazaj. Iz Pišec smo krenili že zjutraj.

Učenci Osnovne šole bratov Polančič so nas toplo sprejeli. Postre
gli so nam sok in nam pripeli priponke z našimi imeni, da smo se 
lažje spoznali. Predstavniki smo bili razdeljeni v skupine. Tri sku
pine so štele po štiri člane, v naši skupini pa nas je bilo pet. Pred
stavniki so bili iz naslednjih osnovnih šol: Negova, Zreče, Frana 
Kanjca Celje, Rogaška Slatina, Jožeta Moškriča Ljubljana, Vincen- 
za di Castra Piran, bratov Polančič Maribor, Cirila Kosmača Piran, 
Kapela, Slovenj Gradec, Šmihel, 16. decembra Mojstrana, Pišece, 
Ledina Ljubljana, Apače, IV. OŠ Celje in Griže. V naši skupini smo 
bili predstavniki iz zadnjih petih osnovnih šol.

Prireditev se je začela s kratkim programom. Na platnu so se 
vrstile fotografije s prejšnjih srečanj. Vsak drugi krog vprašanj seje 
začel z geslom Unescovih šol: Učiti se biti; učiti se, da bi znali; 
učiti se, da bi delali; učiti se, da bi znali živeti z drugimi. Pred zad
njim krogom pa je bil posnetek naše šole - intervju z Jožico 
Zupančič, letošnjo nagrajenko akcije Vizionarji novega tisočletja. 
Na koncu je bila podelitev diplom in priznanj. Ponosen sem, da je 
naša skupina postala državni prvak oziroma da so šole, ki smo jih 
zastopali, državni prvaki. Vsaka šola je prejela priznanje, predstavni
ki kviza pa smo dobili tudi praktične nagrade: majico, kapo, peresni- 
co z vsemi dodatki ...

Po končanem kvizu nas je čakalo kosilo, nato pa smo se s staro
dobnim avtobusom odpeljali na panoramsko vožnjo po Mariboru in 
na Pohorje. Na tem kratkem in super izletu nas je vodila prijazna 
Barbara.

Naše druženje se je končalo pozno popoldne. Naj povem, da smo 
tekmovalci postali pravi prijatelji in da se bomo še videli, pa tudi 
dopisovali si bomo in telefonirali, kajti pet šol - pet državnih prva
kov - je sprejelo častno nalogo, da do naslednjega kviza izpeljemo 
čim več skupnih akcij, izmenjav učencev in učiteljev in skupaj 
uresničimo čim več idej.

Srečanje je bilo poučno in zelo prijetno. Komaj čakam, da se 
spet srečamo pri naslednji evropski akciji, ki jo je zastavila naša 
šola: Moder stol - nekdo misli nate.

Mitja Osojnik, 6. razred OŠ Maksa Pleteršnika Pišece

Veleposlanik Velike Britanije 
gopsod David Lloyd na obisku 

na OŠ Bizeljsko
V začetku meseca junija smo gostili veleposlanika Velike Britanije 

ter njegove tri hčerke. Že v mesecu maju so potekali razgovori o obisku 
cenjenega gosta na naši šoli. Z veseljem smo jih bili pripravljeni spre
jeti. Vsi pogovori so potekali z veleposlanikovo asistentko, s katero 
smo izdelali načrt obiska. Izbrali smo pet učencev in učenk sedmega 
razreda naše šole, ki odlično obvladajo angleški jezik, in sicer Moniko 
Slatner, Saro Berkovič, Katjo Mihelin, Dejana Špeljaka in Aleša Škofa. 
In kaj je pripeljalo do obiska prav naše šole? V letu 1998 je naša šola 
pod mentorstvom ravnateljice Vide Najger izvajala raziskovalno nal
ogo pod naslovom “Gnezdenje čebelarja v peskokopu na Bizeljskem”, 
ki smo jo zagovarjali v Mariboru in dosegli prvo mesto!

Gostje skupaj z ravnateljico OŠ Bizeljsko Vido Najger pri opazovan
ju čebelarja v peskokopu (foto Darinka Kovačič)

Institucija, kot je britansko veleposlaništvo, je to opazila in želeli 
so to ptico podrobneje spoznati. Pa ne samo ptico, ampak tudi učence, 
učenke, šolo, ravnateljico. Mi smo jim to z dobro voljo omogočili. 
Srečanje z našimi gosti je bilo izredno zanimivo, tako da smo se proti 
večeru s prijetnimi občutki poslovili z željo, da se še kdaj srečamo. V 
knjigo vtisov nam je veleposlanik Velike Britanije zapisal: “Hvala, 
ker ste nas povabili, da se vam pridružimo pri opazovanju znamenitega 
ptiča čebelarja na Bizeljskem. To bo čudovita izkušnja za moje otroke. 
V veliko zadovoljstvo je bilo srečanje z učenci osnovne šole. Pre
jmite tople pozdrave od nas vseh iz Britanije. Pridite nas obiskat!
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Velik izbor mobilnih 
)/^ aparatov in dodatne 
^ opreme na enem mestu!

nt/mm mm mmm m.
Mtnuti

STARA VAS 63, BIZELJSKO 
TELEFON:0608/51-090

NUDIJO:
DOMAČE JANČKE, KOZLIČKE, 

ODOJKE, ŠTRUKLJE,..

PROSTOR ZA VEČJE SKUPINE;
POROKE, OBLETNICE, 

ZAKLJUČENE DRUŽBE...

OBRTNA CONA LESKOVEC 
tel.;07/49-21-409

Trpovitia
SIEMENS GSM APARATI

prej 47.900 sit sedaj le 23.800 sit
<»b HkUHiUv! naro(nl£k«>ga razmrrjn plakate 

»o t.BOO nit tor 12 obrokov po l.«OQ sit

SERVIS GOSPODIN/SKIH APARATOV
r\/Trtlin«-y/P=g\c\/TH/jŽ

Brežice, Bizeljska c. 66, tel.&fax: 0608/62-395

niTEiit
Hizrfat« c. US. HMEUSkO. 1*1: OMS Sl-266, GSM:

13 režice,
I i žniea 

060861 4S6
Senovo, Ivrško,

litova 103 tržnica
0608 71 566 0608 21 636

GSM: 041/760 685
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kino

Kulturni dom Krško
Sreda, 21.6., ob 19.00 Pokaži mi ljubezen; četrtek, 22.6., ob 19.uri 
Pokaži mi ljubezen; sobota, 24.6., ob 18.00 Jebiga, komedija;nedelja,
25.6. ob 18. 00 in 20.00. Jebiga, komedija; torek, 27.6 ob 18.00 in 
20.00 Jebiga; sreda, 28.6 ob 19.00 Mišek Stuart, komedija; četrtek,
29.6. ob 19.00 Mišek Stuart, komedija; petek, 30.6. ob 20.00 V petek 
zvečer komedija; sobota, 1.7. ob 18. uri V petek zvečer, komedija; 
nedelja, 2.7., ob 18.00 V petek zvečer, komedija.

Kino servis Brežice
Sreda, 21.6., ob 21.00 Ana in kralj, ljubezenska drama; četrtek, 

22.6., ob 18.30 Dogma, satirična komedija ter ob 21.00 Ana in Kralj, 
ljubezenska drama; petek, 23.6, ob 18.30 Dogma, satirična drama ter 
ob 21.00 Ana in kralj, ljubezenska drama.

S \

NAROČILNICA
SAVAGLAS - časopis za širšo posavsko deželo

Trg izgnancev 12, 8250 Brežice 
Tel.: 0608 601 264,601 250 

Fax.: 0608 601 253
Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.si

Naročam/o časopis SAVA GLAS

Ime in priimek.

Naziv delovne organizacije ali podjetja.

Kraj

Ulica

Datum

poštna št.

telefon__

podpis__

Število izvodov.

Naročnina skupaj s PTT stroški znaša 180,00 SIT na izvod.

VABILO

Turistično društvo Brestanica 
vabi k sodelovanju 

pri turistični prireditvi

“ Petrov sejem”,

ki bo 1. julija s pričetkom ob 9. uri v trškem jedru(starem 
Rajhenburgu) z bogatim kulturnim programom. K sodelo
vanju vabijo vse, ki se ukvarjajo z obrtno, rokodelsko, 
kmetijsko prehrambeno in kramarsko dejavnostjo, da s svo
jo ponudbo popestrijo to prireditev in doprinesejo k bogati 
izmenjavi blaga ter veselemu razpoloženju.

Udeležbo prijavite na naslovu:
Turistično društvo Brestanica, telefon 79-193.

GRADITELJI POZOR!
Kvalitetno izdelujemo strojne tlake, | 

strojne omete in termo fasade po zelo 
konkurenčnih cenah.

Dušan Tržan s.p. GSM: 041/ 642-762

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega 
moža, očeta, dedka in pradedka

JANEZA ŠINKA
iz Brežic, rojen na Rajcu

Iskrena hvala vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali 
ob strani in nam nesebično pomagali.

Žalujoči: vsi njegovi

Milka iz Mrzlave vasi opozar
ja, da od lanskih neurij, ko je po
tok na dveh krajih spodjedel ces
to Malence-Mrzlava vas, nihče 
ne ukrepa. Postavljeni so le cest
ni količki, osebno je poslala pri
javo na Vodnogospodarsko slu
žbo Novo mesto, a ni dobila od
govora.

Odgovarja Ivan Parkelj iz sektor
ja javnih vodnogospodarskih služb 
pri Vodnogospodarskem podjetju 
Novo mesto:

“Na tej cesti za zdaj opravljamo 
le manjša vzdrževalna dela. V Ma- 
lencah je težava da sta potok in cesta 
skupaj oziroma imata skupno bre
žino. Za normalno prevoznost ceste 
je treba potok preusmeriti od ceste 
in zavarovati brežino z opornim zi
dom, to je rešitev za strnjeni del na
selja. Kdaj jo bomo izpeljali, je težko 
reči, ker planska služba trenutno ni 
dosegljiva da bi preverili, ali je sana
cija morda predvidena že letos. Ali 
bo to letos ali prihodnje leto, ne mo
rem reči. Načrt se dela tako, da na 
podlagi naših ugotovitev in prijav 
občanov naredimo prednostno listo 
del in jo poskušamo v predvidenem 
letu izpolniti. Če se z neuiji pojavi
jo nove težave, pa se pogosto zgodi, 
da tudi te izpadejo iz načrta in se sa
nirajo le največje.”

Stane iz Brežic je opozoril na 
postavitev prometnih znakov na 
križišču pri Brežičanki, kjer je 
prometni znak za razvrstitvene 
pasove iz smeri Čateža zaraščen 
in se slabo vidi. Opozarja tudi, da 
na križišču Bizeljske in Maistrove 
ulice ni znaka za prehod za pešce.

Odgovarja vodja oddelka za gos
podarske javne službe in gosp<xlar- 
ske zadeve v občini Brežice Bojan 
Tičar:

“Glede znaka za razvrstitev mo
ramo povedati, da je košnja bankin 
v teku, tako da bo zagotovo spet vi
den. Letos smo vnesli v načrt tudi 
več zamenjav in dopolnitev promet
nih znakov, tako da bo tudi križišče 
Bizeljske in Maistrove ulice dobilo 
ustrezen prometni znak.”

Damjan iz Žadovinka pri Le
skovcu sprašuje predsednika kra
jevne skupnosti, kdaj bo urejeno 
in utrjeno 80 ip vaške poti, kar so 
v KS obljubili.

Odgovarja predsednik sveta kra
jevne skupnosti Leskovec Vojko So- 
tošek:

“V zvezi s tem vprašanjem lah
ko kot predsednik krajevne skupno
sti Leskovecpovem, da bomo omen
jeno cesto v Zadovinku uredili oziro
ma nasuli v skladu s programom 
krajevne skupnosti še letos.”

Majda s Ponikev sprašuje, kdo 
je odgovoren za košnjo bankin,

torkove bodice
ker je priključek z odseka Arto- 
POnikve-Studenec na glavno ces
to Studenec-lmpoljca zaradi viso
ke trave nepregleden.

Odgovarja vodja oddelka za 
okolje in prostor v občini Sevnica 
Roman Perčič:

“Na vprašanje o preglednosti pri
ključka ceste v Studencu lahko od
govorim naslednje. Lokalna cesta 
Arto-Ponikve-Studenec s številko 
372018 se priključi na prednostno 
lokalno cesto Impoljca-Studenec 
LC 372019. Na tem priključku je 
stop znak in v bistvu smo cestnemu 
podjetju kot vzdrževalcu lokalnih 
cest v občini Sevnica že naročili, naj 
preveri preglednost priključka. Naj 
povem, da ima občina Sevnica z 
omenjenim cestnim podjetjem skle
njeno pogodbo za redno vzdrževanje 
za leto 2000, pa tudi, da je dolžina 
vseh lokalnih cest v občini 225 km, 
s tem da se včasih najde kakšen pri
ključek, ki ni najbolj pregleden. Za
deva bo rešena v zelo kratkem času.”

Marija iz Mihalovca je opozo
rila, da so železniške zapornice pri 
Beti Dobova zelo pogosto zaprte, 
večkrat dnevno tudi po nepotreb
nem, pri merjei\ju so nekega dne 
v 12 urah izmerili, da so bile spušč
ene polovico tega časa.

Odgovarja iz Službe za stike z 
javnostjo Slovenskih železnic Mar
ko Tancar:

“Kolje opozorila vaša poslušal
ka, so zapornice na železniškem pre
hodu pri tovarni Beti res pogosto 
zaprte. Dobova je namreč mejna po
staja, preko katere teče glavna pro
metna žila med Slovenijo in Hrvaško 
na tako imenovanem desetem pan
evropskem železniškem koridorju. 
Po železniških pravilnikih je treba 
zapornice spustiti pravočasno, da 
vlaku ni treba zmanjševati hitrosti. 
To pa pomeni, da so zapornice na 
prehodu spuščene vsaj pet minut, 
preden vlak zapelje na postajo ali z 
nje. Mednarodni vlaki, ki vozijo pre
ko Dobove, namreč zaradi carinskih 
predpisov ne smejo ustavljati zunaj 
železniške postaje in čakati na spuš
čanje zapornic.

Na železniški postaji Dobova pa 
zaradi pomena postaje vsak dan po
teka tudi tako imenovani premik - to 
je razporejanje številnih železniških 
vagonov. Ker problematični cestni 
prehod leži na postajnem območju, 
je treba zapornice spustiti za vsak 
premik. Tovrstnega dela pa je v Do
bovi veliko, saj se tu ob prehodu 
državne meje pregledujeta tehnična 
neoporečnost tovornih vagonov in 
pravilnost nakladov tovora. Zaradi 
različnih napetosti voznih mrež. Slo
venije in Hrvaške pa je treba ob pre
hodu vsakega vlaka preko meje tudi 
zamenjati lokomotivo. Vsi ti postop
ki res vzamejo kar nekaj časa

Potem ko smo prejeli pritožbo 
vaše poslušalke, smo analizirali tra
janje premika na omenjenem pre
hodu. Tako so bile v četrtek, 8. juni
ja, ko je bil obseg železniškega pro
meta v Dobovi na ravni povprečja 
zapornice v dvanajstih urah spušče
ne skupaj šest ur. To je sicer manj 
od opažanj vaše poslušalke, vseka
kor pa se strinjam, da se nam vozni
kom vsaka minuta čakanja pred za
pornicami zdi predolga. Rad pa bi 
pripomnil, da je edini cilj takšnega 
prometnega režima ki ga predpisuje 
tudi železniška zakonodaja, varnost 
vseh udeležencev v prometu, tako v 
cestnem kot železniškem. Zaradi 
dolgega časa spuščenih zapornic 
smo vlakovne odpravnike na posta
ji že opozorili, naj zapornice spuš
čajo čim pozneje ter naj jih tudi med 
premikom, če se to le da dvignejo 
vsakih deset minut.

Edina trajna rešitev bi bila grad
nja izven nivojskega križanja. Žil so 
Slovenske železnice odvisne od sko
pih proračunskih sredstev in same 
ne morejo financirati takšnega pose
ga Zato se naši predstavniki že dalj 
časa pogovarjajo o možnostih sofi
nanciranja z občino, vendar do kon
kretnih dogovorov za zdaj še ni 
prišlo.”

Franc iz Pavlove vasi pri PLše- 
cah sprašuje, kajje s pišečko vodo. 
Dobava je motena, ve, da jo bo tre
ba dovažati, a ni nikakršnih ob
vestil ali sestanka krajevne skup
nosti, na katerih bi občane sezna
nili.

Odgovarja predsednik Sveta 
Krajevne skupnosti Pišece Peter 
Skrivalnih

“ Investicija vodovod Pišece - 
Pavlova vas - Sveta Jedert poteka 
po planu in dogovorih z izvajalcem 
KOP Brežice in Občino Brežice ter 
investitorjem KS Pišece. V prvi 
polovici junija je bila narejena pov
ezava glavnega primarnega vodovo
da Vrtina z obstoječim rezervoarjem 
na Pečarjevem bregu. Opravljeni so 
bili vsi potrebni preizkusi, čiščenje 
in dezinfekcija primarnih cevi, 
vodohrama Pečarjev breg, cevo
vodov od Pavlove vasi kakor tudi 
vodohrama v Pavlovi vasi.

Trenutno se odstranjujejo nekat
ere manjše pomanjkljivosti v vodo- 
hramu Pavlova vas, ureja s električna 
napeljava za vodohram sv. Jedert, ta
ko da bo po zadnjem zagotovilu iz
vajalca del voda v sekundarnih vo
dih pri sv. Jederti, ki je na najbolj 
problematičnem delu krajevne skup
nosti Pišece, približno v roku 14. dni.

V tem času se bo voda po ustalje
ni praksi krajanom na domačije do
važala v cisternah, prevoz bo oprav
ljalo PGD Pišece. Kot je krajanom 
že znano, sporočilo za dovoz pitne 
vode pustijo na sedežu KS Pišece

mali oglasi

Prodam akustično kitaro- 
Cremona, letnik 1918, dobro 
ohranjena, cena po dogovoru. 
Naslov v uredništvu Radia.

Prodam 1 ha nasada jablan. Ce
na po dogovoru, naslov v ured
ništvu.

V Brežicah v neposredni 
bližini obvoznice oddamo 
skladiščne prostore v izmeri 
160 m2 in pisarniške prostore 
v izmeri 90 m2. Informacije na 
številki 041-757-465.

Prodam Peugeot 405 GR - 
lux 1.8, letnik 1993. Delno po- 
škodovan.Telefon: 0608-61- 
980

Prodam FORD ORION, 
letnik 91, oprema GHIA SI, 
zelo lepo ohranjen, vlečna na
prava in veliko dodatne opre
me, cena 6.500 DEM. Pokli
čite 041-415-711.

Kupim kubik suhih hrasto
vih plohov, debeline 80 cm. 
Telefonska številka 041-788- 
222.

Prodam osebni avto ALFA 
ROMEO 33, 1.7 ie, letnik 93, 
cena po dogovoru. Pokličite 
041-844-887.
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vabila k sodelovanju

novinarje in tiste, 
ki bi to delo želeli opravljati. 
Pokličite nas ali pa se osebno 
oglasite na naslovu našega 

uredništva.

ali pri predsedniku PGD Pišece. 
Krajanom lahko povemo, da bo in
vesticija skupaj z izgradnjo novega 
200 m3 zmogljivega vodohrama na 
Pečarjevem bregu in z izgradnjo 
čipališča pri Vrtini Pišece po zago
tovilu župana in predvidenih sred
stvih za vodooskrbo v Občini 
Brežice končana v letošnjem letu.'

Časopis SavaGlas - časopis za širšo posavsko deželo izdaja Radio Brežice d.o.o., Trg izgnancev 12, 8250 Brežice

Direktor: Peter Špiler
Glavna in odgovorna urednica: Lidija Kostevc 

Izhaja vsako drugo sredo. Cena izvoda je 190 tolarjev.
Naslov uredništva: Trg izgnancev 12, 8250 Brežice - telefon: 07 / 4991 264, telefax : 07 / 4991 253 - Elektronska pošta: sava.glas@radio-brezice.st

Komercialna služba: tel. št. 07 / 4991 250
Oblikovanje in računalniški prelom: Miloš Radosavljevič, Igor Tršelič - Tisk: Medijski centar Glas Slavonije d.d., Osijek, Hrvatske Republike 20

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo.

Na podlagi Zakona o DDV ( Ur.List RS št. 89/98 ) sodi časopis med proizvode, za katere se obračunava DDV po stopnji 8%. J
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špranje in okenca posavcev

Čarovnije posavskega povodnega moža
Prišli so v Ljubljano v slovesni 

opravi, polni dobrot in veselega 
razpoloženja. Na Tromostovju je 
bilo rajanje, kakršno se spodobi za 
povodnega moža, ki pride iz mo
čvirnih krajev in se nastani pri izvi
ru treh rek v srcu kranjske dežele. 
Mične Ljubljančanke so rajale in 
tista Urška, najlepša, je zdrsnila s 
pomola in odplavala s povodnim 
možem neznano kam. Dan Posav
cev v Ljubljani pa je še trajal in 
Tinček je pekel juijevo cvrtje in ig
ral na harmoniko. Pilo seje in pelo 
in veselilo do zgodnjih jutranjih ur. 
Marica Živič, kmetica iz Raven pri 
Zdolah, je pripeljala s sabo posavs
ki aktiv kmečkih žena in na stoj
nicah na Tromostovju je bilo pol
no dobrot, od jurjevega cvrtja, “vr- 
gajeve župe”, štrukljev in kislega 
fižola s krpicami. Bila je pogača, 
bil je domači kruh in bilo je nam
izno rdeče, dobro kot cviček, in ti
sto pravo, Vidovo rdeče in belo Pe
tra Spilerja iz Kostanjka je še po- 
žlahtnilo predstavitev Radia Bre
žice in časopisa SavaGlas, ki si že

lita malo ven, čez meje svoje raj
ske posavske dežele. Res so nekaj 
posebnega za še tako občutljivo 
kulinariko jajca z meliso, ki sodi
jo v skrivnost jurjevega cvrtja, pa

na poseben način kuhani štruklji 
in kisli fižol s krpicami, da o do
brotah, napečenih za zvrhan koš, 
ne pišemo. Tinček Živič, tisti, ki

je s svojo Marico in prijaznimi Po- 'Brežice in časopisa SavaGlas, je
savkami poskrbel za izbrane do
brote, je kar naprej igral na harmo
niko najlepše viže, tudi take, ki so 
že davno pozabljene in so privrele

na dan na Tromostovju kot izvir 
čiste studenčnice, blagoslov za pe
snike in vse prijatelje dobrih nape
vov. Peter Spiler, direktor Radia

bil odgovoren za vse, tudi za pov
odnega moža in lepe Ljubljančan
ke, in je nagovarjal in gostil in lobi
ral in bil poln dinamike, kot se spo
dobi za mladega in sposobnega po
slovneža. “Malo smo prišli iz na
šega posavskega podeželja in od- 
škrnili naoknice na naših okencih, 
da nas spoznate in da vas povabi
mo v Posavje, v Sevnico, Krško, 
Brežice, na Bizeljsko, v Čateške 
toplice, v naše lepe kraje na jugu 
naše lepe deželice,” je povedala 
Vida Ban, tista, ki je z dušo in sr
cem Posavka, rojena v Kostanjku, 
in tista, ki s prijaznim nasmehom 
rešuje še tako zavozlane stvari. 
Dodala je: “Naš brežiški radio in 
naš časopis SavaGlas naj sežeta še 
dlje, do srca naše dežele, naše lepe 
Slovenije, in naj pomenita veselo 
oznanilo, da živijo v Posavju ve
seli in delavni ljudje, ki se veseli
jo življenja in so sposobni dobrih 
čarovnij.”

Žan Kosec

Odmevna prireditev sredi bele Ljubljane

Zakon je tak, da nisi kriv, dokler ti dejanje ni dokazano. Tako se 
mladi iz Mladinskega centra Brežice lahko obrišejo pod nosom za 
računalniško opremo, domnevnemu krivcu pa v klubu menda še 
postrežejo s kavo.

Ozaveščenost o pomembnosti naravne dediščine je na Bizelj
skem tako velika, da so se v strokovno obnovo tamkajšnjega gradu 
vključili še domačini s konkretnimi idejami in dejanji.

Tropske vročine silijo v skrajnosti, vroče politične teme pa ob 
pomanjkanjih tehničnega hlajenja zaidejo vstran od želenega. V 
Brežicah so tako “zafurali” Dijaški dom in še Jutranjko po vrhu. A 
je župan Deržič razvnete glave ohladil s konkretnim sklepom, da 
je klima nujno potrebna. Ker ni denarja, pa pride na vrsto, kot obi
čajno, drugo leto.

Kaj se dogaja s podjetjem Kostak Krško, se v zadnjem času spra
šujejo mnogi Krčani in drugi okoličani. Menda se podjetje ubada z 
velikimi težavami, govori pa se tudi o nameravanem prevzemu pod
jetja s strani ene večjih gradbenih firm iz Slovenije. Če se bo to v 
prihodnosti res zgodilo, bo občina Krško morala zaščititi interese 
svojih občank in občanov ter ustanoviti Javno podjetje Komunala, 
kot so to storili že v vseh posavskih in mnogih drugih občinah.

Zakaj občina Krško na tak način že do sedaj ni poskrbela za 
svoje občane, ve v prvi vrsti gotovo njen župan Franci Bogovič. 
Govori se, da mu menda ni do tveganja hujšega konflikta z nekate
rimi političnimi lobiji, ki nadzorujejo gospodarska podjetja v občini 
Krško. Upamo samo, da župan ni pozabil, daje Občina Krško last
nik ne malega deleža v podjetju Kostak in da bi morala dosledne
je, predvsem pa učinkoviteje nadzirati njegovo poslovanje.

Svojevrstne zvezde tega 
H večera so bili vsi na-
■ stopajoči ljudski pev-
■ ci in godci iz Posav- 

ja. Trebeški “drotar-
ji" pa so vendarle upo- , 

časnili marsikateri mestni / 
korak. li

Posavje se predstavi
Ljubljana - Ideja o tem, da bi tudi naše glavno mesto spoznalo in okusilo, če že ne vseh lepot in predvsem dobrot Posavja, potem pa 
vsaj njihov delček, ni zrastla kar čez noč. Za izvedbo tako velikega projekta je bil potreben čas. In čas smo si vzeli, predvsem pa smo 
se z roko v roki podali na pot: Radio Brežice, časopis za širšo posavsko deželo Sava Glas in Kavarna Pločnik na ljubljanskem 
Tromostovju. Ob tem pa so se nam s svojo neizmerno srčnostjo pridružili ljudski pevci in godci ter seveda tudi Aktivi kmečkih 
žena iz vseh treh posavskih občin. Skupaj smo se predstavili in Ljubljančani so bili upravičeno navdušeni. Vsem tistim, ki tega dne 
niste bili z nami, pa ponujamo nekaj foto utrinkov s prireditve.

V Posavju imamo lepe deklice. Še 
svež Šopek posavske lepote se v 

Ljubljani na ogled po
stavi.

■ Zvezdi slovenske glasbe- 
1 ne scene doma iz Posav- 
' ja, Krčanka Majda Arh in 

Breličanka Nuša Derenda, 
sta poskrbeli, da so zasrbe
le tudi pete. Na fotografiji 

klepet pred nastopom, sicer 
pa je Nuša znala razvneti gla
ve in še kaj, New York se je 
pel kar na mizi.

Da bi bili med seboj v sporu? Kdo to pravi. "Slikaj in dokaži, da smo kljub 
govoricam veliki prijatelji", so rekli in se nasmehnili v objektiv. Direktor Radia 
Brežice Peter Špiler, poslanca v Državnem zboru Jože Avšič iz Brežic in Branko 
Janc iz Krškega ter sevniški župan Kristjan Janc.

Da Občina Krško nima posebnega vpliva na določanje cen vode 
in drugih komunalnih storitev, se ve že dolgo, saj dolga leta pod 
istimi pritiski popuščajo tako rekoč vsi in to predvsem na škodo 
občank in občanov ter v korist nekaj posameznikov. Kako dolgo 
še, se sprašujejo tisti, ki se v zadeve vsaj malo poglobijo? Žal tega 
ne vemo, slutimo pa lahko, da se v bližnji prihodnosti kaj bistvenega 
ne bo spremenilo. Ali pač?

V Radečah imajo bazen že skoraj 50 let in še danes so zelo 
ponosni na tiste, ki so ga nad vasjo Njivice zgradili s prostovol
jnim delom in velikim odrekanjem. Nekateri so oddelali tudi pre
ko 500 delovnih ur in za to seveda niso dobili nikakršnega plačila. 
Resnici na ljubo ga tudi niso zahtevali. V upanju, da so delali za 
skupno korist vseh prebivalcev doline Sopote, se niso zmotili. Ne
rodnost je le ta, da v tej dolini po vseh odpuščanjih in zapiranjih 
delovnih mest kmalu ne bo več nikogar, ki bi si kopanje na radeškem 
bazenu lahko privoščil. Pa čeprav stane dnevna vstopnica za odrasle 
“le” 700 tolarjev.

Je pa res neverjetno, da so Radečani kljub vsem vsakodnevnim 
problemom in težavam še vedno kulturno zelo zavedni ljudje. Toliko 
kulturnega dogajanja, kot ga lahko spremljamo v Radečah, se morda 
v Posavju odvije le še v Posavskem muzeju Brežice, Loki pri Zi
danem mostu ali v Galeriji Božidarja Jakca v Kostanjevici na Krki. 
Toda Brežice in Krško sta neprimerno veliko večja centra, kjer 
živi nekaj deset tisoč ljudi več, kakor pa v Radečah. Vendar pa, 
kadar gre za obisk prireditev kulturnega značaja, se Radeče spre
menijo in izgledajo kot največje slovensko mesto. V tem pogledu 
morda to tudi so.

Ob strugi potoka Sevnična je bilo pred nekaj dnevi zelo živah
no. Menda so se kar ob izlivu potoka v reko Savo zbrali številni 
kriminalisti in njihovi pribočniki ter v položaju strelcev prečesali 
brežine v dolžini nekaj kilometrov proti Planini. Bojda so iskali 
nelegalne nasade indijske konoplje, ki jo mnogi najstniki v Slove
niji in v Posavju dokaj množično sadijo. Kako jim je iskanje in 
poizvedovanje uspelo, ne vemo, slišali pa smo, da se podobne akcije 
pripravljajo tudi za pregledovanje drugih terenov, predvsem tistih 
v brežiško-krški Vrbini. Tam baje raste že skoraj vse, od tobaka do 
maka, od koke do konoplje. Kdo ve, morda pa res?

V spomin in opomin
Dobova - Ob 55. obletnici vrnitve izgnancev v domovino in 80- letni

ci Gasilske godbe na pihala Loče je v Dobovi potekala slovesnost, na 
kateri so zbranim spregovorili predsednik Krajevne skupnosti Dobova 
Mihael Škvarč, župan občine Brežice Vlado Deržič ter Franc Šetinc- 
Ob tej priložnosti so odkrili tudi spopienik, v spomin in opomin. Hkrati 
je potekal tudi mednarodni festival godb na pihala, ki so se predstavile na 
promenadnem koncertu in ob koncu s skupnim nastopom. K.M.

Dobrotam po
savske kuhinje se niso 
mogli upreti meščani belega mesta.

!n za konec. "Hja, če se le vsi slikate, se bova 
pa še midva", sta si bila enotna Povodni mol 
in škrat Čatel. Pohvalila sta prireditev, ljubl
janske otroke in vse meščane. Ljubljančane pa 
sta še povabila: "Pridite, obiščite nas in se sami 
prepričajte, zakaj sva v Posavju doma!"

niiLpictKon

Pripravila: Karmen Molan

Pod obzidjem 15, Breiice
Tei. :0608/61-550 
Fbx .0608/ 62-420 
GSM:041/619-293 

Skopice 
Tel.:0608/ 59-255

H POIDM F Bdi JIH
-KABI=L PGP IN NPI, PODZEMNI KABLI ZA PRIKLOP HIŠ IN
POSLOVNIH OBJEKTOV
-STOJEČI IN NAMIZNI VENTILATORJI
-SVETILKE ZA ZUNANJO IN VRTNO RAZSVETLJAVO

aZodvimloskošarO; -DOMOFONI IN VIDEOFONI (ENO IN VEČSTANOVANJSKI)

DELAVNICA: 

MERITVE, 
INSTALACIJE 
STRELOVODI,
JAVNA RASVETUAVA.


